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آیت الله سیدمحمد غروی:

تضعیف دولت، تضعیف کارایی نظام است

سنتی که روحانی در ایران باب کرد؛

عذرخواهی بدون لکنت زبان

از رقیب تراشی برای روحانی تا سناریوی تغییر وزراء

گردوخاک  سیاسی
مخالفان دولت

تکذیب استخدام در آموزش و پرورش

محمد جواد لاریجانی:

کسی که وعده 250 هزار تومان 
یارانه می دهد پوپولیست است

محمدجواد لاریجانی گفت: پوپولیسم گونه های متفاوتی 
دارد و آن کسی که می گوید 250 هزار تومان یارانه می دهد 
نیز پوپولیست است و آن کسانی هم که می گوید مردم 
از  دیگری  نوع  نیز  بپوشند  لباس  که می خواهند  هرجور 

پوپولیست است.

در  قوه قضاییه  طی سخنانی  بشر  دبیر ستاد حقوق 
هفتم  حادثه  سالگرد  سی وپنجمین  گرامیداشت  مراسم 
تیر که در مجموعه فرهنگی سرچشمه برگزار شد، با بیان 
این که شهدای هفتم تیر تمام عمر خود را وقف انقلاب و 

دستاوردهای آن کردند ...

آتش مخالفت های این مخالفان نیز در  این مدت، نه از یک سو، بلکه از جهات مختلف و به شیوه های متفاوت بر سر 
دولتمردان باریده است. روزی دست مخالفان از آستین پیشنهاد کنندگانی بیرون می آید که وزرای روحانی را گزینه مناسبی 
برای ریاست دولت دوازدهم می دانند، روزی هم صدای مخالفان از بلندگوی تغییر وزرا و ناکارآمد بودن برجام به گوش می رسد.
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روزنامه صبح ایران

وزیر نفت گفت: ما علاقه ای نداریم که بابک زنجانی اعدام شود، چرا که ایشان در حال 
حاضر مثل جعبه سیاهی است که با اعدام شدن گم می شود.

بیژن زنگنه در باره آخرین وضعیت مطالبات وزارت نفت از بابک زنجانی گفت: این فرد 
هنوز در زندان است و هیچیک از بدهی های خود را تسویه نکرده است؛ البته یک سری 
اموال او به وزارت نفت داده شده و ما به دنبال فروش این اموال هستیم که این اموال در 
فروش با مشکلات زیادی مواجه اند و در نهایت فکر نمی کنم بتوان تمام اموال اورا به 

فروش رساند و رقم بزرگی نیز از این طریق عاید وزارت نفت نخواهد شد. 
وی با اشاره به اینکه ارزش دارایی های زنجانی به 2000 میلیارد تومان نمی رسد، اظهار 

کرد: بدهی های رسمی وی نزدیک به 10 هزار میلیارد تومان است 
و هنوز نیز می گوید فردا و پس فردا بدهی خود را می دهم؛ اما با این 

اموالی که به دست ما رسیده است رقمی عاید وزارت نفت نمی شود. 
زنگنه با اشاره به اینکه بعد از صدور حکم اعدام نیز تغییری در 

این زمینه به وجود نیامده است، ادامه داد: در صورت اعدام 
وی نیز همین 2000 میلیارد تومان به دست می آید؛ البته 
قوه قضائیه در این زمینه کار خود را می کند؛ اما ما علاقه 

ای نداریم که ایشان اعدام شود ...

وزیر نفت:

 اعدام زنجانی جعبه سیاه را از بین می برد
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در ۳7 سال گذشته
 سیر قهقرایی داشته ایم

حجت الاسلام والمسلمین ناطق نوری:

فیش های حقوقی بالا مختص این دولت نیست

گونه های  پوپولیسم  گفت:  لاریجانی  محمدجواد 
متفاوتی دارد و آن کسی که می گوید 250 هزار تومان 
یارانه می دهد نیز پوپولیست است و آن کسانی هم که می 
گوید مردم هرجور که می خواهند لباس بپوشند نیز نوع 

دیگری از پوپولیست است.
به گزارش »انتخاب«، دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضاییه  
طی سخنانی در مراسم گرامیداشت سی وپنجمین سالگرد 
حادثه هفتم تیر که در مجموعه فرهنگی سرچشمه برگزار 
شد، با بیان این که شهدای هفتم تیر تمام عمر خود را 
وقف انقلاب و دستاوردهای آن کردند، گفت: این شهدا 
سهم عظیمی در شکل گیری انقلاب داشتند و انقلاب ما 
حادثه ای تاریخی بود که در آن دو تجربه اجتماعی صورت 
پذیرفت که هر دو نیز با محیط خود در تعامل بوده اندوی 
با اشاره به این دو تجربه اجتماعی ادامه داد: تجربه اول 
تاسیس نظام سیاسی مدنی کاملی بر اساس اسلام در ایران 

بود و تجربه دوم نیز نهضت بیداری اسلامی که محدود به 
سرزمین خاصی نمی شود و هر کجا امت اسلامی وجود 
داشته باشد، بیداری اسلامی نیز پدید می آید و هر دوی این 
تجربه ها با هم در تعامل و ارتباط محکمی هستند. معاون 
امور بین الملل دستگاه قضا با اشاره به زمینه های تشکیل 
نظام اسلامی در جریان انقلاب در ایران گفت: انجام این 
کار پایه های استوار فکری دارد و در زمان خود پرچالش 
بوده است اما از آن  جا که در مکتب اهل بیت، اسلام دینی 
پویاست و محدود به حوزه خصوصی نشده و حوزه عمومی 
را نیز دربرمی گیرد و نیز این که اسلام مخصوص عرب 
یا عجم نیست بلکه مربوط به همه نژادهاست، مجموعه 
این شرایط سبب تلاش برای شکل گیری نظام اسلامی 
می شود. لاریجانی در بخش دیگری از سخنانش با بیان این 
که عده ای از ابتدای انقلاب تصور می کردند ایجاد یک نظام 
اسلامی در ایران ممکن نیست، اظهار کرد: از ابتدای انقلاب 

هم غربی ها و هم کسانی که در داخل کشور حضور داشتند 
و مانند غربی ها فکر می کردند، می گفتند اسلام یک دین 
قدیمی است و دوران فعلی، دوران مدرنیته است و در این 
شرایط اسلام نمی تواند یک جامعه بزرگ را اداره کند. 
شهید بهشتی معتقد بود که بر خلاف دیدگاه های غربی ها 
و کسانی که در کشور بودند اما مثل غربی ها فکر می کردند، 
این شرایط وجود دارد که اسلام برای شکل گیری یک 
نظام حکومتی به کار گرفته شود. دبیر ستاد حقوق بشر 
با  ایران  به مذاکرات هسته ای  اشاره  با  دستگاه قضایی 
کشورهای 1+5 اظهار کرد: در مذاکرات هسته ای به دنبال 
این بودیم که به دنیا نشان دهیم که کشورهای غربی 
درباره فعالیت های هسته ای ما دروغ می گویند اما حالا که 
بحث مذاکرات پایان یافته می بینیم که کشورهای معاند، 
دشمنی خود را با ما ادامه می دهند و هدف شان این است 

که توانمندی ایران را کاهش دهند.

محمد جواد لاریجانی:

کسی که وعده 250 هزار تومان یارانه می دهد پوپولیست است
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رمضان زاده مطرح کرد؛ 

 ضرورت ترمیم کابینه 
برای تحقق برنامه های روحانی 

سخنگوی دولت اصلاحات ترمیم دولت را برای تحقق برنامه های روحانی ضروری 
دانست و گفت: حقیقت این است که برخی افراد دولت با دولت همراه و همدل نیستند از 
این رو روحانی برای تحقق برنامه ها و جذب آراء عمومی در انتخابات سال ۹۶ باید ضمن 
ترمیم کابینه و همراه کردن نیروهایی همراه و همفکر با خود زمینه تحقق برنامه های 

خود را مهیا کند.
عبدالله رمضان زاده شامگاه یکشنبه ششم تیرماه در ضیافت افطار انجمن وفاق و 
توسعه دانشجویان دانشگاه شیراز با انتقاد از ضعف تیم رسانه ای دولت، اظهار داشت: در 
شرایطی که این گروه ها با عملیاتی کردن تصمیمات اتاق فکر خود، هر روز یک بحران را 

برای دولت ایجاد می کنند، تیم رسانه ای دولت تنها نظاره گر این اتفاقات است.
 به گزارش ایلنا ،وی  افزود: روحانی در ابتدای روی کار آمدن دولت یازدهم گفت باید 
چرخ زندگی مردم بچرخد اما چرخیدن چرخ زندگی مردم نیازمند مهیا بودن یک شرایط 

خاص در داخل و خارج از کشور است.
دبیر هیات دولت اصلاحات با یادآوری شرایط سخت تحریم در آغاز به کار دولت 
یازدهم گفت: نباید فراموش کرد که برخی تصمیمات عجولانه در گذشته کشور را تا 

مرز جنگ پیش برده بود.
رمضان زاده شرایط امروز کشور را بسیار بهتر از روزهای آغاز به کار دولت تدبیر و 
امید دانست و گفت: امروز شرایط امنیت ملی در مسائل خارجی بهتر از گذشته شده و 
دولت توانسته برای امن شدن شرایط در داخل کشور با کنترل نیروهای خشن گام های 

مثبتی را بردارد.
وی اقدامات روحانی برای کنترل تورم اقتصادی را نشان از شناخت او از مشکلات 
کشور دانست و افزود: متاسفانه برخی افراد و گروه ها دوست ندارند که دولت به اهداف 

خود که ایجاد رفاه عمومی و چرخیدن چرخ زندگی مردم است، برسد.
وی با بیان اینکه هرگاه دولت توانست برای تحقق مصالح ملی، برنامه های خود را 
در عرصه بین المللی پیش ببرد، مخالفان دولت یک بحران جدید را برای کشور ایجاد 
می کنند، این سئوال را مطرح کرد که کجای دنیا برای جلوگیری از تحقق مصالح ملی 

سفارت خانه یک کشور را در کشور خود به آتش می کشند؟
رمضان زاده با تاکید بر اینکه انتقال این مطالب به بدنه جامعه وظیفه تیم رسانه ای 
دولت است، یادآور شد: این تیم باید به مردم بگوید که با به آتش کشیده شدن یک 
سفارت خانه در تهران، چند بانک بین المللی حاضر به سرمایه گذاری در کشور، برای 

حضور در ایران انصراف دادند.
وی با تاکید به لزوم تلاش اصلاح طلبان برای رای آوری بیشتر روحانی در انتخابات 

سال ۹۶ بیان کرد: بخشی از این بار را باید تیم رسانه ای دولت به دوش بکشد.
رمضان زاده انتقال این حقایق به لایه های مختلف جامعه را وظیفه تیم رسانه ای 
دولت دانست و اظهار کرد: با حضور هر دو یا سه ماه یک بار روحانی درتلویزیون 
و ارائه گزارش به مردم نمی توان در مقابل هجمه شدید مخالفان دولت برای ملت 

شفاف سازی کرد.
سخنگوی دولت اصلاحات در پایان ترمیم دولت را برای تحقق برنامه های روحانی 
ضروری دانست و افزود: حقیقت این است که برخی افراد دولت با دولت همراه و همدل 
نیستند از این رو روحانی برای تحقق برنامه ها و جذب آراء عمومی در انتخابات سال ۹۶ 
باید ضمن ترمیم کابینه و همراه کردن نیروهایی همراه و همفکر با خود زمینه تحقق 

برنامه های خود را مهیا کند.

معاون اول رییس جمهوری با بیان این 
که هرگونه پرداخت حقوق و مزایا در همه 
دستگاه ها و نهادهای کشور باید با موافقت 
شورای حقوق و دستمزد انجام شود، گفت: 
با دریافت کنندگان حقوق های غیرقانونی و 
خارج از عرف برخورد خواهد شد چرا که 
انتظار جامعه و افکار عمومی از دولت این 
است که پرداخت های غیرقانونی به خزانه 
بازگردانده و کسانی که در این زمینه مرتکب 

تخلف شده اند، عزل شوند.
شورای  جلسه  در  جهانگیری  اسحاق 
حقوق و دستمزد با اشاره به جلسات مستمر 
برگزار شده در روزهای اخیر برای ساماندهی 
به وضعیت نظام پرداخت حقوق و دستمزد، 
حقوق های  کنندگان  دریافت  با  گفت: 
غیرقانونی و خارج از عرف برخورد خواهد 
شد؛ چرا که انتظار جامعه و افکار عمومی نیز 
از دولت این است که پرداخت های غیرقانونی 
به خزانه بازگردانده و کسانی که در این زمینه 
مرتکب تخلف شده اند، عزل شوند. معاون 
اول رییس جمهور با تاکید بر لزوم ساماندهی 
نظام حقوق و دستمزد کشور، اظهار داشت: 
باید برای سال ۹5 و نیز برای سالهای آینده 
در قالب برنامه های کوتاه مدت و بلند مدت، 

تصمیماتی در قالب قانون مدیریت خدمات 
کشوری اتخاذ شود تا دیگر امکان هرگونه 
پرداخت حقوق های غیرقانونی و خارج از 
عرف وجود نداشته باشد. وی همچنین با 
تاکید بر لزوم ایجاد هماهنگی در نظام حقوق 
و مزایای کارکنان همه دستگاههای نظام در 
قوای سه گانه و سایر نهادها و سازمان های 
کشور، خاطرنشان کرد: بر اساس ماده 74 
قانون مدیریت خدمات کشوری کلیه دستگاه 
های اجرایی اعم از اینکه مشمول مقررات این 

قانون باشند یا نباشند مکلفند قبل از اتخاذ 
تصمیم در مراجع قانونی ذیربط برای تعیین 
و یا تغییر مبانی و مقررات حقوق و مزایای 
کارمندان خود و یا هر نوع پرداخت جدید 
موافقت شورای حقوق و دستمزد را کسب 
کنند. جهانگیری ادامه داد: بنابراین لازم است 
تا این قانون در کلیه دستگاههای نظام در 
قوای سه گانه و سایر نهادها و سازمان ها ی 
کشور اجرا گردد. رییس سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی کشور نیز در این جلسه گزارشی 

جلسات  و  گرفته  صورت  های  بررسی  از 
تشکیل شده برای رسیدگی به نابسامانی 
موجود در نظام پرداخت حقوق و دستمزد 
پیشنهادات مطرح  تشریح  به  و  کرد  ارائه 
شده در این جلسات برای جلوگیری از تکرار 
تخلفات و پرداخت های غیرقانونی و خارج از 
عرف پرداخت. در این جلسه که وزرای تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، آموزش و پرورش و امور 
اقتصادی و دارایی نیز حضور داشتند، گزارشی 
از رسیدگی ها و بررسی های صورت گرفته 
پیرامون دریافت ها و پرداخت های غیرقانونی 
و حقوق های غیرمتعارف مدیران دستگاه 
های اجرایی ارائه شد و پیشنهاداتی در جهت 
جلوگیری از تکرار این تخلفات و نیز ضرورت 
تعیین سقف برای پرداخت حقوق و دریافتی 
های مدیران ارشد مطرح شد. در این نشست 
همچنین مقرر گردید رییس سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی کشور با حضور اعضای شورای 
حقوق و دستمزد، با فوریت جمع بندی و 
پیشنهادات نهایی شورا را برای ساماندهی 
نظام پرداخت حقوق و دستمزد و جلوگیری از 
تکرار تخلفات صورت گرفته در این خصوص 
تدوین و برای طرح و تصویب نهایی به هیات 

دولت ارائه کنند.

وزیر نفت:

 اعدام زنجانی 
جعبه سیاه را از بین می برد

وزیر نفت گفت: ما علاقه ای نداریم که ایشان اعدام شود، چرا که زنجانی در حال 
حاضر مثل جعبه سیاهی است که با اعدام شدن گم می شود.

بیژن زنگنه در گفتگو با ایسنا در باره آخرین وضعیت مطالبات وزارت نفت از بابک 
زنجانی گفت: این فرد هنوز در زندان است و هیچیک از بدهی های خود را تسویه نکرده 
است؛ البته یک سری اموال او به وزارت نفت داده شده و ما به دنبال فروش این اموال 
هستیم که این اموال در فروش با مشکلات زیادی مواجه اند و در نهایت فکر نمی کنم 
بتوان تمام اموال اورا به فروش رساند و رقم بزرگی نیز از این طریق عاید وزارت نفت 

نخواهد شد. 
وی با اشاره به اینکه ارزش دارایی های زنجانی به 2000 میلیارد تومان نمی رسد، 
اظهار کرد: بدهی های رسمی وی نزدیک به 10 هزار میلیارد تومان است و هنوز نیز 
می گوید فردا و پس فردا بدهی خود را می دهم؛ اما با این اموالی که به دست ما رسیده 
است رقمی عاید وزارت نفت نمی شود. زنگنه با اشاره به اینکه بعد از صدور حکم اعدام 
نیز تغییری در این زمینه به وجود نیامده است، ادامه داد: در صورت اعدام وی نیز همین 
2000 میلیارد تومان به دست می آید؛ البته قوه قضائیه در این زمینه کار خود را می 
کند؛ اما ما علاقه ای نداریم که ایشان اعدام شود، چرا که زنجانی در حال حاضر مثل 
جعبه سیاهی است که با اعدام شدن گم می شود. زنگنه با اشاره به اینکه قوه قضائیه در 
این زمینه وظیفه خود را به خوبی انجام می دهد، افزود: انصاف و عدالت در این زمینه 
رعایت شده است. وزیر نفت با تاکید بر اینکه قرار گرفتن در دوران تحریم برای ایران مثل 
قرار گرفتن ته چاه بوده است، گفت: ما در دوران تحریم ته چاه بوده ایم و ته چاه نمی توان 
فوتبال بازی کرد! آنجا باید تنها خودت را نجات دهی و زنده نگه داری. زنگنه با اشاره به 
اینکه در دولت یازدهم وزارت نفت را با صادرات کمتر از یک میلیون بشکه نفت تحویل 
گرفته است، خاطرنشان کرد: در آن زمان صادرات ما حدود ۹00 هزار بشکه نفت خام 
بود که البته ما در زمان کمی در حدود 100 هزار بشکه توانستیم آن را افزایش دهیم،  
اما این مقدار بسیار کمی بود در حالی که ما ظرفیت حدود یک میلیون بشکه تولید نفت 
در کشور خوابیده داشتیم. وی با بیان اینکه دنیا بازگشت سریع ایران به بازار نفت پس 
از برداشته شدن تحریم هارا باور نداشت، عنوان کرد: پس از امضای برجام هیچکس باور 
نمی کرد که بتوانیم ظرف ۳ تا 4 ماه تولید و صادرات نفت خود را یک میلیون بشکه 

افزایش دهیم و این چیز بسیار مهمی بود.
ته چاه نمی توان فوتبال بازی کرد!

وزیر نفت با تاکید بر اینکه قرار گرفتن در دوران تحریم برای ایران مثل قرار گرفتن ته 
چاه بوده است گفت: ما در دوران تحریم ته چاه بوده ایم و ته چاه نمی توان فوتبال بازی 

کرد! آنجا باید تنها خودت را نجات دهی و زنده نگه داری.
زنگنه با اشاره به اینکه در دولت یازدهم وزارت نفت را با صادرات  کمتر یک میلیون 
بشکه نفت تحویل گرفته است، خاطرنشان کرد در آن زمان صادرات ما حدود ۹00 هزار 
بشکه نفت خام بود که البته ما در زمان کمی در حدود 100 هزار بشکه توانستیم آن را 
افزایش دهیم؛ اما این مقدار بسیار کمی بود در حالی که ما ظرفیت حدود یک میلیون 

بشکه تولید نفت در کشور خوابیده داشتیم.
وی با بیان اینکه دنیا بازگشت سریع ایران به بازار نفت پس از برداشته شدن تحریم 
هارا باور نداشت عنوان کرد: پس از امضای برجام هیچکس باور نمی کرد که بتوانیم 
ظرف ۳ تا 4 ماه تولید و صادرات نفت خود را یک میلیون بشکه افزایش دهیم و این 

چیز بسیار مهمی بود.

معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد:

هرگونه پرداخت حقوق فقط با موافقت شورای حقوق و دستمزد

1
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اهداف مخالفان دولت
مخالفان دولت در 14 ماه تا انتخابات دوره دوازدهم 
ریاست جمهوری، دو هدف اصلی را در دستور کار خود قرار 
داده اند: کوتاه کردن قد دولت یازدهم و بی افق کردن حمایت 
مردم از آن. مخالفان به درستی باور دارند که در انتخابات 
آینده فاقد چهره ای توانمند برای رقابت هستند اما این وضع 

را به معنای بسته بودن دستانشان مقابل رقیب نمی دانند. آنان براین تصورند که با کوتاه 
کردن اندازه اعتبار دولت نزد مردم خواهند توانست آن را به اندازه دولت سلف خود کنند. 
اینکار با ایجاد شائبه ها و جنجال هایی انجام می شود که چگونگی انتشار گزارش ها درباره 
حقوق های نجومی برخی مدیران یکی از آخرین موارد آن است. انتشار اخبار جنجالی در 
باره برخی پرداخت های غیر منطقی به بعضی از مدیران بدون تحلیل منصفانه چرایی و 
چگونگی انجام آن از سوی مخالفان، بیش از آنکه هدف نهادینه کردن شفافیت در امور را 
دنبال کند، در پی تخریب اعتبار دولتی است که برخاسته از انتخاب اکثریت مردم است. 
این روش می کوشد در سطحی ترین برداشت چنین القا کند که دولت یازدهم اگرچه خود 
را در مقایسه با دولت های نهم و دهم قانونمند و دور از هرگونه فسادپذیری می خواند اما با 
نگاهی به پرداخت های نجومی نمی توان تفاوت چندانی میان این دولت با سلف آن قائل شد؛ 

بنابراین اندازه و ماهیت هردو چندان تفاوتی بایکدیگر ندارند. 
به زعم مخالفان   اگر پاشنه آشیل دولت سابق فساد، گسترش بی عدالتی اقتصادی و 
آسیب زدن بر پیکره _ به ویژه طبقه متوسط و کم در آمد_ جامعه بود، اکنون دولت یازدهم 
نیز گرفتار همان مصائبی است که در گذشته بر جامعه ایرانی تحمیل شده است. در اینحال 
کوشش می شود تا اهداف دولت در استقرار عدالت اجتماعی را در شمار همان شعارهای نیم 
بند گذشته تعبیر کرده و سرانجام به این وسیله اندام دولت یازدهم اره کشی شود؛ اما تلاش 
مخالفان در کوتاه کردن قد دولت نزد افکار عمومی همراه است با ناامید ساختن مردم از 
افق امیدوار کننده ای که رویکرد اعتدالی دولت یازدهم وعده آن را داده است. خلع دولت از 
داشتن دورنمای روشن از سیاست هایش، خواهد توانست آن را در کسب اعتماد دوباره مردم 
در انتخابات آینده دچار ریزش کند. همه تلاش مخالفان در کم اثر بودن برجام، برجسته 
کردن رکود در اقتصاد؛ به ویژه بخش صنعت،  بی اثر سازی سیاست های فرهنگی دولت، 
ایجاد مانع در سیاست خارجی و تعاملات بین المللی و... همگی با هدف ایجاد خلاء در افق 

سیاست هایی است که دولت یازدهم در پی آن است. 
بنابراین مخالفان با اذعان به نداشتن گزینه جدی در انتخابات آینده، می کوشند با انجام 
عملیات ایذایی دولت را برای تحقق دو هدف دچار فرسایش کنند؛  هم اندازه کردن آن با 
دولت های نهم و دهم و نیز بی افق کردن حمایت از گزینه ای که مردم در انتخابات سال ۹2 
به او و رویکردهای اعتدالی اش رأی دادند. در اینجا مخالفان به یک نکته کلیدی و کانون 

تحلیلی توجه ندارند؛ اینکه مردم در رصد رخدادها هشیار تر از همیشه هستند.

آیت الله سید حسن خمینی:

تقریباً تمامی  اخبار غیررسمی 
درباره من دروغ بوده اند

یادگار امام )ره( گفت: در عصر انفجار اطلاعات مهم ترین بخش، صحت خبر است؛ 
دروغ پردازان تنها زمانی موفق می شوند که ما بدون تحقیق، دروغ هایشان را باور کنیم.

آیت الله سید حسن خمینی با انتشار یادداشتی در صفحه اینستاگرامش، نوشت: 
داستان جانسوز درگذشت برادران مان هنوز تمام نشده، خبر رسیده که عکس منتشره 
از ایشان اشتباه است و آن ها که در عکس هستند زنده اند. حقیقت امر آن است که چند 
روز پیش که می خواستم این مصیبت را تسلیت بگویم، به دنبال عکس مناسب بودم و 
طبیعتاً اولین عکس هم همین تصویر بود، ولی با این که این عکس در صفحات بسیاری بود، 
چون مطمئن نبودم تصویر دیگری را برگزیدم. این را نوشتم تا به دوستان یادآور شوم در 
عصر انفجار اطلاعات مهم ترین بخش، صحت خبر است. به آن ها که خود دروغ می سازند 
کار ندارم و روی سخنم با دوستان است که با انبوهی از اخبار و تازگی ها با تعداد زیادی 
از تصاویر مواجه می شویم که بخش زیادی از آن ها دروغ است و یا دستکم تمام حقیقت 
نیست. به عنوان مثال، بسیاری اوقات خبرهایی درباره خودم می شنوم که جز آن چه به طور 
رسمی انتشار یافته، تقریباً تمامی شان دروغ بوده اند. از قبا و ردا و فلان و بهمان گرفته تا 
قصه های دیدار و گفتار و... که بعضاً در جمع های قابل احترام هم نقل می شده اند. غرضم 
از نوشتن این مطلب، خودم نیستم بلکه می خواهم در این شب قدر به یاد هم بیاوریم که 
باور دروغ هم اشتباه است و فراموش نکنیم که دروغ پردازان تنها زمانی موفق می شوند که 
ما بدون تحقیق، دروغ هایشان را باور کنیم. تنها با اندکی تأمل، می توانیم خود را و دیگران 
را از بسیاری از اشتباهات دور کنیم. فقط کافی است در قبول اخبار کمی سختگیر باشیم. 

آیت الله سیدمحمد غروی:

تضعیف دولت، تضعیف کارایی نظام است
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با تأکید بر لزوم رعایت اخلاق در هیات های 
مذهبی و سخنرانان، گفت: نباید جلسات مذهبی را با محلی برای حسابرسی سیاسی 

اشتباه گرفت.
آیت الله سیدمحمد غروی در گفت و گو با خبرآنلاین، در رابطه با استفاده سیاسی 
از تریبون های مذهبی در ماه رمضان و لیالی قدر، گفت: در شب های قدر و دیگر مراسم 
مذهبی، انتظار این است که احکام و اخلاقیات اسلامی بیان شود و مردم با سبک زندگی 
اولیای الهی و پیامبر آشنا شوند. عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، افزود: باید مسائل 
مذهبی در این جلسات محور باشند و حتی اگر در بعضی از جلسات مذهبی، برخی خواهان 
طرح مسائل سیاسی هستند، باید این کار را به دور از جناح گرایی، افراط و تفریط انجام 
دهند. او معتقد است که »با توجه به اینکه در اسلام، سیاست از دیانت جدا نیست، می توان 
به مسائل سیاسی در جلسات مذهبی در حد معارف سیاسی، مانند طرح موضوع شیوه 
امیرالمومنین در حکومت داری و احقاق حقوق مردم، پرداخت.« غروی گفت: حقیقت این 
است که در برخی از جلسات مذهبی، اهداف سیاسی خاص مورد نظر است. باید بدانیم که 
درست نیست، در نبود افراد، نقدهای غیرواقعی را به آنها وارد کرده و برخوردهایی نادرستی 

نسبت به کسانی که با افکار و عملشان مخالف هستیم، از خود نشان دهیم.
وی با تأکید بر این موضوع که سخنرانان در تریبون های مذهبی باید از صحبت هایی که 
موجب رواج نفاق و اختلاف می شود، پرهیز کنند، اظهار کرد: مردم در محافل مذهبی حاضر 
می شوند تا دانش دینی خود را تقویت کنند. نباید این مجالس مذهبی رنگ و بوی سیاسی 
گروه های خاص را به خود بگیرند. عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم تأکید کرد: این که 
مردم را در یک مجلس مذهبی، درگیر مسائل سیاسی و جناحی خاص کنیم، اصلا قابل 
قبول نیست. با هیچ نگاهی نمی توان به مصلحت دانست که یک محفلی با ماهیت مذهبی، 
آغشته به مسائل سیاسی شود. وی با تأکید بر لزوم رعایت اخلاق در هیات های مذهبی 
و به خصوص از سوی سخنرانان، گفت: نباید جلسات مذهبی را با محلی برای حسابرسی 
سیاسی اشتباه گرفت. غروی با اشاره به استفاده برخی از مخالفان دولت یازدهم به منظور 
زیر سئوال بردن خدمات این دولت، گفت: حقیقت این است که دولت با توجه به همه 
مشکلاتی که پیش رویش قرار داده  بودند، با همه توان در مسیر رفع مشکلات گام برداشت. 
همه نیز موظف هستیم تا برای کمک به دولت تلاش کنیم. او معتقد است که »حرف زدن 
از پشت تریبون و با هدف زیرسئوال بردن مسئولان خیلی راحت است و این کار کردن 
است که همیشه با سختی مواجه بوده است. منتقدان باید بدانند که تضعیف دولت، تضعیف 
کارایی نظام است. این مصلحت نیست کسانی که دلشان برای نظام می تپد با توسل به 

تریبون های این شب های مذهبی، مردم را ناامید و بی اعتماد کنند.«

حجت الاسلام محمدتقی رهبر:

نباید از منبرهای مذهبی 
بهره برداری سیاسی کرد

امام جمعه موقت اصفهان گفت: نباید از منبرهای مذهبی بهره برداری سیاسی کرد و 
وارد مصادیق  سیاسی شد.

حجت الاسلام محمدتقی رهبر در گفت و گو با خبرآنلاین در شرح آنچه که در ایام لیالی 
قدر باید از تریبون های مذهبی مطرح شود که موجب دلزدگی مردم از مراسم های مذهبی 
نشود، گفت: سخنرانی ها در این شب ها ابعاد گوناگون دارند؛ موضوع خودسازی، تحول و توشه 
معنوی اندوختن انسان ها از این ماه، سیره زندگی حضرت علی )ع( بر اساس مستندات نهج 
البلاغه، بیانات آن حضرت در مورد امر به معروف، پرهیزکاری، نوع دوستی و ...از موضوعاتی 
است که باید در سخنرانی های مذهبی مطرح شود. بهتر است در این ایام موضوع مورد بحث 
و توجه، معنویت و راه های خود سازی باشد. وی در مورد سوء استفاده برخی افراد از منبرهای 
مذهبی برای حمله به یک گروه یا جریان خاص، گفت: تریبیون های مذهبی نباید وارد مباحث 
سیاسی و معارضه بین جناح ها شود. روح این ایام نباید آغشته به این گونه مسائل شود. می 
توان با بیان سیره زندگی حضرت علی و منش وی در حکومت داری از جمله عدالت وی در 
تقسیم بیت المال، بر روی این موضوع تاکید کرد که حکومت اسلامی باید در مسیر حرکت 
به سمت عدالت حرکت کند. نماینده پیشین ادوار مجلس با بیان اینکه اذهان عمومی مردم 
از هوش کافی در تشخیص امور برخوردارند، گفت: زمانی که از تریبون های مذهبی به تببین 
شیوه زندگی حضرت امیر )ع( می پردازیم، ذهن مردم قدرت تمیز و تشخیص این موضوع 
را دارد که کدام یک از افراد در دولت ها بیشتر مطابق به سیره حضرت علی رفتار می کنند 
و کدامیک برخلاف نگاه عدالت وی عمل می نمایند. خطیب موقت نمازجمعه اصفهان در 
خصوص این موضوع که سواستفاده از منبرهای مذهبی در راستای منافع سیاسی، ممکن 
است باعث دلزدگی مردم از مراسم های مذهبی شود، خاطر نشان کرد: ما در خطابه های خود 
نباید وارد مسائل حاشیه ای شویم، اگرچه سیاست از دین جدا نیست اما در سخنرانی ها باید از 
ورود به مصادیق سیاسی و بیان جزییات یک موضوع سیاسی خاص پرهیز کرد؛ همانطور که 
رهبری در دیدار با دولتمردان با روایت 4 فراز از نهج البلاغه خط مشی کلی را بیان نمودند. رهبر 
در پایان، در رابطه با ناپسند بودن ورود به مصادیق سیاسی در سخنرانی های مذهبی گفت: 
ورود به مصادیق سیاسی منجر به چالشی و کمرنگ شدن سخنرانی ها می شود؛ به خصوص 

در این شب ها که شب های توبه و عبادت و عنابه است.

دکتر روحانی در جلسه هیات دولت ؛

دولت نسبت به مردم ایران صرف نظر از 
گرایش های سیاسی و قومیت متعهد است

هیات وزیران در جلسه خود به ریاست حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی 
رییس جمهوری، به آقایان محمدرضا صالحی و سیدعلی اکبر پرویزی به ترتیب به عنوان 
استانداران جدید استان های خراسان شمالی و خراسان جنوبی رأی اعتماد داد و از خدمات 

استانداران پیشین قدردانی کرد. 
رییس جمهوری در این جلسه که عصر یکشنبه برگزار شد،  با بیان اینکه دولت نسبت به 
مردم ایران صرف نظر از گرایش های سیاسی و قومیت متعهد است، استانداران هر دو استان 
را به حداکثر تلاش برای خدمت رسانی به مردم و پیگیری تعهدات سفر توصیه کردند. 
خدمت رسانی به مردم باید به گونه ای باشد که مردم به خوبی آثار این خدمات را احساس 
کنند. دکتر روحانی با ابراز رضایت از عملکرد آقای پرویزی استاندار سابق خراسان شمالی، 
اظهار امیدواری کرد که با استفاده از تجربیات موفقی که در محل قبلی مأموریت داشته، 
در استان خراسان جنوبی که مورد توجه ویژه دولت از لحاظ رفع محرومیت ها و توسعه 

اقتصادی است، هم منشأ خدمات خوبی بوده و به توسعه و پیشرفت استان اهتمام نماید.
رییس جمهوری  همچنین با توجه به سوابق طولانی آقای صالحی در مسئولیت های 
گوناگون در وزارت کشور و شناختی که از استان دارد، وی را گزینه مناسبی برای پیشرفت 

بیشتر استان دانسته و بر بهره گیری از همه ظرفیت ها در استان تأکید کرد.

نماینده رشت در مجلس دهم؛

روحانی باید افشا کند
یک نماینده مجلس از رئیس جمهور خواست که فساد در دولت گذشته را افشا کند.

 غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی افزود: در دولت قبل حجم فساد بیشتر بود و یک عده 
سکوت می کردند؛ این جای تعجب دارد. الان همین افراد دارند اقداماتی که از دولت قبل 
تا به الان وجود داشته است را در بوق و کرنا می کنند و شیپور می زنند. خب چرا آن موقع 
حرف نزدند؟ چرا آن موقع سکوت کردند؟ بنابراین ما این آقایان را دلسوز مردم نمی دانیم 

و فکر می کنیم کارشان برای رضای خدا نیست. 
نماینده مردم رشت افزود: خیلی موارد مهم و مشکل دار در دولت قبل بوده که هنوز به 

مردم گفته نشده و روحانی باید آن ها را افشا کند.
 این نماینده در پاسخ به سئوالی در مورد جنجال سازی های اخیر، گفت: هدف فقط 
تخریب و ضربه زدن است و بحثی هم در این موضوع نیست. جعفرزاده ایمن آبادی ادامه 
داد: حنای این افراد در جامعه دیگر رنگی ندارد و مردم هم می دانند این افراد دوستدارشان 
نیستند، بلکه می خواهند بخاطر منافع شخصی شان اقداماتی علیه دولت کلید بزنند و 
جلوی پیشرفت را بگیرند. وی تصریح کرد: نیت این اقایان خیر نیست به دلیل اینکه در 
دولت قبل همین افراد شاهد بودند رییس جمهور 100 تا 1000 سکه به نزدیکانش می 
داد. در واقع، دلواپسان تا دیروز سکوت می کردند و حتی تشویق نیز می کردند. این افراد 
که الان یادشان افتاده دستبرد زدن به بیت المال، حق الناس است می خواهند  این روزها 
خودی نشان دهند. وی در پایان گفت: این دولت، دولت راستگویان است، دولتی است که 
دست در جیب مردم نمی کند. این دولت، نفت را نمی آورد بر روی سفره مردم تا آن را به 

آتش بکشد. به صراحت بگویم، روحانی به فکر مردم و منافع ملی است. 

در نشست لاریجانی و مسئولان نظارتی مطرح شد؛

سوءاستفاده ازمفاهیم قانون برنامه توسعه
 برای دریافت حقوق های نجومی

در نشست رئیس مجلس با مسئولان نظارتی، اعلام شد که بعضی بانک ها و شرکت 
های دولتی از برخی مفاهیم قانونی برنامه پنج ساله سوء استفاده کرده و در مواردی نیز 

تخلفات آشکاری داشته اند.
به گزارش روابط عمومی مجلس شورای اسلامی از تشکیل جلسه علی لاریجانی رئیس 
مجلس شورای اسلامی، با رئیس سازمان بازرسی کل کشور، رئیس دیوان محاسبات، رئیس 
مرکز پژوهش ها، رئیس کمیسیون اصل ۹0، با هدف بررسی ریشه حقوق های غیرمتعارف 
برخی مدیران تشکیل داد. در این جلسه، ابتدا رئیس بازرسی کل کشور و دیوان محاسبات 
آخرین گزارش خود را ارائه کردند و رئیس مرکز پژوهش ها نیز برخی روش های سوء 

استفاده را مطرح کرد. 
بر اساس بخشی از گزارش مطرح شده در این نشست، بعضی بانک ها و شرکت های 
دولتی از برخی مفاهیم قانونی برنامه پنج ساله سوء استفاده کرده و در مواردی نیز تخلفات 
آشکاری داشته اند؛ گرچه تعداد موارد تخلف هنوز دقیقا مورد بازرسی قرار نگرفته که باید 
مشخص شود. علاوه بر این نیاز به روشن شدن محدوده امر در قانون و همچنین برخورد 
با متخلفین و بازگشت اموال وجود دارد. همچنین در این نشست، به رئیس مرکز پژوهش 
های مجلس مأموریت داده شد تا با همکاری اعضای دیگر این جلسه هر چه سریع تر 

گزارش نهایی را همراه با راهکارهای قانونی ارائه دهد.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

داعش با هدف گسترش جنگ منطقه
 به ایران پدید آمد

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه نگاه غرب تشدید 
خشونت در جهان اسلام است، گفت: داعش با این استدلال خلق شد تا تحرکات نظامی 

علیه مسلمانان را از کشورهای جنگ زده منطقه به ایران بکشاند.
علیرضا رحیمی در گفت و گو با خانه ملت با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری که 
روز شنبه در جمع خانواده های شهدای هفتم تیر و مدافع حرم پیرامون پیدایش داعش و  
نقش ایران در مقابله با آن مطرح شد، گفت: نگاه مجموعه دشمنان اسلام هدف قرار دادن 
مرکز تحرک اسلام و محور مقاومت بود و با همین استدلال، داعش را خلق کردند تا در 

منطقه شامات تحرکاتی علیه مسلمانان داشته باشند.
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای اسلامی 
در ادامه با بیان اینکه شاید در ظاهر هدف داعش تحرکاتی علیه حکومت بشار اسد و عراق 
باشد اما در واقع علیه ایران و مسلمانان بود، گفت: نگاه غرب این بود که جهان اسلام درگیر 

خشونت شود و قصد داشتند به این واسطه ایران را زمین گیر کنند.
وی افزود: به لحاظ منطقی اگر داعش در سوریه و عراق موفق می شد قدم بعدی و 
نهایی آن درگیر کردن ایران بود که مقام معظم رهبری هم دقیقا به نقطه مرکزی اهداف 
پیدایش داعش اشاره کردند که همین درگیر شدن ایران در جنگ بود لذا از آنجایی که در 
مفاد قانون اساسی دفاع از مردم مستضعفین و مسلمان همانند ملت سوریه و یمن آمده، ما 

نیز متناسب با شرایط بین المللی در این راستا اقداماتی داشتیم. 
رحیمی در ادامه در خصوص وضعیت بحرین و رفتار ظالمانه رژیم آل خلیفه با رهبران 
مذهبی این کشور، بیان داشت: تصور آل خلیفه این است که اگر روحانیت را از مردم جدا 
کنند شعله نهضت فروکش می کند اما حرکت های انقلابی در بحرین مردمی است که 
علما در رأس آن هستند لذا در صحنه واقعی نهضت بحرین فراگیر شده و محدود به قشر 

روحانیت نیست.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در پایان با بیان 
اینکه برداشت انحرافی آل خلیفه این بود که اگر روحانیت را محدود کند نهضت مردمی 
را کنترل کرده است، خاطرنشان ساخت: نگاه واقع بینانه رهبر معظم انقلاب در فرمایشات 
شب گذشته ایشان بر این اساس بود که برخلاف برداشت غلط رژیم بحرین، روحانیت صرفا 
نقطه کنترل هستند و اگر بخواهند آنها را حذف کنند، تحرکات مردم فراتر از حد کنونی 

خواهد شد و تشدید درگیری ها در نهایت منجر به انقلاب می شود.

رییس کمیسیون اجتماعی مجلس:

اساتید بدون ترس نظر بدهند
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی خواستار ایجاد ساز و کار برای 
استفاده بیشتر از نظرات نخبگان در مسیر توسعه شد و گفت: باید فضایی ایجاد کنیم که 

اساتید دانشگاهی بدون ترس نظرات خود را بیان کنند.
سلمان خدادادی در گفت وگو با ایرنا، سخنان رئیس جمهوری در دیدار اساتید دانشگاه 
ها و پزشکان را منطقی و درست دانست و گفت: یکی از دلایل تضعیف و رکود حکومت 
های ادوار گذشته در ایران این بوده که نخبگان از حکومت سیاسی فاصله گرفته اند و یا 
این که بین آن ها و حکومت اختلافی ایجاد شده است. وی با تاکید بر این که دانشجویان 
و دانشگاهیان در طول تاریخ کشورمان از گذشته تاکنون نقش ویژه و اساسی را ایفا کرده 
اند، گفت: اگر در دولت ها از دانشجویان و دانشگاهیان استفاده شود ما شاهد رشد و تعالی 
ویژه کشور خواهیم بود. این نماینده مجلس با یادآوری این که اهل علم و دانشگاهیان در 
همه جوامع می توانند در مسائل سیاسی و حکومتی تاثیر زیادی داشته باشند از سخنان 
رئیس جمهوری مبنی بر لزوم رابطه نزدیک تر اساتید و دانشگاه ها با دولت استقبال کرد. 
خدادادی در ادامه به بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز اشاره کرد و گفت: ایشان 
همواره تاکید داشتند که اگر دانشگاهیان به عنوان قشر پیشرو وارد مسائل مختلف شوند و 
احساس مسوولیت کنند پیشرفت های خوبی حاصل می شود. وی یکی از معضلات جامعه 
را بیکاری دانست و اظهار کرد: امروز یکی از معضلات جامعه این است که بیکاری در میان 
قشر تحصیلکرده بسیار بالاست و رقم آن 18.5 است. این نماینده مجلس با تاکید بر این که 
دولت باید از نخبگان دانشگاهی استفاده کند، گفت: دولت باید ساز و کار به کارگیری از این 
نخبگان را فراهم کند زیرا آنان قشر تاثیرگذار جامعه هستند. حجت الاسلام و المسلمین 
حسن روحانی رئیس جمهوری در ضیافت افطاری با اساتید دانشگاه ها و پزشکان تاکید 
کرد: خواست دولت یازدهم رابطه نزدیک تر همه اساتید و دانشگاه ها با دولت است و تلاش 
می کند فضای بازتری در دانشگاه ها ایجاد شود و اختیارات به دانشگاه ها و اساتید بازگردد. 
وی در بخشی از سخنانش گفت: باید به دانشگاه اعتماد کنیم و دانشگاه امروز بار سنگینی 
را در مسیر توسعه کشور بر دوش دارد و دولتی می تواند موفق باشد که در تمام زمینه ها 
از دانشگاه استمداد طلبد و پیوند دانشگاه با دولت و دولت با دانشگاه باید مستحکم تر شود.

یادداشت

اخبــار

رهبر معظم انقلاب با بیان اینکه استکبار، 
اسلامی  جمهوری  شکست  برای  را  داعش 
ساخت، فرمودند: عراق و شام مقدمه بود تا 
ایران را زمین گیر کنند اما قدرت جمهوری 

اسلامی آنها را در همان جا زمین گیر کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام 
معظم رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای 
رهبر معظم انقلاب اسلامی عصر روز شنبه 
در دیدار جمعی از خانواده های شهدا از جمله 
خانواده شهدای هفتم تیر و خانواده هایی از 
شهدای مدافع حرم، ضمن تجلیل از »ایمان، 
شهدا«  والای  معرفت  و  رشادت  مجاهدت، 
معظم  های  خانواده  استقامت  و  »صبر  و 
شهیدان«، آنان را پایه های اقتدار و توانمندی 
نظام جمهوری اسلامی ایران خواندند و تأکید 

کردند: تنها راه پیشرفت ایران اسلامی، احیای روحیه انقلابی 
و مجاهدت است. 

ایشان در ابتدای سخنان خود با تسلیت ایام شهادت 
را  آن حضرت  السلام،  علیه  علی  امیرالمومنین  حضرت 
بزرگ ترین شهید تاریخ بشریت و شهید محراب و راه حق 
و قاطعیت و استقامت خواندند و سپس با اشاره به گذشت 
۳5 سال از حادثه انفجار دفتر حزب جمهوری اسلامی در 
هفتم تیرماه سال 1۳۶0، گفتند: عاملان این جنایت که گروه 
تروریستی خبیث و بی رحمی هستند، بعد از فرار از کشور 
اکنون سالها است که در پناه کشورهای اروپایی و امریکا که 
مدعی سردمداری ضدیت با تروریزم و حمایت از حقوق 
بشر هستند، قرار دارند. رهبر انقلاب اسلامی این موضوع 
را رسوایی بزرگ و تاریخی برای کشورهای اروپایی و امریکا 
دانستند و افزودند: این گروه تروریستی کسانی هستند که با 
ادعای دفاع از خلق و حتی دفاع از اسلام وارد مبارزات شدند 
اما در ادامه مرتکب فجایعی همچون حادثه هفتم تیر و ترور 
مردم عادی، شدند و در نهایت در کنار فردی همانند صدام 
قرار گرفتند و اکنون نیز در زیر چتر حمایت امریکا قرار دارند. 
حضرت آیت الله خامنه ای، حادثه هفتم تیر ماه سال 1۳۶0 
را حادثه ای بزرگ و حاوی درس ها و عبرت ها خواندند و 
با گلایه از کم کاری ها برای معرفی رویدادها و حوادث مهم 
انقلاب اسلامی و شهدا به نسل امروز خاطرنشان کردند: بعد 
از گذشت ۳5 سال هنوز یک فیلم سینمایی یا یک نمایش یا 
یک رمان درباره حادثه هفتم تیر و شهید بهشتی و شهدای 
این حادثه نداریم و اگر این حادثه تاکنون زنده مانده است، 
فقط به دلیل روحیه انقلابی خود مردم است. ایشان با اشاره 
به نگارش کتابهای مربوط به عملیات و شهدای دوران دفاع 
مقدس، همه مردم به ویژه جوانان را به مطالعه دقیق این 
کتابها توصیه کردند و گفتند: اگرچه در این زمینه کتابهای 
زیادی به رشته تحریر درآمده است اما هنوز زمینه نگارش 
کتابهای بسیاری درباره ابعاد و زوایای مختلف دفاع مقدس 
گفتار  رفتار،  زیرا  دارد،  وجود  جنگ  والامقام  شهیدان  و 

و نحوه حرکت هر یک از شهدا، دریچه ای به سوی یک 
دنیای معرفتی است. رهبر انقلاب اسلامی یکی از ویژگیهای 
دوران دفاع مقدس را حضور نیروهای مردمی با انگیزه قوی 
و از قشرها و سطوح مختلف و خارج شدن جنگ از انحصار 
نیروهای رسمی دانستند و تأکید کردند: امروز هم توصیه ما 
به مسئولان دولتی این است که باید در عرصه های مختلف 
به ویژه در بخش اقتصاد از ظرفیت های مردم استفاده و 

اقتصاد، مردمی شود. 
حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه به موضوع دفاع از 
حریم اهل بیت علیهم السلام و شهدای مدافع حرم اشاره 
کردند و افزودند: این موضوع از ماجراهای عجیب و شگفتی 
ایران و کشورهای دیگر  از  تاریخ است که جوانانی  های 
با ایمان و انگیزه قوی از همسر جوان و کودک خردسال 
و زندگی راحت خود می گذرند و در یک کشور غریب، 
در راه خدا مجاهدت می کنند و در این مسیر به شهادت 
می رسند. ایشان ایمان بالای شهیدان مدافع حرم و صبر 
و بردباری خانواده های آنها را از جمله ابعاد این موضوع 
شگفت برشمردند و خاطرنشان کردند: یک بُعد دیگر این 
ماجرا، عناصر اقتدار نظام جمهوری اسلامی ایران است که 
بر پایه ایمان و عزم و اراده  انسانهای مؤمن و مجاهد و شهدا 
استوار است. رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه دشمنان 
نظام اسلامی هیچگاه توانایی درک و فهم پایه های اقتدار و 
توانمندی نظام را ندارند، گفتند: شهدا و خانواده های آنان 
ستونهای صخره وار نظام جمهوری اسلامی هستند و به 
همین علت است که نظام همواره در مواجهه با چالش های 

گوناگون، توانسته بر آنها غلبه کند. 
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: هرجا به انقلاب و 
روحیه انقلابی تکیه کردیم، پیشرفت داشته ایم و هر جا که 
برای خوشایند عناصر استکبار، از ارزشها کوتاه آمدیم و در 
بیان مواضع انقلابی رودربایستی کردیم، دچار عقب ماندگی و 
خسارت شدیم. ایشان با تأکید بر اینکه نحوه برخورد با دشمنان 
مستکبر باید براساس روحیه انقلابی باشد، خاطرنشان کردند: 
ایمان به خدا، اعتقاد به جهاد و انگیزه قوی جوانان مؤمن و 

انقلابی، منابع قدرت نظام اسلامی در جنگ 
نامتقارن با جبهه استکبار است و آنها با وجود 
آنکه آثار این منبع قدرت را می بینند اما از 
تحلیل حقیقت آن عاجزند بنابراین متوسل به 
شیوه های خشن و بی رحمانه می شوند. رهبر 
انقلاب اسلامی، طراحی گروههای تروریستی 
تکفیری همچون داعش را نمونه ای از این 
شیوه های خشن برای مقابله با نظام اسلامی 
دانستند و گفتند: هدف اصلی از راه اندازی 
گروههای تروریستی تکفیری و اقدامات آنها 
در عراق و سوریه حمله به ایران بود اما قدرت 
نظام جمهوری اسلامی موجب شد آنها در 
همان عراق و سوریه زمین گیر شوند. ایشان با 
تأکید بر اینکه گروههای تروریستی تکفیری، 
تفاوتی میان شیعه و سنی قائل نیستند و هر 
فرد مسلمانی را که همراه انقلاب اسلامی و دشمن امریکا 
باشد، هدف قرار می دهند، به قضایای بحرین اشاره کردند و 
گفتند: در بحرین نیز موضوع، شیعه و سنی نیست بلکه اصل 
ماجرا حاکمیت جائرانه یک اقلیت مستکبر خودخواه بر یک 
اکثریت گسترده است. رهبر انقلاب اسلامی تعرض حاکمان 
بحرین به عالم مجاهد شیخ عیسی قاسم را نشانه بلاهت آنها 
دانستند و تأکید کردند: شیخ عیسی قاسم فردی است که تا 
وقتی می توانست با مردم بحرین حرف بزند، آنها را از حرکات 
تند و مسلحانه منع می کرد اما حاکمان بحرین متوجه 
نیستند که تعرض به این عالم مجاهد، به معنای برداشتن 
مانع از مقابل جوانان حماسی و پرشور بحرین برای انجام هر 
اقدامی در مقابل حکومت است. حضرت آیت الله خامنه ای 
با تأکید بر اینکه قدرتهای استکباری و عوامل آنها همواره از 
شناخت مردم و ایمان جامعه عاجزند و دچار محاسبات غلط 
می شوند، افزودند: راه صحیح، حرکت در مسیر اسلام و توکل 
بر خداوند متعال است و تنها، ملتی با ایمان و مجاهد و دارای 
عزم راسخ می تواند بر موانع غلبه کند و پیش برود. ایشان در 
ادامه همگان را به بهره مندی بیش از پیش از شبهای قدر 
و روزهای پایانی ماه مبارک رمضان توصیه کردند و گفتند: 
در این شبها و سحرها که هنگامه توسل و تضرع است، باید 
با استمداد از ارواح متعالی از جمله ارواح شهدا و شفیع قرار 
دادن آنها و با حضور قلب، به گونه ای دعا کنیم که مورد توجه 

و اعتنای خداوند متعال قرار گیرد. پ
یش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
والمسلمین شهیدی محلاتی نماینده ولی فقیه و رییس 
بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره به لزوم آشنا کردن 
نسل جوان با ایثارگری و حماسه های رزمندگان، خاطرنشان 
کرد: تشکیل و فعال سازی دبیرخانه شورای عالی ترویج و 
مجازی،  تشکیل جبهه  و شهادت،  ایثار  فرهنگ  توسعه 
توسعه تشکل های ایثارگران، اجرای طرح سپاس و تشکیل 
ستاد اقتصاد مقاومتی با رویکرد افزایش توانمندی در جامعه 

ایثارگری از اقدامات محوری بنیاد شهید بوده است.

رهبر انقلاب در دیدار جمعی از خانواده های شهدای 7 تیر و مدافع حرم:

دفاع از حریم اهل بیت )ع( دفاع از ایران است
اخبار

های  حقوق  مساله  گفت:  کشور  کل  دادستان 
غیرمتعارف باید فراجناحی دیده شود و این امر در هر 

دولتی باشد، امری نامطلوب است.
حجت الاسلام و المسلمین محمدجعفر منتظری روز 
یکشنبه در نشست خبری با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای هفتم تیر در پاسخ به پرسشی در باره عملکرد 
دادستانی در مورد حقوق های غیرمتعارف افزود: اولا این 
مساله همگانی نیست و همچنین انتظار ما از کسانی که 
این حقوق های غیرمتعارف رادریافت کرده اند این است 
که هر چه زودتر آن را برگردانند که در غیراین صورت 
برگردانده خواهد شد. دادستان کل کشور با بیان این که 
رسانه ها نباید در این مورد اعتماد مردم را مخدوش کنند، 
افزود: این مساله باید فراجناحی دیده شود و این امر در 
هر دولتی باشد، امری نامطلوب است و باید به عنوان یک 
آسیب اجتماعی در صدد رفع آن باشیم. منتظری در این 
باره گفت: دولت باید در قبال حقوق های غیرمتعارف سه 
کار مهم راانجام دهد، اول این که این مبالغ را به بیت المال 
برگرداند و دوم این که مدیرانی که این حقوقها را دریافت 
کردند را عزل کند و همچنین با اصلاح قانون در این مورد 
تصمیم بگیرد که هیچ هیاتی حق ندارد در تصمیمی که 
خود ذینفع باشد تصمیم گیر باشد. وی افزود: دستگاه 
نظارتی بیرونی و درونی حتما دراین مورد قصوراتی دارند و 
دیوان محاسبات و سایر مراکز اگر به موقع رصد می کردند، 

در ماههای اول این مساله برملا می شد.
به گزارش ایرنا، دادستان کل کشور در مورد این که آیا 

محیط بانان ضابط قضایی هستند، یا خیر؟ گفت: محیط 
بانان و سایر نیروهایی که در جهت ایجاد نظم و انضباط 
و کارهای امنیتی و اطلاعاتی وظیفه ای دارند و دستگاه 
قضایی امری را به آنها محول کرده باشد، ضابط قضایی 

هستند.
استفاده از برخی تنبیهات جایگزین زندان

حجت الاسلام و المسلمین منتظری در مورد قوانین 
آئین دادرسی جدید و آموزش آن به قضات گفت: این آیین 
نامه بسترهای خوبی را برای اجرای برخی قوانین فراهم 
کرده که انجام آن در قوه قضاییه و سایر دستگاهها احتیاج 

به زمان دارد.
وی افزود: از جمله مسایلی که مطلوب است جایگزینی 
برخی تنبیهات به جای زندانی کردن افراد است که در دنیا 
هم این امر مرسوم است و این افراد را در مکان هایی که نیاز 

است به خدمت می گیرند.
نکات شبهه انگیزی در حادثه تصادف

 اتوبوس سربازان وجود دارد
دادستان کل کشور در ادامه گفت: در پرونده حادثه 
تصادف اتوبوس سربازان که منجر به شهادت و زخمی 
انگیزی  به نکات شبهه  از سربازان شد،  شدن تعدادی 
برخورد کرده ایم. وی افزود: به این دلیل که هنوز جزئیات 
این پرونده مشخص نشده، وارد آن نمی شویم ولی اینکه آیا 
این اتوبوس مجاز بوده که این سربازان را شبانه حمل کند 
و جاسازی قاچاق کالا در اتوبوس و همچنین سوار کردن 
افراد غیرمجاز و این که از سربازان به عنوان پوشش برای 

قاچاق استفاده می شده یا خیر؟ در حال بررسی است. 
دادستان کل کشور ادامه داد: به هر صورت این یک 
امرغیر معمولی بوده است و توسط دادستان کرمان در حال 

بررسی است و از این طریق در ارتباط هستیم.
 نسبت به اراضی حساسیت دارم

دادستان کل کشور گفت: در مورد مبارزه با زمین 
خواری که مربوط به حقوق عامه می باشد در حال تدوین 
برنامه ای هستیم که از قبل هم برنامه هایی انجام شده که 
این برنامه ها نباید متوقف شود بلکه باید تسریع هم شود. 
وی با بیان این که نسبت به اراضی حساسیت دارم، افزود: 
در حدود بیش از 20 سال است که با برخی از پرونده های 
زمین خواری مرتبط هستم و در دادستانی کل کشور هم 
بخشی را به صورت متمرکز برای این کار اختصاص داده ام.

پرونده حادثه منا را به دادگاههای
 بین المللی خواهیم برد

حجت الاسلام منتظری در مورد پرونده حادثه منا 
گفت: شکایات را از صاحبان حق و صاحبان دم گرفته ایم 
و به تمام دادسراهای کشور گفته ایم که در این امر نیابت 
بگیرند تا شکایت رسمی از رژیم آل سعود داشته باشیم و 
از طریق وزارت خارجه کشورمان با نظارت قوه قضائیه این 
امر راتحت تعقیب قرار دهیم. وی افزود: اگر این نیابت های 
قضایی انجام شود و پرونده تکمیل شود از طریق مبادی 
دیپلماسی و با استفاده از مقررات بین المللی در دادگاههای 
بین المللی و همچنین در دادگاه های عربستان سعودی 

مساله راپیگیری خواهیم کرد.

دادستان کل کشور:

مساله حقوق های غیرمتعارف باید فراجناحی دیده شود

رئیس دفتر بازرسی ویژه مقام معظم 
در  گذشته  سال   ۳7 در  گفت:  رهبری 
بسیاری از مسائل سیر قهقهرایی داشته و با 
این وضعیت نمی توانیم ادعا کنیم که برای 

دیگران الگو هستیم.
حجت الاسلام والمسلمین علی اکبر ناطق 
نوری طی سخنانی در مراسم احیای شب 
بیست ویکم ماه رمضان در حرم امام خمینی 
)ره( با اشاره به این که علی )ع( در طول 
حیاتش هیچگاه جز برای رضای خدا دست 
به عمل نزد، گفت: علی )ع( اول کسی است 
که از میان مردان به اسلام ایمان آورد و از 
همان عنفوان جوانی تا شبی که به شهادت 
رسید، هرگز نمی بینیم که جز برای رضای 
خدا سخنی بر زبان آورده یا شمشیری زده 
باشد. به گزارش ایسنا، وی با بیان این که 
بر  نیز  )ع(  امیرالمؤمنین  و سکوت  فریاد 
مبنای رضایت خداوند بوده است، ادامه داد: 
علی )ع( اگر 25 سال سکوت کرد، برای 
خدا و به دلیل احساس مسئولیتی بود که 
در برابر اسلام حس می کرد و همان طور 
را  از خلیفه سوم،  خلافت  اگر پس  هم 
قبول می کند، به دلیل همان وظیفه الهی و 

احساس مسئولیت است.
رئیس دفتر بازرسی ویژه مقام معظم 
رهبری با اشاره به سخنان امام علی )ع( 
در خطبه سوم نهج البلاغه اظهار کرد: علی 
)ع( از حق خود برای حکومت به نفع حق 
بالاتری که بقای اسلام است، می گذرد و 
25 سال مسئولیت خود را همین می داند تا 
جایی که وقتی پس از خلیفه سوم مردم از 

او می خواهند که خلافت را بر عهده بگیرد، 
با مردم اتمام حجت می کند و سپس این 
دعوت را می پذیرد. ناطق نوری ادامه داد: 
علی )ع( اهل تعارف نبود و صریحا به مردم 
اعلام کرد که اگر بیاید، عدالت را در تمامی 
امور اجرا خواهد کرد و بر ریخت و پاش های 
گذشته صلوات نخواهد فرستاد بلکه چنانچه 
عده ای سهم بیت المال را مهریه زنان خود 
کرده باشند هم آن را به خزانه بازگرداند. وی 
با یادآوری این نکته که عدالت طلبی امام 
علی )ع( سبب به شهادت رسیدن ایشان 
ثروت های  با  چون  )ع(  علی  گفت:  شد، 
بی حساب و کتاب برخورد کرد و کوشید تا 
عدالت را حاکم کند، دشمنان فراوانی پیدا 
کرد و از هر سو فریادهایی علیه ایشان بلند 
شد تا جایی که در طول چهار سال حکومت 
مجبور به انجام سه جنگ با مسلمانان شد. 

رئیس دفتر بازرسی ویژه رهبری تاکید کرد: 
این که انسان بنده ثروت و قدرت نباشد و به 
حق طلبی و حق گویی مبادرت کند، همواره 
برایش هزینه های فراوانی دارد و علی )ع( 
کسی بود که به حق عمل و هزینه آن را 
نیز پرداخت کرد و از شدت عدالت طلبی در 
محراب نماز به شهادت رسید. ناطق نوری در 
بخش دیگر سخنانش با اشاره به فرازهایی از 
فرمان امام علی )ع( به مالک اشتر اظهار کرد: 
اگر می خواهیم به معنای واقعی حکومت 
اسلامی را پیاده کنیم، باید فرمان امام علی 
)ع( به مالک اشتر را دستورالعمل خود قرار 
دهیم و مواضع خود را در انتخاب فرمانداران 
به  امیرالمؤمنین  فرمان  به  مسئولان  و 
مالک نزدیک کنیم. وی همچنین با طرح 
پرسش هایی از وضعیت امروز جامعه اظهار 
کرد: امروز استقلال و امنیت داریم و این 

یک نعمت است اما آیا قدرش را می دانیم؟ 
آیا دستگاه قضای ما اسلامی است؟ آیا در 
ادارات ما شان مردم حفظ می شود؟ چرا 
مردم باید امثال من را ببینند تا مشکلشان 
نوری  ناطق  ایسنا،  به گزارش  حل شود؟ 
ادامه داد: در ۳7 سال گذشته در بسیاری 
از مسائل سیر قهقهرایی داشته ایم و با این 
برای  که  کنیم  ادعا  نمی توانیم  وضعیت 
دیگران الگو هستیم و امروز نیز شاهدیم که 
مدام این گروه علیه آن گروه حرف می زند و 
آن گروه علیه این گروه، با چنین شرایطی 

مردم می گویند همه اینها خرابند.
موضوع فیش های حقوقی بالا

 مختص این دولت نیست
رئیس دفتر بازرسی ویژه مقام معظم 
رهبری سپس به موضوع فیش های حقوقی 
با مبالغ بالا اشاره کرد و با تشکر از دستور 
دکتر روحانی برای رسیدگی به این موضوع 
گفت: من از ایشان خواهش می کنم که این 
موضوع را جدی بگیرند؛ البته اینها مربوط 
به این دوره نیست و متعلق به دوره های 
مختلف است که امری اشتباه است؛ این 
آیین نامه های  و  قانون ها  پرداخت ها طبق 
در  پاداش  عنوان  تحت  مثلا  است؛  غلط 
تعلق  حقوق ها  این  دولتی  شرکت های 
پاداش چیست؟ من خواهش  می گیرند؟ 
می کنم به این موضوع رسیدگی شود و اگر 
آیین نامه ها غلط است یک لایحه دوخطی به 
مجلس بدهید تا اصلاح شود و نظام پرداخت 
هماهنگ برای همه جاری شود؛ چراکه این 

حقوق های بالا قابل تحمل نیست.

رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: 
یکی از مدیران نهادها در خصوص میزان 
حقوقش به ما گزارشی ارائه نداد و از دادن 
اسناد استنکاف کرد به همین دلیل این فرد 

محکوم به حبس شد.
مراسم  حاشیه  در  سراج  ناصر  قاضی 
آمبودزمان  آکادمی  آموزش  مرکز  افتتاح 
آسیایی افزود: ما نیز این موضوع را به دادگاه 
سازمان   8 ماده  طبق  که  دادیم  گزارش 
بازرسی کل کشور این فرد محکوم به حبس 

شده است.  وی بدون اشاره به نام این فرد 
خاطرنشان کرد: به زودی حبس این فرد به 
دلیل استنکاف از ارائه مدارک به همکاران 
ما اجرا خواهد شد. سراج در ادامه در پاسخ 
به سوال خبرنگاری که میزان حقوق های 
نامتعارف مدیران چقدر است، گفت: اکثر 
حقوق ها همین مقدار است که در رسانه 
ها منتشر شده است. وی همچنین در پاسخ 
به این سوال که چه تعداد مدیر از ارائه اسناد 
در خصوص حقوق شان استنکاف کرده و آیا 

آماری در این زمینه وجود دارد یا نه گفت: 
در این زمینه مواردی داریم و یک نمونه که 
اعلام کردم مصداق آن است. وی همچنین 
گفت: گزارش های ما در زمینه حقوق های 
نامتعارف محرمانه است و جزئیات آن را نمی 
توانیم منتشر کنیم، اما گزارش آماده است 
و امروز برای روسای قوه ارسال می کنیم. 
گزارش خوداظهاری  این  داد:  ادامه  سراج 
است که به تمام ادارات بازرسی کشور اعلام 
کرده و یک برنامه فوق العاده تعریف کرده 

ایم تا همه موارد را در برگیرد و تا زمانی 
که اقدام شود نتایج نهایی آن به استحضار 
روسای قوا می رسد. وی در مورد آلودگی 
هوا نیز گفت: گزارش آن را برای روسای قوا 
فرستاده ایم اما برای تمام افرادی که به نوعی 
مسئول هستند از عالی ترین مقام توضیح 
خواستم که چرا موارد قانونی را انجام نداده 
اند و پس از اینکه 11 نهاد گزارش خودشان 
را اعلام کردند و دفاعیاتشان را انجام دادند 

تصمیم نهایی اتخاذ خواهد شد.

حجت الاسلام والمسلمین ناطق نوری:

در 37 سال گذشته سیر قهقهرایی داشته ایم

قاضی سراج خبر داد:

محکومیت به حبس یکی از مدیران

جلال خوش چهره
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آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,731,000یک مثقال طلا

1,092,200یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,690,000سکه بهار آزاد ی

10,700,000سکه امامی

5,350,000نیم سکه

2,810,000ربع  سکه

1,830,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار :

تاسیس موسسه های رتبه بندی اعتباری
 در ایران کلید خورد

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه از امروز روند اجرایی تاسیس نهمین نهاد 
مالی تحت نظارت سازمان بورس آغاز می شود، از متقاضیان داخلی و خارجی برای دریافت 

مجوز فعالیت موسسه های رتبه بندی اعتباری دعوت کرد. 
محمد فطانت روز یکشنبه در نشستی خبری، با بیان اینکه بر اساس قانون بازار اوراق 
بهادار، تعدادی نهاد مالی باید تاسیس شود که از جمله آنها موسسه های رتبه بندی 
است، افزود: از دغدغه های همیشگی فعالان بازار سرمایه، آگاهی از ریسک و وضعیت 
مالی شرکت هاست که از این پس، موسسه های رتبه بندی به این موضوع خواهند 

پرداخت.
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار به تهیه دستورالعمل تاسیس و فعالیت موسسه های 
رتبه بندی اشاره کرد و گفت: از امروز، همه افرادی که علاقه مند به فعالیت هستند 
می توانند، درخواست تاسیس موسسه های رتبه بندی در ایران را به سازمان بورس 

ارایه کنند.
فطانت با بیان این که حداقل سرمایه برای تاسیس این موسسه ها باید 50 میلیارد ریال 
باشد، اضافه کرد: نهادهای مالی رتبه بندی اعتباری، باعث پیوند بازار سرمایه کشور با سایر 
بازارهای سرمایه دنیا می شود.وی ادامه داد: از همه موسسه ها و نهادهای فعال در عرصه 
بین المللی رتبه بندی، دعوت می شود درخواست خود را برای تاسیس موسسه رتبه بندی 

درایران اعلام کنند.
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه ترجیح می دهیم پیشنهاد تاسیس این 
نهادهای مالی در ایران، توسط افرادی که تکنولوژی، ابزار و تجربه این فعالیت را در عرصه 
بین المللی داشته اند، ارایه شود، افزود: تمایل داریم موسسه های بین المللی با موسسه های 
ایرانی در این طرح شریک شوند و به طور مشترک این موسسه ها را در کشور تاسیس 

کنند.
به گزارش ایرنا، رتبه  بندی اعتباری به معنای ارزیابی میزان ریسک و احتمال پرداخت به 

موقع تعهدات مالی ناشران اوراق و سهام است.
رتبه بندی اعتباری پیش شرط حضور در بازارهای مالی وسرمایه است و امروزه 
موسسات رتبه   بندی از کلیدی ترین نهادهای مالی در کشورهای توسعه  یافته به شمار 
می روند به طوری که در بازارهای مالی جهانی، کمتر سرمایه گذاری را می توان یافت که 
قبل از انتخاب گزینه سرمایه  گذاری به گزارش های موسسه رتبه  بندی در این رابطه 

توجهی نداشته باشد.
موسسات و شرکت های رتبه بندی از مهم ترین نهادهای مالی هستند که در قانون بازار 

سرمایه ایران نیز مورد توجه قرار گرفته است. 
بودجه سال ۹5 به دولت این امکان را داده است که ۳00 هزار میلیارد ریال) ۳0 هزار 
میلیارد تومان ( اوراق بدهی منتشر کند که بخشی از این اوراق بدهی به  صورت بین المللی 
منتشر خواهد شد.برای انتشار این اوراق در عرصه بین المللی، به اعتبار سنجی شرکت های 

رتبه بندی نیاز است.

 رئیس جمهوری گفت: طی سه سال اخیر سالانه 
حدود 450 هزار اشتغال خالص در کشور ایجاد شده و 

البته تا نقطه مطلوب هنوز فاصله داریم. 
حجت الاسلام و المسلمین »حسن روحانی« شنبه 
شب و در ضیافت افطار با فعالان عرصه اقتصاد کشور 
اظهار داشت: همه فعالان اقتصادی، کارآفرینان، اصناف 
و بانکها در کنار دولت، باید دست به دست هم دهند 
و برای افزایش تولید ملی و ایجاد اشتغال تلاش کنند.

رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه دولت برای ایجاد 
اشتغال عزم راسخ دارد، گفت: بیکاری سرآغاز همه 
مشکلات در جامعه است. متاسفانه طی یک دوره هفت 
ساله 85 تا پایان ۹1 فقط چند هزار اشتغال خالص در 
کشور ایجاد شد و میزان اشتغال ما طی آن دوره زمانی 
از 20میلیون و ۶1۹ هزار به 20 میلیون و ۶28 هزار 
رسید.دکتر روحانی با اشاره به نقش تاریخی اصناف 
 ، بزرگ سیاسی  ایجاد حرکت های  در  کارآفرینان  و 
اجتماعی ، فرهنگی و اقتصادی در کشور اظهارداشت 
: بازار، اصناف و کارآفرینان همیشه یک پایه و محور 
در انقلاب بودند و این نقش بویژه در 15 خرداد نمایان 
است و امروز هم این نهادها می توانند در حوزه اقتصادی 
بسیار اثر گذار باشند.رئیس جمهوری گفت: دولت تلاش 
دارد با ایجاد تسهیلات لازم در مسیر ایجاد اشتغال مولد 
و پایدار به اصناف و کارآفرینان یاری برساند و مانع کار 
آنها نباشد. چرا که گاهی مقررات و پیچ و خم های امور 
اداری، بانکی و بیمه ای مانع ایجاد می کند.دکتر روحانی 
با تاکید بر ضرورت افزایش صادرات غیرنفتی و دستیابی 
به بازارهای ثابت هدف بویژه در منطقه گفت: کار آفرینان 
و بخش خصوصی می توانند موتور صادرات غیر نفتی در 
کشور را به حرکت در آورند. ضروری است یک بخش از 
تولید داخلی کشور مختص صادرات باشد و تلاش گردد 
تا بازارهای هدف ثابت بیابیم.رئیس جمهوری به ارتقاء 
و بهبود رتبه بندی فضای کسب و کار ایران از 152 به 
118 اشاره کرد و گفت: ما هنوز باید برای بهبود فضای 

کسب و کار در کشور تلاش بیشتری کنیم چرا که بهبود 
فضای کسب و کار به جذب سرمایه ها کمک می کند و 
افزایش تولید ملی و ایجاد اشتغال برای جوانان با سرمایه 
و منابع مالی ، شتاب بیشتری می گیرد.دکتر روحانی 
همچنین به نقش بانکها در افزایش تولیدملی و ایجاد 
اشتغال اشاره کرد و گفت: تا بانکها به حرکت در نیایند 
و نرخ سود تسهیلات متعادل نشود، بخشی از مشکلات 

در این دوحوزه قابل حل نیست.
رئیس جمهوری به موضوع کاهش تورم از بیش از 
40 درصدی در شهریور ۹2 به کمتر از 10 درصد در 
ماه گذشته پرداخت و افزود: با تک رقمی شدن نرخ تورم 
اکنون سرمایه گذار نگران نرخ تورم نیست و در همین 
ارتباط باید به سمت تک نرخی شدن ارز حرکت کنیم.

دکتر روحانی گفت: امروز قدم های خوبی در زمینه ارز 
برداشته شده و آخرین گزارش های بانک مرکزی نشان 
می دهد که صف طولانی برای دریافت اعتبارات ارزی 
برای صادرات و واردات از بین رفته و دوره انتظار برای 
دریافت این اعتبارت از چهار ماه به یک روز رسیده 
است که این از آثار برجام است.رئیس جمهوری یکی از 
تصمیمات دولت را اصلاح لایحه بودجه برشمرد و گفت: 
به زودی در همین ارتباط لایحه ای را تقدیم مجلس 
می کنیم که در آن، دو تبصره برای تقویت و اصلاح 
امور بانکها و پرداخت بدهی دولت به بانکها و پیمانکاران 
گنجانده شده و امیدواریم اگر مجلس این لایحه را 
تصویب کند برای اولین بار گام بسیار خوبی در زمینه 
اصلاح امور بانکی برداریم و همسو با این حرکت نیز برای 
تک نرخی کردن ارز تلاش می کنیم که این اصلاحات 
اقتصاد کشور است.رئیس  ، گامهای مهمی در حوزه 
جمهوری با بیان اینکه ' موتور قوی بخش غیردولتی 
می تواند اقتصاد و جامعه را به حرکت در آورد' ، گفت: 
دولت همه تلاش خود را برای کاستن از مقررات دست 
و پا گیر ، ایجاد فضای رقابتی بدون رانت و جلوگیری از 
قاچاق کالاها بکار گرفته است و اینها کمک شایانی به 

تولید کشور خواهد کرد.دکتر روحانی اظهارداشت : باید 
در سایه عشق به اسلام، دین، اخلاق و مولایمان علی 
)ع( در جهت تقویت تولید و عزت ملی و ایجاد شغل 
برای جوانان کشور تلاش کنیم.رئیس جمهوری در 
ابتدای این مراسم نیز با تسلیت به مناسبت ایام شهادت 
مولای متقیان؛ الگوی بزرگ زندگی برای مسلمانان بویژه 
عاشقان خاندان رسالت گفت: امیدوارم بتوانیم در این ایام 

و لیالی، برای قدر زندگی و مقدرات کشور تصمیم ساز و 
تصمیم گیر باشیم. به گزارش ایرنا به نقل از پایگاه اطلاع 
رسانی ریاست جمهوری، دکتر روحانی با اشاره به شان 
و جایگاه عظیم شب های قدر اظهارداشت: برای انقلاب 
درونی در این لیالی قدر بهره گیری از یک ساعت و حتی 
لحظه کافی است.رئیس جمهوری با بیان اینکه گاهی 
انسان می تواند با تصمیمی صحیح برای خود، خانواده، 

شهر، ملت و امت تصمیم گیری کند، به فرمایشات 
پیامبر اسلام )ص( درباره رشادت های حضرت علی 
)ع( در جنگ احزاب و خندق اشاره کرد و گفت: یک 
ضربت مولای متقیان، سرنوشت یک امت، ملت، تاریخ 
و همچنین همه ایمان در برابر کفر بود و باید از فرصت 
ایام لیالی قدر برای مقدرات کشور و سرزمینمان استفاده 

کنیم.

روحانی در ضیافت افطار با فعالان اقتصادی :

سالانه 450 هزار اشتغال خالص در دولت یازدهم ایجاد شده است 

رئیس اتاق ایران به ضیافت افطار شنبه شب رئیس جمهور 
با فعالان اقتصادی اشاره کرد و گفت: بعد از مراسم افطار، 
رئیس دولت قول دادند دو خواسته بخش خصوصی را 

پیگیری کنند. 
محسن جلال پور درباره این افطاری و حواشی آن گفت: 
در این ضیافت که با چاشنی تحلیل مسائل روز همراه بود، 
رئیس جمهور پای صحبت های فعالان اقتصادی و اعضای 

هیات نمایندگان پارلمان بخش خصوصی نشست.
وی با بیان اینکه بعد از مراسم افطار، دو قول از رئیس 
دولت گرفتیم، ادامه داد: در دیدار با روحانی ابتدا از شورای 
گفتگو گفتم. از آنجا که رئیس جمهور در سخنرانی خود به 
طرح مسائل در شورای گفتگو اشاره کرد، من نیز ضمن 

تشکر از طیب نیا )وزیر امور اقتصادی و دارایی( به دلیل 
بخش  گفتگوی  شورای  نشست های  در  منظم  حضور 
دیگر  به  رئیس جمهور خواستم  از  دولت،  و  خصوصی 
وزیران نیز تأکید کند که نشست های شورا را جدی بگیرند 
و به طور مرتب شرکت کنند. رئیس جمهور نیز قول داد 

در این زمینه تأکید جدی داشته باشد.
رئیس اتاق ایران افزود: در این دیدار همچنین برخی 
حاضران در جلسه خواستار اجازه انتشار اوراق مشارکت 

توسط شرکت های بزرگ بخش خصوصی شدند.
وی ادامه داد: رئیس جمهور پس از صحبتی کوتاه با 
جهانگیری و طیب نیا، تحقق آن را ممکن دانست و گفت: 
»شخصا این موضوع را پی گیری می کنم؛ بهتر است هرچه 

زودتر مقدمات انجام این کار فراهم شود«.
صورت  در  که  دادم  توضیح  وقتی  افزود:  جلال پور 
انتشار این اوراق، نیاز مالی شرکت ها توسط عرضه انواع 
اوراق مشارکت، تأمین می شود و منابع بانک ها می تواند 
به شرکت های کوچک و متوسط اختصاص داده شود، 

رئیس جمهور قول پیگیری جدی داد.
سخنرانی  در  ایران  اتاق  رئیس  گزارش،  این  براساس 
خود در این ضیافت افطاری با توجه به تک رقمی شدن 
نرخ تورم، گفت: تورم با اراده سیاسی و راه حل اقتصادی 
حل شد. برای خروج از رکود نیز به چنین اراده و راه حلی 

نیاز است.
افزود: کاهش تورم شرط لازم برای  ایران  اتاق  رئیس 
برداشتن قدم های اصلاحی بعدی است. اکنون زمان آن 
رسیده که اولویت های اصلاحات اقتصادی برای به دست 
ایجاد اشتغال و کاهش فقر  بالا،  اقتصادی  آوردن رشد 
مشخص شود. حسن روحانی رئیس جمهور شنبه شب 
در ضیافت افطار با فعالان عرصه اقتصاد کشور تاکید کرد: 
همه فعالان اقتصادی، کارآفرینان، اصناف و بانک ها در کنار 
دولت، باید دست به دست هم دهند و برای افزایش تولید 

ملی و ایجاد اشتغال تلاش کنند.
و  غیرنفتی  افزایش صادرات  بر ضرورت  تاکید  با  وی 
دستیابی به بازارهای ثابت هدف به ویژه در منطقه، گفت: 
کارآفرینان و بخش خصوصی می توانند موتور صادرات غیر 
نفتی در کشور را به حرکت در آورند. ضروری است یک 
بخش از تولید داخلی کشور مختص صادرات باشد و تلاش 

شود تا بازارهای هدف ثابت بیابیم.
بخش  قوی  »موتور  اینکه  بر  تاکید  با  رئیس جمهور 
غیردولتی می تواند اقتصاد و جامعه را به حرکت درآورد«، 
گفت: دولت همه تلاش خود را برای کاستن از مقررات 
دست و پا گیر، ایجاد فضای رقابتی بدون رانت و جلوگیری 
از قاچاق کالاها به کار گرفته است و اینها کمک شایانی به 

تولید کشور خواهد کرد.

 رئیس پژوهشکده پولی و بانکی گفت: با ابلاغیه بانک مرکزی، بانک ها موظفند صورت های 
مالی را با فرمت جدید تهیه کنند و بر این اساس میزان دریافتی مدیران ارشد بانکی باید در 

صورت های مالی درج شود. 
علی دیواندری در جمع خبرنگاران با بیان اینکه بانک مرکزی فرم جدید صورت های مالی 
بانک ها را در بهمن ماه گذشته به نظام بانکی ابلاغ کرده است، اظهارداشت: تیرماه فصل 
برگزاری مجامع است و به همین دلیل موضوع صورت های جدید مالی بانک به بحث داغی 

تبدیل شده است.
رئیس پژوهشکده پولی و بانکی بانک مرکزی از اعلام درآمد مدیران و هیات مدیره بانک ها 
براساس فرمت جدید صورت های مالی خبر داد و گفت: بانک ها با ابلاغیه بانک مرکزی 
موظفند صورت های مالی را با فرمت جدید تهیه کنند و بر این اساس میزان دریافتی مدیران 

و هیات مدیره باید در صورت های مالی به صورت شفاف درج شود.
این مقام مسئول با اشاره به اینکه براساس استانداردهای جهانی درآمد و دریافتی هیات 
مدیره باید شفاف باشد، بنابراین در فرمت جدید صورت های مالی این امر دیده شده است، 
گفت: اعلام درآمدها مخصوص دولت یا بخش خصوصی نیست و هر بنگاه عمومی مانند 

بانک ها باید از شفافیت لازم برخوردار باشد.
وی بر اینکه صورت های جدید مالی نظام بانکی تحولی در سیستم بانکی کشور ایجاد 
می کند، تاکید کرد و در توضیح فرمت و شکل جدید صورت های مالی بانک ها، گفت: نحوه 
تنظیم صورت های مالی با اجرای بانکداری بدون ربا مختص ایران بود و از واژه هایی همانند 
حق الوکاله، درآمد و سود مشاع بهره گیری می کرد و این در حالی است که این واژه ها در 

بانکداری دنیا وجود نداشت.
با  بانکداری بدون ربا  بنابراین عملیات  بانکی تصریح کرد:  رئیس پژوهشکده پولی و 
صورت های مالی حرفه ای حسابداری ترکیب شده بود و به همین دلیل با صورت های مالی 

بانک های بین المللی سنخیتی نداشت و قابل تحلیل هم نبود.

به گفته وی، صورت های مالی در دنیا از سال های گذشته استاندارد شده و تحت عنوان  
"IFRS "  شناخته می شود البته سیستم گزارش دهی مالی بین المللی فرمتی است که 
تمامی موسسات مالی دنیا اطلاعاتشان را بر اساس آن تهیه می کنند به همین دلیل برای 
تحلیل گران مالی دنیا قابل تحلیل است ضمن اینکه میزان ریسک نیز بر اساس آن  تعیین 

می شود.
دیواندری گفت: فرمت تهیه شده در ایران به طور کامل منطبق با "IFRS" نیست  اما 
براساس آن بخش های اصلی صورت های مالی نظام بانکی می تواند گزارش دهی شود و 
مابقی نیز نیازمند انجام اصلاحات در بخش های دیگر نظیر نظام مالیاتی است که امری 

زمان بر است.
وی اظهارداشت: بانک مرکزی از سال گذشته طرحی را با همکاری دانشگاه شهید بهشتی، 
کارشناسان و همچنین پژوهشکده برای ارتقای نظام بانکی آغاز کرد که یکی از بخش های 
آن طراحی صورت های مالی نظام بانکی بود و برهمین اساس صورت مالی برای عملکرد 
بانکداری بدون ربا و همچنین صورت مالی متناسب با استاندارد های جهانی و منطبق با 
"IFRS" تهیه شد. این ابلاغیه توسط بانک مرکزی منشا تحول بزرگی در شفاف سازی و 

انطباق با استاندارد های بین المللی کشور در این زمینه خواهد بود.
رئیس پژوهشکده پولی و بانکی با بیان اینکه این طرح دارای موافقین و مخالفینی است، 
تصریح کرد: این فرمت جدید حرکت به سمت استاندارد های گزارش گری مالی و مورد توافق 
بانک های خارجی، نظام های بین المللی و سرمایه گذاران خارجی است. برخی از بانک های 
بین المللی برای همکاری با بانک های کشور خواستار تهیه صورت های مالی بر اساس 
"IFRS"  بودند و اذعان می کردند امکان تحلیل و تشخیص میزان ریسک نهفته وجود ندارد.

دیوانداری افزود: البته این درخواست در سال های قبل از تحریم هم وجود داشته اما در 
زمان تحریم به دلیل کاهش ارتباطات ضرورت آن کم شده بود  اما در زمان حاضر و در 

شرایط جدید یکی از الزامات همکاری، انطباق با استاندارد ها و افزایش شفافیت است.

ایران به هند در ماه مارس 201۶   صادرات نفت خام 
)اسفند۹4- فروردین ۹5( با جهش 2۹0 هزار بشکه ای به 

505 هزار بشکه در روز رسید. 
به گزارش روز یکشنبه ایرنا، هند که دومین خریدار بزرگ 
نفت ایران به شمار می رود، در سال های تحریم، حدود 20 
درصد نفت صادراتی ایران )به طور میانگین 200 هزار بشکه 
برنامه  اجرایی شدن  از  را خریداری می کرد.پس  در روز( 
جامع اقدام مشترک )برجام(، این کشور خرید نفت از ایران 
بر اساس گزارش ها، پالایشگاه های هند  افزایش داد و  را 
سفارش خرید محموله های نفتی جدید را ارایه کرده اند.

این میزان افزایش صادرات نفت به هند به عنوان دستاورد 
بزرگ دولت ایران در گسترش فعالیت ها در بازارهای منطقه 
ای پس از رفع تحریم ها به شمار می رود.در ماه مارس سال 
جاری میلادی، شرکت اسار اویل هند بزرگترین واردکننده 
نفت ایران و شرکت پالایش و پتروشیمی مانگلور در مقام 
دوم بود.شرکت ریلاینس هند پس از ۶ سال وقفه، با خرید 
یک محموله از میعانات نفتی میدان فروزان ایران در ماه 
از سر  ایران را  از  مارس سال جاری میلادی خرید نفت 

گرفت.
اداره کل امور اوپک و روابط با مجامع انرژی وزارت نفت 
گزارش داد که بر اساس اطلاعات منتشر شده در زمینه 
حمل و نقل نفتکش ها، میانگین واردات نفت خام هند در سه 
ماهه نخست سال 201۶ به چهار میلیون و ۳50 هزار بشکه 

در روز رسید که در مقایسه با مدت مشابه پارسال حدود 
500 هزار بشکه در روز بیشتر شده است.از نظر واردات 
ماهانه، میانگین واردات نفت خام هند در ماه مارس 201۶ 
به سطح چهار میلیون و ۳10 هزار بشکه در روز رسید که 
نسبت به ماه فوریه )بهمن-اسفند(، حدود ۶70 هزار بشکه 
در روز کمتر بوده است. براساس آمار منتشر شده، ایران 
با تامین بیش از 500 هزار بشکه نفت خام هند، پس از 
عربستان و عراق سومین تامین کننده نفت خام این کشور 

است. در میان صادرکنندگان نفت خام به هند، عربستان 
با صادرات روزانه حدود 850 هزار بشکه در ماه مارس در 
جایگاه نخست قرار گرفت. این در حالی است که صادرات 
نفت خام عراق به این کشور در ماه مارس با 250 هزار بشکه 
در روز کاهش نسبت به ماه قبل به ۶58 هزاربشکه در روز 
رسید. در این میان، حجم واردات نفت خام هند از ایران 
در ماه مارس به میانگین 505 هزار بشکه در روز رسید که 
در مقایسه با ماه پیش از آن حدود 2۹0 هزار بشکه در روز 

افزایش یافته است.
به گزارش ایرنا، کسب رتبه سومین صادرکننده نفت به 
هند در حالی است که در ماه ژانویه 201۶ )دی-بهمن( 
یعنی در زمان آغاز فرایند اجرای برجام، ایران با تامین ۶.۳ 
درصد از نفت وارداتی هند در جایگاه ششمین صادرکننده 

نفت به این کشور قرار داشت.
چندی پیش، خبرگزاری رویترز با پرداخت به موضوع 
صادرات نفت ایران به هند گزارش داده بود که واردات نفت 
خام هند از ایران به بیش از 500 هزار بشکه در روز رسیده 
است که بالاترین رقم در پنج سال گذشته به شمار می آید.

 12(201۶ مارس   ۳1 به  منتهی  مالی  سال  پایان  در 
فروردین( در هند، میانگین واردات نفت خام این کشور از 
ایران با 14.4 درصد رشد به 251 هزار و 100 بشکه در روز 
رسید که بالاترین رشد سالانه واردات هندی ها از ایران از 

سال 2007 میلادی تاکنون به شمار می آید.

 روایت رئیس اتاق ایران از ضیافت افطار رئیس جمهوری؛

دو قول روحانی به بخش خصوصی

براساس بخشنامه بانک مرکزی؛

درج حقوق مدیران ارشد در صورت های مالی بانک ها الزامی شد 

با صادرات روزانه 505 هزار بشکه؛ 

هند دومین خریدار بزرگ نفت ایران شد 

نایب رییس کمیسیون کشاورزی،آب و منابع طبیعی مجلس :

نرخ برنج ایرانی باید همسو با
 قدرت خرید مردم جامعه باشد 

نایب رییس کمیسیون کشاورزی،آب و منابع طبیعی مجلس با بیان اینکه برخی افراد در 
روستا با یارانه روزگار می گذارنند،گفت: نرخ برنج ایرانی باید همسو با قدرت خرید مردم کشور 

باشد اما باید هزینه تولید نیز کاهش یابد تا کشاورز متضرر نشود. 
نظر افضلی درباره نرخ برنج  ایرانی گفت:برای افزایش تولید برنج  ما باید با توجه هزینه تولید 
و منابع مصرفی آبی برنامه ریزی مدون کنیم تا برنج کاران محصول را با نرخ  کم تولید کنند 

تا علاوه بر مصرف کننده ،کشاورز نیز در نرخ  گذاری برنج متضرر نشود.
نماینده مردم نهبندان و سربیشه در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه سود واقعی 
برنج نصیب دلال می شود،تصریح کرد:کشاورز این قشر زحمتکش که با تلاش فراوان به 
کاشت،داشت و برداشت محصول می پردازد متاسفانه  نمی تواند سود عادلانه ای در این راستا 

کسب کند.
 وی  بابیان اینکه برخی افراد در روستا متاسفانه  تنها با  یارانه  زندگی  را می گذارنند، 
یادآورشد:  بدیهی است با توجه به شرایط اقتصادی در برخی  مناطق  باید  نرخ کالاهایی 
همچون برنج به نوعی تعیین شود که مردم توانایی خرید برنج داخلی  را داشته باشند و 
از طرفی دیگر هزینه های تولید باید پایین باشد تا کشاورز نیز در این  راستا سود مناسبی 

کسب کند.
افضلی،یادآورشد:اگر بتوانیم با افزایش سطح زیرکشت جوابگویی مصرف داخلی برنج 
باشیم،نیازی به واردات برنج خارجی نیست و این  درحالی است که در تلاطم نرخ برنج 

ک،شاورز و تولیدکننده دستی درکار ندارد،بلکه  دلالان  در این راستا  حرکت می کند.
عضو هیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی مجلس با بیان اینکه  سطح زیرکشت برنج باید 
افزایش یابد،تصریح کرد:نرخ  برنج ایرانی باید بر طبق قدرت خرید مردم تعیین شود و در این 

راستا  هزینه تولید برای برنجکار ایرانی  نیز  باید کاهش باید.

نماینده مردم شهریار :

واردات گوشت دامداری های  پرواری را 
متضرر کرد 

نماینده مردم شهریار و ملارد،قدس در مجلس با بیان اینکه  واردات  گوشت  دامداری های  
پرواری  را متضرر کرده است،گفت: استفاده بیش از حد کارخانجات دامداری  از شیر خشک   

عاملی برای عدم خرید شیردامدار است . 
محمد محمودی شاه نشین درباره  وضعیت دامداری ها درکشور،گفت:استفاده بیش از حد 
کارخانجات دامداری  از شیرخشک  برای تهیه پنیر ومواد لبنی شیرهای دامداران  را بدون 
مشتری گذاشت؛زیرا  با این  اوصاف  برای کارخانه دار به صرفه  نیست شیر دامدار را خریداری 
کند.نماینده مردم شهریار و ملارد،قدس در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه گرانی 
نهاده های  دامی و هزینه  امکانات برای نگهداری دام  دامدران در شرایطی که شیر دامدار  به 
نرخ  مناسب خریداری نمی شود را وارد  مشکلات اقتصادی می کند،تصریح کرد:واردات گوشت 
عاملی  برای  عدم خرید گوساله پروار دامدار است و دولت باید برای حمایت  از  تولید داخلی  
واردات گوشت را کنترل کند.وی،تصریح کرد:وزیرجهادکشاورزی اعلام کرده است که واردات 
شیرخشک را قطع میکندو اگر این مهم عملیاتی شود،می توانیم وضعیت  دامداران را بهبود 
ببخشیم.نماینده مردم شهریارملارد و قدس درمجلس،ادامه داد:دامدار زمانی که نقدینگی 
ندارد و محصول شیر هم به نرخ مناسب خریداری نمی شود؛مجبور است دام اصلاح نژاد شده 
را به کشتارگاه بفرستد و  این در حالی است با این اوصاف  سرمایه دامدار از بین می رود.

عضوکمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس با بیان اینکه واردات گوشت دامداری های  پرواری  
را متضرر کرده است،گفت: دولت خرید تضمینی شیر را عملیاتی نکرده  است؛بنابراین بدیهی  

است که دامدار در این راستا  با مشکلات بی شماری  روبرو شود.

نایب رییس کمیسیون کشاورزی مجلس  عنوان کرد :

تولید محصولات ارگانیگ نیازمند
 وام کم بهره و تسهیلات ویژه دولتی 

نایب رییس کمیسیون کشاورزی مجلس با بیان اینکه تولید محصولات ارگانیگ نیازمند وام 
کم بهره و تسهیلات ویژه دولتی است،گفت: افزایش تولیدات ارگانیک هزینه بر است بنابراین 

دولت باید برای ارتقای سلامت جامعه کشاورز را حمایت کند. 
محمدباقرسعادت درباره افزایش تولیدمحصولات ارگانیک درکشور،گفت:برای افزایش  
تولیدات  ارگانیک درکشور بطورحتم هزینه های جاری تولید افزایش می یابد،بنابراین باید 
با یک برنامه ریزی مدون تولید ارگانیک  را به چرخه تولید هدایت کنیم و از  همین رو 
افزایش هزینه های تولید در گرو حمایت های همه جانبه دولت دراین راستا است.نماینده 
مردم دشتستان درمجلس شورای اسلامی با بیان اینکه تولید محصولات ارگانیگ با توجه به 
افزایش زمان نیازمند حمایتی از  جنس هزینه تولید هستند،ادامه داد:وزارت کشاورزی نیازمند 
یک حرکت کارشناسی است تا ما بتواینم در زمینه افزایش تولیدات ارگانیک و در نهایت 
صادرات این محصول به بازارهای بین المللی کشاورزی نقش مهمی ایفاکنیم.سعادت،افزود:با 
توجه به نیاز بازار بین المللی کشاورزی به محصولات ارگانیک می توان با  عنایت  به  
ظرفیت های  داخلی  کشاورزی کشورمان به سادگی انواع محصولات کشاورزی را  به اقصی 
نقاط  جهان  صادر کرد.سعادت همچنین درباره نقش محصولات ارگانیک در سلامت تغذیه 
درکشور،خاطرنشان کرد:متاسفانه عدم رعایت  سلامت تغذیه موجب شده که بیماری سرطان 
بویژه در زنان افزایش یابد؛بنابراین با افزایش تولید ارگانیک می توانیم در راستای  افزایش سطح 
سلامت جامعه  عملکرد  مناسبی  ایفا کنیم.عضوهیئت رئیسه کمیسیون کشاورزی،آب و 
منابع طبییع مجلس با بیان اینکه وزارات کشاورزی باید با یک برنامه ریزی جامع تولیدات 
ارگانیک در کشاورزی را توسعه دهد،تصریح کرد: محصولات ارگانیگ نیازمند وام کم بهره و 

تسهیلات ویژه است.



ورزشی سه شنبه هشتم تیر 1395-    سال نوزدهم -   شماره 444036

یک جام دیگر از دست آرژانتین پرید 

شیلی قهرمان کوپا آمه ریکا شد
تیم ملی موفق شد آرژانتین را شکست دهد و قهرمان آمریکای جنوبی شود. 

به گزارش خخبرآنلاین؛ بامداد دیروز، تیم ملی آرژانتین در فینال کوپا آمریکا به مصاف 
شیلی رفت و بار دیگر در فینال به این تیم باخت. یاران مسی که در مرحله گروهی شیلی 
را برده بودند در فینال تنها به برد فکر می کردند اما درخشش کلودیو براوو دروازه بان بارسا 
در ترکیب حریف باعث شد مسی و یارانش در وقت های قانونی و اضافه به گل نرسند. این 
بازی پربرخورد بود. در دقیقه 28 دیاز با دریافت کارت زرد دوم از زمین بازی اخراج شد. در 
دقیقه 42 هم روخو یک خطای سنگین کارت قرمز مستقیم از داور بازی گرفت و اخراج 
شد. سرانجام بازی به ضربات پنالتی کشید و اینجا بود که براوو بار دیکر ناجی تیمش شد. 
در پنالتی ها مسی اول ضربه آرژانتین را به اوت زد و در ادامه براوو هم ضربه بیلیا را گرفت تا 
در نهایت شیلی 4 بر 2 آرژانتین را شکست دهد و قهرمان کوپا شود. پس از این شکست، 
مسی فوق ستاره آرژانتین با یک دنیا حسرت و اشک هایی که دوربین های تلویزیونی رویش 
زوم کرده بودند، زمین بازی را ترک کرد. آرژانتین از سال 1۹۹۳ قهرمان کوپا نشده و مسی 
و یارانش این بار قصد داشتند طلسم را بشکنند. مسی حتی حاضر شد به حرف خرافاتی ها 
گوش دهد و برای شکستن این طلسم ریش هایش را بلند کند اما در نهایت این شیلی بود 

که برای دومین بار پیاپی قهرمان کوپا شد. 

خداحافظی مسی از تیم ملی آرژانتین 

لیونل مسی در اقدامی شوکه کننده پس از اتمام دیدار آرژانتین و شیلی که با شکست 
آلبی سلسته و از دست رفتن سومین فینال متوالی برای این تیم همراه بود با تیم ملی 

وداع گفت.
بامداد دیروز در نیوجرسی، فینال کوپا امه ریکا سنتناریو بین شیلی و آرژانتین برگزار شد و 
همچون سال گذشته، این شیلی بود که در ضربات پنالتی به پیروزی دست یافت. در ضیافت 

پنالتی ها مسی یک پنالتی خود را از دست داد.
 این سومین فینال متوالی بود که مسی با تیم آرژانتین شکست می خورد)جام جهانی 
2014، کوپا 2015 و کوپا 201۶(.لئو مسی پس از خروج از رختکن مقابل خبرنگاران 
قرار گرفت و خبر از خداحافظی خود داد:" لحظات دشواری برای هرگونه تجزیه و تحلیل 
شکست است. در رختکن به این فکر می کردم که تیم ملی دیگر برای من تمام شده است. 

خداحافظی فقط به صلاح من نیست که به صلاح همه است. 
خیلی ها دوست دارند من با تیم ملی وداع کنم.نمی خواستیم فقط به فینال برسیم بلکه 
هدف ما فقط قهرمانی بود. خیلی سعی کردم تا بالاخره با آرژانتین قهرمان شوم اما رسیدن 
به 4 فینال و قهرمان نشدن واقعا دشوار است و حس بدی به من می دهد. همه کار کردم 

ولی نشد.الان حس غمگینی فراوانی دارم. 
پنالتی ای را از دست دادم که برایم بسیار مهم بود. باورنکردنی است ولی این اتفاقی 
است که افتاده. دومین بار متوالی است که در پنالتی ها مغلوب می شویم. سومین فینال 
متوالی که می بازیم. تلاش داشتیم طلسم را بشکنیم ولی نشد."حال باید دید مسی 
این تصمیم را در شرایط بد احساسی گرفته و در روز های آتی از تصمیم خود صرفنظر 

خواهد کرد یا خیر.

یک هشتم نهایی یورو 201۶ - فرانسه؛

صعود مقتدرانه آلمان به یک چهارم نهایی
تیم ملی فوتبال آلمان با پیروزی قاطعانه مقابل اسلواکی به جمع تیم های حاضر در مرحله 

یک چهارم نهایی رقابتهای یورو 201۶ پیوست. 
به گزارش  مهر، تیم های ملی فوتبال آلمان و اسلواکی از ساعت 20:۳0 روز یکشنبه در 
مرحله یک هشتم نهایی رقابتهای یورو 201۶ برابر هم صف آرایی کردند که طی آن تیم 

آلمان با حساب ۳ بر صفر پیروز شد و به مرحله یک چهارم نهایی راه یافت.
تیم آلمان از همان ابتدای بازی قدرت خود را به حریف دیکته کرد. در دقیقه 8 بازی ژروم 
بواتنگ دروازه اسلواکی را گشود تا آلمان خیلی زود از حریف خود پیشی بگیرد. ژرمن ها 

در دقیقه 14 به یک ضربه پنالتی دست یافتند اما مسوت اوزیل این ضربه را از دست داد.
این پایان کار دو تیم در نیمه نخست نبود و در دقیقه 4۳ ماریو گومز برای بار دوم دروازه 

اسلواکی را گشود تا نیمه نخست با برتری 2 بر صفر به سود ژرمن ها خاتمه یابد.
تیم ملی آلمان در نیمه دوم هم برتری خود را حفظ کرد و با حوصله توپ را به 
گردش در آورد تا اینکه در دقیقه ۶۳ دراکسلر گل سوم این تیم را در دهانه دروازه 
حریف به ثمر رساند تا بدین ترتیب شاگردان یوآخیم لوو با بردی پرگل راهی مرحله 

یک چهارم نهایی شوند.

باشکست جمهوری ایرلند ؛

فرانسه راهی یک چهارم نهایی شد
دیدار تیمهای ملی فوتبال فرانسه و جمهوری ایرلند در مرحله یک هشتم نهایی یورو 

201۶ با پیروزی و صعود فرانسه پایان یافت. 
به گزارش  مهر، تیمهای ملی فوتبال فرانسه و جمهوری ایرلند از ساعت17:۳0  روز 
یکشنبه  در مرحله یک هشتم نهایی رقابتهای یورو 201۶ به مصاف یکدیگر رفتند که در 

پایان تیم فرانسه با حساب 2 بر یک برنده شد و به مرحله یک چهارم نهایی صعود کرد.
در ابتدای این دیدار خطای پوگبا از فرانسه روی »لانگ« باعث شد تا داور نقطه پنالتی را 
نشان دهد و »رابی برادی« در دقیقه 2 بازی از روی نقطه پنالتی برای جمهوری ایرلند گل 

بزند تا فرانسه میزبان در همان ابتدای بازی غافلگیر شود.
 البته ایرلندی ها به رغم برتری در نتیجه، همچنان در ضد حمله برای فرانسه خطرساز 
بودند و بارها در نیمه نخست دروازه »هوگو لوریس« را تهدید کردند. در سوی دیگر آنتونی 

گریزمان هم بارها دروازه ایرلند را به خطر انداخت.
در نیمه دوم حملات فرانسه بیشتر شد تا اینکه در دقیقه 57 گریزمان توانست با یک ضربه 
سر تماشایی گل تساوی را برای تیمش به ثمر برساند. البته گریزمان سه دقیقه بعد نیز موفق 
به گلزنی شد و در دقیقه ۶0 دومین گل فرانسه را وارد دروازه تیم جمهوری ایرلند کرد. در 
دقیقه ۶5 »شین دافی« با کارت قرمز داور از بازی اخراج شد تا ایرلندی ها 10 نفره به کار 
خود ادامه دهند. این بازی در نهایت با نتیجه 2 بر یک به پایان رسید تا فرانسه با یک پیروزی 

شیرین راهی مرحله یک چهارم نهایی شود.

با درخشش ادن هازارد 

بلژیک 4-0 مجارستان؛ خشم شیاطین
تیم ملی بلژیک با پیروزی 4-0 مقابل مجارستان، به مرحله یک چهارم نهایی رقابت های 

یورو 201۶ راه پیدا کرد. 
به گزارش "ورزش سه"، شاگردان مارک ویلموتس در این دیدار نمایش به مراتب بهتری 
از دیدارهای قبلی ارائه دادند و در نهایت با زدن 4 گل، صعودی مقتدرانه ای به مرحله بعد 
داشتند.بلژیک بازی را بهتر آغاز کرد و دی بروین در دقیقه 4 اولین موقعیت جدی تیمش 
را ایجاد کرد اما ضربه او راهی به چهارچوب دروازه مجارستان نداشت.برتری بلژیکی ها ادامه 

داشت و این تیم توانست در دقیقه 10 سرانجام به گل برسد. 
روی یک ضربه آزاد بود که ارسال دی بروین در مقابل دروازه به آلدرویلد رسید و او هم 
با ضربه سر کار را تمام کرد. 5 دقیقه بعد دی بروین می توانست روی پاس در عمق عالی 
لوکاکو، گل دوم را به ثمر برساند اما واکنش خوب کرالی، دروازه مجارستان را نجات داد.

در ادامه بازیکنان مجارستان ابتکار عمل را در دست گرفتند اما این بلژیکی ها بودند که 
روی ضدحملات موقعیت های بهتری به دست آوردند ولی ناهماهنگی و بی دقتی در زدن 
ضربات آخر باعث شد تا آنها نتوانستند از این موقعیت ها استفاده کنند و نیمه اول با همان 
یک گل به پایان رسیدنیمه دوم را هم بلژیکی ها بهتر آغاز کردند و موقعیت های بیشتری 

نسبت به حریف داشتند.
 در مقابل بازیکنان مجارستان به دنبال رسیدن به گل تساوی روی ضدحملات بودند تا 
اینکه در دقیقه 78، بلژیک روی یک ضربه کرنر به گل دوم رسید.ضربه کرنر در یک رفت 
و برگشت به هازارد رسید و او هم با یک پاس در عرض عالی، باتشوایی را در مقابل دروازه 

کرالی صاحب موقعیت کرد.
 این بازیکن هم با یک بغل پای ساده، حساب کار را 2-0 کرد. مجارها هنوز از شوک این 
گل خارج نشده بودند که روی ضدحمله گل سوم را دریافت کردند. روی یک ضدحمله 
سریع، توپ پشت محوطه جریمه مجارستان به هازارد رسید و او هم بعد از یک حرکت در 
عرض، با ضربه ای تماشایی، گل سوم تیمش را به ثمر رساند.در ادامه مجارها که چیزی 
برای از دست دادن نداشتند، جلو کشیدند و این فرصت را برای بلژیکی ها فراهم کرد تا 
روی حملات بار دیگر روی دروازه آنها خطرساز شوند و در نهایت در دقیقه ۹0، یانیک 
فریرا کاراسکو، گل چهارم را روی یکی از این ضدحملات و در موقعیتی تک به تک با 
کرالی به ثمر رساند تا بلژیک مقتدرانه راهی مرحله بعد شود. آنها در این مرحله باید با 

ولز روبرو شوند.

خبر خوب درباره فریدون زندی
ستاره سابق تیم ملی سرمربی تیم زیر 2۳ ساله سن پائولی شد.

فریدون زندی فوتبالیست محبوبی که سال گذشته از فوتبال خداحافظی کرد، خیلی زود 
کار مربیگری را شروع کرد. او که سال گذشته در تیم های پایه سنت پائولی کار می کرد، 
امروز رسما به عنوان سرمربی تیم زیر 2۳ ساله های این باشگاه منصوب شد.فریدون زندی در 
آخرین گفت و گوی خود تاکید کرده بود دوست دارد یک روز به فوتبال ایران برگردد و کار 

مربیگری اش را در لیگ برتر ادامه دهد. 

بازگشت مگویان به تمرینات استقلال
مدافع ملی پوش و ارامنه استقلال بعد از دو هفته سرانجام در تمرینات این تیم آفتابی شد.

هرایر مگویان بعد از نشستی که با مدیران استقلال و همچنین علیرضا منصوریان داشت 
قراردادش را تمدید کرد و از تمرین نوبت صبح دیروز به جمع شاگردان منصوریان پیوست.

مگویان به عنوان یکی از مدافعان استقلال از همان روزهای ابتدایی حضور منصوریان 
در لیست استقلال قرار داشت تا سرمربی جدید روی حضورش در لیگ شانزدهم حساب 

خاصی باز کند.

رحمان احمدی به پیکان پیوست
دروازه بان فصل گذشته باشگاه سپاهان رسما به جمع شاگردان مجید جلالی اضافه شد. 

به گزارش مهر،  احمدی پس از دریافت رضایتنامه خود از باشگاه سپاهان صبح دیروز به 
کردان آمد و با حضور در اردوی پیکانی ها، اولین تمرین خود را با تیم جدیدش انجام داد.

تیم پیکان با هدایت مجید جلالی تا به حال امیرحسین صادقی، آرش برهانی، بهادر عبدی، 
علی حمودی و مهدی شیری را برای فصل جدید رقابتهای لیگ برتر به خدمت گرفته است.

درایران فقط در استقلال توپ می زنم

وضعیت ابراهیمی تا پایان هفته
 مشخص می شود

امید ابراهیمی توافق با استقلال را برای فصل جدید به چهارشنبه همین هفته موکول کرد. 
به گزارش  مهر، امید ابراهیمی که هنوز با استقلال به توافق کامل نرسیده است، به باشگاه 
اعلام کرده که تا چهارشنبه همین هفته وضعیتش برای ماندن یا رفتن به یک تیم قطری 
مشخص خواهد شد و اگر با تیم قطری به توافق نرسد، به طور حتم به جمع آبی پوشان باز 
خواهد گشت. ابراهیمی که از چند تیم داخلی نیز پیشنهاد داشته، عنوان کرده که اولویت وی 

در فوتبال ایران استقلال خواهد بود و تنها برای این تیم توپ خواهد زد.

عبدالله کرمی به فولاد پیوست
مدافع فصل گذشته تیم فوتبال سپاهان اصفهان بار دیگر به جمع قرمزپوشان اهوازی 

بازگشت
این مدافع دزفولی که پس از قهرمانی با فولاد در لیگ سیزدهم از این تیم جدا شد و به 

سپاهان پیوست، با درخواست نعیم سعداوی باردیگر پیراهن فولاد را به تن خواهد کرد.
قرارداد کرمی با فولاد خوزستان به مدت یک فصل به امضا رسیده است و این بازیکن در 
لیگ شانزدهم فولادی ها را همراهی خواهد کرد. تاکنون حضور اسماعیل شریفات، مهرداد 
بایرامی، مهرداد طهماسبی، مهرداد جماعتی، میلاد پاک پرور، محمد اهل شاخه، ماتیاس 
چاگو، عبدالله ناصری، عبداله کرمی، محمود مطلق زاده و یوسف وکیا در جمع فولادمردان 

قطعی شده است.

اتفاق جالب برای علیرضا منصوریان
سرمربی استقلال می گوید هواداران پلاکاردهای زیادی مقابل خانه پدری اش در بلورسازی 

زدند.
انتخاب علیرضا منصوریان به عنوان سرمربی استقلال باعث شد تا عده ای از هواداران 
استقلال که او را بچه محل خود می دانند، مقابل در خانه پدری اش بنرهای تبریک بزنند. 
منصوریان در این باره با هیجان تعریف می کند: »من بچه بلورسازی هستم. ولی محل ما در 
منطقه ای است که انگار با همه بچه محل هستیم. باورتان نمی شود بچه های جوادیه، فلاح، 
چهارراه عباسی، خیابان قلعه مرغی و جاهای دیگر پلاکارد آوردند و جلوی خانه پدری ام 
زدند و تبریک گفتند. همه هم نوشته بودند بچه محل ما. واقعا شرمنده ام کردند. دست همه 
شان درد نکند. امیدوارم بتوانم لطف این تماشاگران و این عزیزان را به شکلی جواب بدهم.«

دو بازیکن تیم فوتبال پرسپولیس، با رفتارهای خود هم 
باشگاه و هم هواداران را در بلاتکلیفی قرار داده اند و مشخص 

نیست چرا تکلیف شان را مشخص نمی کنند.
بازیکنان  وجود جذب  با  پرسپولیس  باشگاه  روزها  این   
مدنظرش همچنان شرایط نامشخصی دارد از این جهت که 
دو مهره تاثیرگذارش در آستانه جدایی از این تیم هستند. 
مهدی طارمی که روز شنبه در باشگاه پرسپولیس حضور یافت 
و اعلام شد به توافق اولیه برای ماندن در این تیم دست یافته 
و قراردادش را در چند روز آینده رسماً تمدید می کند، هنوز از 

باشگاه پرسپولیس بیرون نیامده، راه ترکیه را در پیش گرفت 
و طبق اعلام رسانه های این کشور با تیم ریزه اسپور به توافق 
رسیده است. طارمی که گفته شده بود از یونان هم پیشنهاد 
داشت، این روزها و حتی پس از خروج از باشگاه پرسپولیس 
اینکه  افزوده است.  ابهامات  بر  این سکوت  و  سکوت کرده 
این بازیکن اگر قصد رفتن به ترکیه را داشته چرا به باشگاه 
پرسپولیس رفته و با مسئولان این باشگاه صحبت کرده، سؤالی 
است بی پاسخ که نه او و نه مسئولان پرسپولیس جوابی به آن 
نداده اند. با این حال مشخص نیست تکلیف این بازیکن چه 

خواهد شد. همسفر طارمی در ترکیه رامین رضاییان است که 
در اقدامی غیرحرفه ای پاسخی به تماس های مسئولان باشگاه 
پرسپولیس نداده و برانکو چند بار به این نکته اشاره کرده که از 
مدافع تیمش خبری ندارد. او البته مشکلات خانوادگی و عدم 
توافق را دلیل حضور نیافتنش در تمرینات پرسپولیس اعلام 
کرد اما به این نکته اشاره نکرد که چرا پاسخ مسئولان باشگاه را 
نمی دهد و البته نگفت که چگونه است که مشکل خانوادگی اش 
مانع حضور او در تمرینات شده اما نتوانسته جلوی سفرش به 
ترکیه را بگیرد. از رضاییان هیچ خبری نیست و تاکنون هم 
رسانه های ترکیه ای خبری درباره پیوستن او به تیمی در این 
کشور منتشر نکرده اند. رضاییان اگر می خواهد از پرسپولیس 
برود )از همان تیمی که گفته بود حاضر است از قراردادش کم 
کنند و بلیت بازی های پرسپولیس را بخرند تا تماشاگران بتوانند 
به ورزشگاه بیایند( چرا رسماً این موضوع را اعلام نمی کند؟ چرا 
او با مسئولان باشگاه پرسپولیس صحبتی نمی کند؟ چرا اصلًا 
پاسخ تماس آنها را نمی دهد؟  این روزها پرسپولیس »معطل« 
دو بازیکن شده است. طارمی حرفی نمی زند و اصلا مشخص 
نیست چه برنامه ای دارد و رضاییان هم بی تفاوت به احساسات 
همان هوادارانی که گفته بود حاضر پول بلیت شان را بدهد، در 
سفر به سر می برد. او حداقل کاری که می تواند بکند این است 
که به خاطر همان هواداران حرفش را بزند و بگوید می خواهد 
برود یا بماند و آنها را از بلاتکلیفی خارج کند، او به خاطر همین 
هواداران می تواند حداقل اگر خودش با مسئولان پرسپولیس 

تماس نمی گیرد، به تماس های آنها پاسخ دهد.
   باید دید سرانجام تکلیف این دو بازیکن چه می شود و 
باشگاه پرسپولیس چه واکنشی نسبت به این اتفاقات خواهد 

داشت.

پیشکسوت باشگاه پرسپولیس گفت: به دلیل ترافیک بازیکن در پرسپولیس قول می دهم 
اگر یک بازیکن بیرون از ترکیب قرار بگیرد در تیم کودتا خواهد کرد.

مرتضی فنونی زاده در خصوص اخباری که مبنی بر مذاکره رامین رضائیان و مهدی 
طارمی با تیم های ترکیه ای به گوش می رسد و از آنجا که باشگاه پرسپولیس منتظر این 2 
بازیکن است، گفت:  به نظرم رامین رضائیان در روند مثبت فصل گذشته پرسپولیس تاثیر 
پررنگی داشت اما خواهش من از مدیران باشگاه این است که بازیکنانی جذب پرسپولیس 
شوند که به پیراهن این تیم تعصب و عرق داشته باشند. رضائیان شاید بتواند در لالیگا هم 
فوتبال بازی کند اما او یادش باشد که از راه آهن به پرسپولیس رسید و سپس این همه 
محبوب شد اما باید هوای دل هواداران را داشته باشد. به نظرم هیأت مدیره باشگاه و مدیران 
آن باید بازیکنانی را جذب پرسپولیس کنند که حداقل 5 سال پیراهن این تیم را به تن 
کنند. قبول دارم که لیگ ما در سطح لیگ های اروپایی نیست اما به عنوان یک پیشکسوت 
که ۹ سال در این تیم بازی کرده ام از این بازیکنان خواهش می کنم تعصب بیشتری بر 
روی پیراهن سرخ داشته باشند. شاید از لحاظ مالی ما به حد این بازیکنان فعلی نرسیم اما 
دوستان بد نیست کمی هم تعصب را از ما دهه شصتی ها یاد بگیرند. جای دوری نمی رود 
که وقتی بازیکنی مثل رضائیان در پرسپولیس جا افتاده کمی هم معرفت از خود نشان دهد.

وی در مورد مهدی طارمی هم افزود: شرایط طارمی هم مثل رامین رضائیان است. او 
ابتدا که به پرسپولیس آمد نیمکت نشین بود. من با اینکه 5۶ سال از خدا عمر گرفته ام 
اما هنوز عقلم درست کار می کند. همانطور که فردوسی پور کی روش را در تیم ملی نگه 
داشت طارمی را هم در تیم ملی فیکس کرد. پدر مهدی طارمی از دوستان قدیمی من است 
و حتی هر بار که به جنوب کشور می رویم کلی با هم فوتبال بازی می کنیم. من در لفافه 
به پدر مهدی گفتم که چه اشکالی دارد پسرش مثل ضیاء عربشاهی، ناصر محمدخانی و ... 
به پرسپولیس و پیراهن آن تعصب داشته باشد. شاید لیگ یونان اروپایی به حساب بیاید اما 

باید قبول کرد در سطح فوتبال ایران نیست. طارمی خودش بهتر می داند که در فوتبال ایران 
بهتر و بیشتر دیده می شود. شرایط سردار آزمون وعلیرضا جهانبخش متفاوت است چرا که 
آنها با سن کم به اروپا رفتند. مطمئن باشید اگر روزی طارمی یا هر بازیکن دیگری بخواهد 
به لیگ آلمان یا ایتالیا برود برای همه ما افتخار خواهد بود اما رفتن به لیگ های سطح پایین 

صورت خوشی ندارد.
پیشکسوت باشگاه پرسپولیس در خصوص روند یارگیری این تیم در فصل نقل و انتقالات 
و اینکه گفته می شود استقلال در یارگیری بهتر از پرسپولیس عمل کرده، خاطرنشان کرد: 
من کاری به یارگیری سایر تیم ها ندارم اما از هر لحاظ که حساب کنید پرسپولیس فقط 2 
دفاع وسط و یک دروازه بان می خواست. وحید امیری بازیکن بسیار خوبی است اما او جایی 
آمده که امید عالیشاه بازی می کند. در پست های دیگر هم بعضا شاهد هستیم ترافیک 
بازیکن به وجود آمده و این مسئله احتمال تنش بین بازیکنان را زیاد می کند. درست است 
که پرسپولیس باید در ۳ جبهه بجنگد اما هر بازیکنی که به این تیم می آید دوست دارد 
بازی کند. ساسان انصاری بازیکن فوق العاده ای است ولی این را در نظر داشته باشید که یا 
باید او بازی کند یا احمد نوراللهی. بازیکنانی باید به پرسپولیس بیایند که حتی اگر ذخیره 

هم باشند نباید انتظار بازی داشته باشند.
فنونی زاده تصریح کرد: به نظرم محسن بنگر باید در پرسپولیس حفظ می شد چرا که او 
مثل بازیکنان دهه شصت جزو فوتبالیست های متعصب بود. شما ببینید کسی به جذب 
سیدجلال حسینی و علیرضا بیرانوند ایراد نمی گیرد اما وقتی ما در پست هافبک چپ بازیکن 
داریم چرا باید در همان پست بازیکن بگیریم. به شما قول می دهم خود برانکو در چیدن 11 
نفر اصلی به مشکل می خورد و در این صورت اگر بازیکنی بیرون بنشیند کودتا خواهد کرد. 
زمان علی پروین شرایط فرق می کرد چرا که درست است حدود 20 ستاره در پرسپولیس 

بودند اما با مدیریت پروین صدای کسی درنمی آمد.

 مرد هفت مداله کشتی فرنگی ایران در آستانه بازی های المپیك 201۶ ریو در جریان تمرینات 
آماده سازی دچار مصدومیت شد. 

به گزارش مهر، حمید سوریان که خود را برای حضور در بازیهای المپیك 201۶ ریو آماده می کند 
در حین تمرینات اردوی تیم ملی دچار مصدومیت از ناحیه گردن شد. گفته می شود سوریان به 
همین دلیل از ادامه تمرینات در کنار دیگر اردونشینان بازماند و حتی در تمرینات روز یکشنبه نیز 
غایب بود.این مصدومیت در شرایطی برای مرد هفت مداله جهان و المپیك به وجود آمده که سوریان 
باید کمتر از 50 روز دیگر مهیای حضور در المپیك شود و هر مشکل و مصدومیت جدی برای او به 
معنای شوك بزرگی برای کشتی فرنگی خواهد بود.آخرین وضعیت مصدومیت سوریان بزودی پس 

از بررسی و معاینات دقیق پزشکی اعلام خواهد شد.

 از اعلام توافق طارمی با ریزه اسپور تا سفر رضاییان به ترکیه با وجود مشکل خانوادگی!

وقتی دو بازیکن، پرسپولیس و هوادارانش را »معطل« کرده اند

فنونی زاده: 

ترافیک بازیکن برانکو را هم گیج خواهد کرد

شوک به کشتی فرنگی در آستانه المپیک

حمید سوریان مصدوم شد

فرصت سوزی برای نماینده فوتبال قم در لیگ برتر

 بلاتکلیفی باشگاه صبای قم در نحوه تیمداری
محمد جهانگیریان 

در حالی فصل جدید لیگ برتر فوتبال کشور از مرداد 
ماه آینده آغاز خواهد شد که هم چون سال های گذشته 
تیمداری،  نحوه  برای  قم  صبای  باشگاه  بلاتکلیفی 
فرصت ها را برای نماینده قم در لیگ برتر فوتبال کشور 

می سوزاند. 
تیم صباباتری تهران در سال 1۳8۳ با کسب عنوان 
قهرمانی در لیگ دسته اول باشگاه های کشور به لیگ 
برتر راه یافت و 12 دوره متوالی در مسابقات لیگ برتر 
به میدان رفته است و از جمله تیم های موفق این لیگ 

برتر به شمار می  رود. 
صبا در 12 دوره حضور خود در ادوار 15 گانه لیگ 
برتر فوتبال ایران یک مقام سومی، 2عنوان چهارمی، 
یک مقام هفتمی، 2 عنوان ششمی، چهار مقام نهمی، 
یک مقام دهمی و یک رتبه سیزدهمی را کسب کرده 
است و 2 بار با موفقیت در لیگ برتر مجوز حضور در 
لیگ قهرمانان آسیا را نیز به دست آورده است. صبا 
از سال 1۳87 و بعد از انتقال باشگاه پاس تهران به 
استان همدان، در کنار تیم  پیکان که راهی قزوین شد 
به استان قم منتقل شد و از هشتمین دوره رقابت های 
لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور نماینده این استان 
در رقابت های لیگ برتر محسوب می شود، تیمی که بر 
خلاف سه تیم دیگر که همگی به لیگ دسته اول رفتند 
و عاقبت خوبی از انتقال به شهرستان  ها پیدا نکردند، در 

قم سرنوشت خوبی داشت. 
محمد رضا کشوری فرد مدیرعامل باشگاه صبای قم 
پس از پایان لیگ برتر گذشته با رد موضوع واگذاری 
یا خروج صبا از قم گفت: خریدار جدید صبا را در قم 
حفظ می  کند.به طور قطع تیم در شهر قم و متعلق به 
مردم قم است و هرگز موضوع واگذاری یا خروج صبا از 
قم صحیح نیست،با برنامه  ریزی مناسب و حمایت  هایی 
که مسئولان استان برای فصل آینده خواهند داشت، با 
توجه به اینکه باشگاه صبا مقدمات واگذاری تیم را آماده 
کرده، خریدار جدید صبا را در قم حفظ می  کند و برای 
پیشبرد اهداف ورزش استان قم در شهر قم به مسابقه 

خواهد پرداخت. 
پنجم خرداد ماه جاری نیز سید علی زاهدی دبیر 
ورزشی  فرهنگی  باشگاه  مدیره  هیات  سخنگوی  و 
صبای قم عنوان کرد که باشگاه صبا به هیچ عنوان 
در بلاتکلیفی نیست و به زودی در راستای اجرای 
اختیار بخش خصوصی  در  اساسی  قانون  اصل 44 
قرار داده می شود.مسیر و چگونگی اقدامات قانونی و 
لازم را سیدمهدی صادقی استاندار قم تبیین کرده 
و استانداری به عنوان مالک این باشگاه در نظر دارد 
در راستای اجرای اصل 44 قانون اساسی، باشگاه صبا 
در اختیار بخش خصوصی قرار داده شود. زاهدی هم 
چنین عنوان کرده است که در راه انجام این امر، اقدامات 
لازم اولیه از جمله ارزش  گذاری باشگاه، هماهنگی های 
لازم با سایر نهاد های مرتبط از جمله فدراسیون فوتبال، 
سازمان لیگ برتر، سازمان خصوصی سازی و نهادهای 
نظارتی به صورت مقدماتی انجام گرفته و این باشگاه نیز 
مانند برخی باشگاه های دیگر از جمله نفت تهران آماده 

واگذاری به بخش خصوصی است. 
 مدیرعامل صبای قم: 

بگذارید آرامش ما حفظ شود 
 مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی صبای قم در 
پاسخ به تماس خبرنگار ایرنا در مورد آخرین وضعیت 
باشگاه گفت: هر چه آرامش بیشتری داشته باشیم و 
در فضای سکوت کار کنیم به نتیجه بهتری دست 
خواهیم یافت. محمد رضا کشوری فرد افزود: شما اهالی 
رسانه باید بگذارید آرامش داشته باشیم و کارهایی را 
در حال انجام داریم و امیدواریم بلکه اتفاقات مثبتی رخ 
دهد. وی ادامه داد: بدنبال حامی مالی جدید هستیم و 
ممکن است تا سه شنبه این هفته تعیین تکلیف شود و 
مطمئن باشد اگر تکلیف تیم صبا معلوم شود بلافاصله 
مساله را با خبرنگاران در میان خواهیم گذاشت. سید 
باشگاه  علی زاهدی دبیر و سخنگوی هیات مدیره 
اولیه  نیز که در تماس  فرهنگی ورزشی صبای قم 
خبرنگار ایرنا عنوان کرد که ساعتی دیگر با وی تماس 
گرفته شود، پس از تماس های مکرر مجدد خبرنگار ایرنا 

پاسخگوی وی نبود. 
رئیس هیات فوتبال: 

تغییر حامیان مالی مُسکن است، نیاز به برنامه 
بلند مدت داریم 

رئیس هیات فوتبال استان قم نیز گفت: تغییر حامیان 
مالی در ابتدای هر فصل برای صبای قم یک مُسکن 
است و با برنامه ای بلند مدت باید مشکلات فوتبال قم 

و باشگاه صبا برای همیشه حل شود. 

کریم بهرامی افزود: هر سال پیش از آغاز فصل جدید 
لیگ برتر فوتبال کشور مشکل تامین هزینه های مالی 
باشگاه صبا را داریم و هر سال پیش از فصل باید درگیر 
جذب اسپانسر باشیم و سطح نگرانی ها از مدیرعامل 

صبا، استاندار قم و به خصوص مردم وجود دارد. 
وی با اشاره به این که اکنون مسئولان استان قم باید 
تصمیمی بگیرند که هر سال تیم دچار مشکل نشود بیان 
کرد: مگر استان های دیگر چگونه تیم داری می کنند؟ 
باید کارخانجات صنعتی بزرگ استان و نهادهایی چون 
شهرداری پا به میدان بگذارند تا صبا به عنوان یک برند 

بزرگ برای استان قم حفظ شود. 
تعلق خاطر مردم قم به تیم صبا زیاد است 

وی تاکید کرد: برخی تفسیرها که صبا به استان قم 
تعلق ندارد را قبول نداریم و تعلق خاطر مردم قم به این 
تیم زیاد است و معتقدیم بلاتکلیفی ها در مورد تعیین 
تکلیف صبای قم باعث ناراحتی هواداران قمی هم چنین 

اصحاب رسانه می شود. 
بهرامی در پاسخ به این سئوال که آیا فردی که قرار 
است اسپانسر جدید صبای قم می شود را می شناسید 
گفت: تعاملاتی که با برخی حامیان مالی صورت گرفته 
شده است را به طور دقیق اطلاع نداریم ولی گفته 
می شود فردی به نام شهبازی که هلدینگ نفتی دارد 
قرار است در هفته جاری وارد مذاکره با مسئولان استان 
شود و بوی خوشی از این اقدام به مشام ما نمی آید. 
وی یادآور شد: فعلا هیچ بازیکنی از تیم صبای قم در 
هیات فوتبال استان، خروجی نگرفته است و قراردادی 

جدیدی نیز برای این تیم ثبت نشده است این در حالی 
است که نقل و انتقالات لیگ برتر تا اواخر تیرماه جاری 
ادامه خواهد داشت. وی افزود: از ۳1 استان کشور، قم 
در کنار پنج استان دیگر تیم لیگ برتری دارد و باید با 
برنامه ریزی های بلند مدت قدر این نعمت را بدانیم. 
رئیس هیات فوتبال قم بین کرد: اگر بیش از این تعلل 
کنیم و تیم صبا به دلیل ضعف در برنامه ریزی پیش از 
فصل، از لیگ برتر سقوط کند از نظر مادی میلیاردها 
تومان ضرر به استان می رسد و اگر بخواهیم تیم لیگ 
برتری خریداری کنیم باید میلیاردها تومان پول بدهیم. 
وی در مورد نحوه واگذاری تیم صبای قم و این که آیا 
با وجود دولتی بودن باشگاه صبا، اعطای مالکیت تیم 
نیاز به مزایده دارد یا خیر گفت: در سال 87 استانداری 
قم برای انتقال تیم صبا به این استان پولی نداده است 
و این تیم به مردم قم هبه شده است لذا ضمن این 
که معتقدیم مساله باید به صورت قانونی پیگیری شود 
راهکارهایی نیز برای واگذاری بدون تشریفات مزایده 
پیش بینی شده است. وی ادامه داد: یکی از راه ها آن 
است که استانداری قم باشگاه صبا را به هیات فوتبال به 
عنوان یک سازمان مردم نهاد هبه کند و هیات فوتبال 
نیز با رعایت شرایطی که استانداری در نظر داشته است 

تیم را به یک حامی مالی واگذار کند. 
دکتر باقری:

صبا برای مردم قم است و مال مردم را 
نمی شود هبه کرد 

 عضو هیات علمی پردیس فارابی قم دانشگاه تهران 

و از پیشکسوتان فوتبال قم نیز گفت: مال مردم و بیت 
المال را نمی شود هبه کرد و مسئولان استان قم به هیچ 
عنوان از نظر قانونی اجازه ندارند باشگاه صبای قم را 
بدون تشریفات قانونی واگذار کنند و باید روند قانونی 

واگذاری طی شود. 
 دکترقدرت الله باقری افزود: اگر قیمت تیم فوتبال 
صبای قم کمتر از 200 میلیون تومان بود مسئولان 
دولتی استان قم به راحتی می توانستند باشگاه را در 
قالب معاملات کوچک دولتی واگذار کنند ولی با توجه به 
این که قیمت بالاتر از این مقدار است قاعدتا نمی توانند 
بدون تشریفات قانونی مالکیت باشگاه را به صورت کامل 
به فرد حقیقی یا حقوقی خاصی واگذار کنند. وی بیان 
کرد: شاید تیم فوتبال صبای قم هم اکنون مانند یک 
بچه یتیم باشد که کسی از آن حمایت نمی کند ولی با 
این وجود در صورتی که تشریفات قانونی برای اعطای 
مالکیت انجام نشود صدای مردم به عنوان مالکان حقیقی 
این تیم بلند خواهد شد. وی افزود: باشگاه نفت تهران نیز 
که یک باشگاه دولتی مانند صبای قم است هم اکنون 
تشریفات قانونی برای واگذاری را انجام داده است تا پس 
از تعیین قیمت توسط کارشناسان رسمی دادگستری تیم 
به فرد حقیقی یا حقوقی که بالاترین قیمت را می دهد 
فروخته شود. استاد رشته تربیت بدنی پردیس فارابی قم 
دانشگاه تهران ادامه داد: در سال ۹4 نامه ای از سوی 
باشگاه صبای قم به بنده و 2 تن دیگر از کارشناسان 
رسمی داده شد تا باشگاه قیمت گذاری شود ولی باشگاه 
صبا بعدها پاسخ این نامه را پیگیری نکرد گرچه باشگاه 
قیمت گذاری شد و قرار شد قیمت آن رسانه ای نشود. 
وی در پاسخ به این سئوال که اجاره دادن برند باشگاه 
به یک اسپانسر برای مدت یک فصل نیز تشریفات 
قانونی مزایده را دارد یا خیر بیان کرد: این کار نیاز به 
مزایده ندارد و حق برند باشگاه به مدت یک سال به فرد 
حقیقی یا حقوقی واگذار می شود ولی مالکیت باشگاه 
واگذار نمی شود و پولی از حامی مالی گرفته می شود و 
آن حامی نمی تواند نام باشگاه را تغییر دهد و تنها می تواند 
از فضای تبلیغاتی استفاده کند. باقری افزود: این گونه 
حامیان مالی ضمن توافق با هیات مدیره باشگاه می توانند 
به مدت یک فصل از برند باشگاه صبا استفاده کرده و 
در قبال آن هزینه های باشگاه را طبق توافق با هیات 
مدیره تامین کنند. صبای قم از تیم های ریشه دار لیگ 
برتر فوتبال کشور است اما این تیم هر سال پیش از 
آغاز فصل جدید با چالش های بودجه ای مواجه است و 
همین امر باعث می شود تا تاخیر در تمرینات آماده سازی 
تیم، تاخیر در جذب بازیکنان و هم چنین سرمربی تیم 
را شاهد باشیم. فصل جدید مسابقات لیگ برتر فوتبال 
کشور در حالی در مردادماه آینده آغاز خواهد شد که 
چندین تیم لیگ برتری از روزهای گذشته تمرینات 
خود را آغاز کرده اند ولی هنوز تکلیف سرمربی و روند 
ادامه همکاری بازیکنان صبا با این تیم مشخص نیست. 
مسئولان استان قم و هیات مدیره باشگاه صبای قم در 
این شرایط باید همت بیشتری به خرج دهند تا هر چه 
سریع تر برنامه تیم فوتبال صبای قم برای حضور در لیگ 
برتر مشخص شود و این تیم بتواند عملکرد خوبی در 

پایان فصل جدید داشته باشد. 
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گروهی از دانشمندان طی انجام پژوهشی موفق شدند تا با مهندسی باکتری ها آنها را وادار به 
مصرف دی اکسید کربن و سپس تولید قند مورد نیاز برای ایجاد سلول کنند.

 این دانشمندان موفق شدند تا با برنامه ریزی مجدد یک موجود زنده که قند مصرف کرده و 
دی اکسید کربن منتشر می کند، آن را وادار به مصرف دی اکسید کربن محیط اطراف و تولید 
قند کنند. محققان این پژوهش بر این باورند که  توانایی بهبود تثبیت میزان کربن در جهت 
مقابله با چالش های آینده  برای بشر بسیار حیاتی است.این محققان در جهت ایجاد یک مسیر 
برای تثبیت کربن، ژن های حاوی اطلاعات را به ژنوم باکتری متصل کردند.اگر چه  این باکتری 
آنزیم های تثبیت کربن تولید می کند، اما موفق به استفاده از دی اکسید کربن برای سنتز قند 
نمی شود زیرا برای این کار به یک منبع خارجی قند متکی است.این تیم در جهت یافتن یک 
راه حل برای این مشکل، مخازنی به نام "chemostats" را طراحی کردند که در آن باکتری ها را 
پرورش داده و به تدریج اشتهای آنها را برای مصرف دی اکسید کربن افزایش دادند.این شرایط 
تغییر یافته، باکتری را مجبور می کند تا از مواد فراوان تری در محیط خود استفاده کند.در زمان 
سه ماه، این باکتری از دی اکسید کربن برای ایجاد یک بخش قابل توجهی از توده بدنی، از جمله 
تمام قندهای مورد نیاز برای ایجاد یک سلول استفاده کرد.پیش بینی این تیم این است که در 
آینده می توان از این میکروارگانیسم ها برای جذب دی اکسید کربن موجود در اتمسفر و تبدیل 

آن به انرژی ذخیره شده استفاده کرد.

تله مایکروسافت برای پشه  زیکا!

محققان امیرکبیر کارایی پیلهای سوختی را افزایش دادند

ساخت چرخ و فلک بوها برای تست بویایی کودکان
با همکاری  یک شرکت فناور کشورمان توانسته است 
جمعی از متخصصان دانشگاهی، تجهیزات تشخیص و درمان 

اختلالات بویایی، در ابعاد وسیع تولید و تجاری سازی کند.
 صفا طاهرخانی، مدیرعامل این شرکت با بیان این که این 
تجهیزات فناور، با همکاری یک تیم متخصص دانشگاهی و 
برای نخستین بار در کشور تولید می شوند، اظهار کرد: انواع 
تست های بویایی تولید شده در این شرکت، توسط گروه 
مهندسی پزشکی دانشگاه صنعتی امیرکبیر طراحی شده و 
سپس مراحل استانداردسازی و اعتباربخشی آنها با همکاری 
اساتید صاحب نظر گروه های مختلف علوم پزشکی از جمله، 
گوش و حلق و بینی، مغز و اعصاب، پزشکی قانونی، طب 
کار و بهداشت حرفه ای، طب کودکان و طب سالمندی در 

دانشگاه های معتبر علوم پزشکی انجام شده است.
این فعال فناور گفت: تمام محصولات این شرکت دارای 
گواهینامه های ثبت اختراع و پروانه ساخت وزارت بهداشت 
و درمان هستند و تست بویایی ویژه پزشکی قانونی به عنوان 
روش جدید در تشخیص تمارض، مراحل ثبت اختراع در 

کشور امریکا را طی کرده است.
محصولات  از  یکی  را  بویایی  کامل  تست  طاهرخانی، 
صباتجهیز سبلان عنوان کرد و گفت: آزمون تشخیص بویایی 
ایران به عنوان اولین روش استاندارد ارزیابی حس بویایی به 
صورت کمّی در ایران است که به صورت یک کیت حاوی 
24 نوع بوی مختلف در هشت دسته  ی عطری، میوه  ای، 
نعنایی، تند، شیرین، ترش، چوبی و زننده توبید شده است و  
با استفاده از آن می توان توانایی افراد در افتراق بوهای مختلف 

را ارزیابی کرد.

وی توضیح داد: نتیجه ی تست به صورت یک عدد از صفر 
تا 24 گزارش می  شود و عملکرد حس بویایی را در محدوده 
نرموسمی، آنوسمی، هیپوسمی )میکروسمی( شدید و خفیف 
مشخص می کند. این فعال فناور با اشاره به تست آستانه 
بویایی، به عنوان یکی دیگر از محصولات تولید شده گفت: 
این محصول فناور، شامل یک سری محلول فنیل بوتیل الکل 
با غلظت  های مختلف است و می تواند حد آستانه ی بویایی 
افراد )کم ترین غلظتی از بو که فرد می تواند شناسایی کند( 
تعیین کند. همچنین اختلالات هایپوسمی و هایپروسمی را 
تشخیص می دهد. طاهرخانی، چرخ و فلک بوها برای تست 
بویایی کودکان را یکی دیگر از محصولات این شرکت برشمرد 
و افزود: این تست بویایی بسیار ساده به صورت بازی طراحی 

شده است. وی گفت: در این تست ۹ بوی استاندارد قرار داده 
شده  و در کنار هر یک از آنها، چهار گزینه به صورت مصور 
وجود دارد. از کودک خواسته می شود که پس از بو کشیدن 
هر یک از بوها، بر اساس بویی که تشخیص داده، یکی از چهار 
گزینه ی مجاور آن را انتخاب کند. وی تست های ویژه پزشکی 
قانونی و کیت های تشخیص و درمان اختلالات بویایی را از 
دیگر محصولات صباتجهیز سبلان نام برد  و گفت: در حال 
حاضر این شرکت تمرکز خود را در بخش تحقیق و توسعه بر 
روی مواد زیستی و تجهیزات پیشرفته پزشکی قرار داده است 
تا با ارائه ی راهکارهای نوین تشخیص و درمان، در ارتقای 
سطح سلامت و بهبود کیفیت زندگی مردم نقش مؤثری 

داشته باشد.

تلاش محققان کشور برای تولید ماده موثره 
دارو در گیاهان

رییس پژوهشگاه ملی مهندسی ژنتیک و زیست فناوری از تلاش محققان این پژوهشگاه 
برای تولید ماده موثره دارو در بیوراکتور خبر داد و گفت: در این زمینه محققان در تلاش 

هستند تا پپتیدهای دارویی را در گیاهان تولید کنند.
دکتر محمدرضا زمانی با بیان این که سیاستگذاری پژوهشگاه ملی مهندسی ژنتیک 
و زیست فناوری در سه زمینه بیوتکنولوژی متمرکز شده است، افزود: یکی از حوزه هایی 
که مطالعات خود را بر آن متمرکز کردیم، سلامت است و برای این منظور نیز پژوهشکده 
سلامت در پژوهشگاه راه اندازی شده است.وی ادامه داد: در این پژوهشکده کلیه موضوعات 
مطرح در حوزه سلامت کشور مورد مطالعه قرار گرفت و بر اساس توان پژوهشگاه ملی 
مهندسی ژنتیک چندین حوزه تحقیقاتی انتخاب شد.دکتر زمانی از مطالعه بر روی چندین 
نوع سرطان به عنوان یکی از زمینه های تحقیقاتی انتخاب شده در این پژوهشکده نام برد و 

یادآور شد: مطالعات این گروه بر تشخیص، درمان و پیشگیری متمرکز شده است.
رییس پژوهشگاه ملی مهندسی ژنتیک و زیست فناوری حوزه بیوتکنولوژی کشاورزی را 
از دیگر زمینه های تحقیقاتی این پژوهشگاه عنوان کرد و افزود: تولید متابولیت های ثانویه 
از حوزه های تحقیقاتی این گروه است.وی با تاکید بر این که محققان این گروه پژوهشی به 
دنبال تولید داروهای نوترکیب در گیاهان هستند، در این باره توضیح داد: در حال حاضر 
بسیاری از داروها با مواد شیمیایی تولید می شوند ولی محققان دنیا به دنبال تولید دارو در 
بیوراکتورها هستند.زمانی بیوراکتور را موجودات زنده دانست و گفت: به عنوان مثال فاکتور 
۹ در بدن بز تولید می شود بر این اساس محققان این پژوهشگاه درصدد هستند تا پپتیدها را 
به عنوان ماده موثره دارو را در گیاهان تولید کنند تا در تولید داروها مورد استفاده قرار گیرد.

به گفته وی این تحقیقات از یک سال و نیم قبل در این پژوهشگاه آغاز شده است.
زمانی، در پایان تولید آنزیم های صنعتی و موادی برای حذف آلودگی های نفتی را زمینه 
تحقیقاتی پژوهشگاه ملی مهندسی ذکر و اظهار کرد: علاوه بر آن دو پایلوت برای تولید 

پروتئین ها و پپتیدهای دارویی ایجاد شده است.

باکتری هایی که دی اکسید کربن را
 به قند تبدیل می کنند

شرکت بزرگ فناوری مایکروسافت از یک تله پیش ساخت 
رونمایی کرده که می تواند با انتشار بیماری های انتقالی توسط 

پشه ها مانند تب دانگ، زیکا و سایر بیماری ها مقابله کند.
این تله می تواند در شناسایی بیماری های قابل انتقال 

توسط پشه مورد استفاده قرار بگیرد.
این دستگاه پیش ساخت به عنوان بخشی از پروژه اخطار 
مایکروسافت تولید شده که سیستم خودکاری برای نظارت، 
تشخیص و جلوگیری از شیوع بیماری های عفونی نوظهور 
است و بزرگترین ابتکار این شرکت در میان فناوری های تله 

محسوب می شود.
این فناوری شامل یک تله پشه اختصاصی است که به 
حشره شناسان اجازه می دهد داده ها را به شکل سریعتر و 

کارآمدتر برای انجام رصد و پیشگیری جمع آوری کنند.
این تله که تنها برای جمع آوری اطلاعات در مورد نوع 
حشره ای که حشره شناسان به دنبال پیگیری آن هستند، 

طراحی شده، همچنین با ورود پشه به درون دستگاه به ارائه 
داده هایی در مورد زمان، دما، باد و رطوبت می پردازد.

یک الگوریتم یادگیری ماشین نیز در این فناوری استفاده 
شده که به دانشمندان اجازه می دهد بین پشه های مطلوب 

و نامطلوب تمایز قائل شوند.
این تله با دو میکروپردازشگر کار می کند، نیروی آن ها 
با باتری تامین می شود و اطلاعات جمع آوری شده توسط 
آن ها سپس بطور بی سیم دانلود شده و به حافظه مجازی 
Cloud ارسال می شوند. پشه ها سالانه بیش از ۳00 میلیون 
نفر را در سراسر جهان به بیماری های تهدید کننده حیات 
مبتلا می کنند. این تله ها که در مرحله آزمایشی قرار دارند، 
در محیطهای جهان واقعی آزمایش شده اند و به مقامات 
بهداشت عمومی محلی کمک کرده اند. همچنین اطلاعات 
آن ها به مایکروسافت و همکارانش برای اصلاح هر چه بهتر 

سیستم ارسال می شود.

پژوهشگران دانشگاه صنعتی امیرکبیر موفق به افزایش 20 درصدی کارایی پیل های سوختی 
شدند

محققان دانشگاه امیرکبیر با همکاری دانشگاه دلاویر آمریکا روشی را برای بهینه سازی پیل 
سوختی ارائه کردند که استفاده از آن موجب افزایش 20 درصدی چگالی توان پیل های سوختی 
شده است.هادی حیدری، مجری این طرح، در قالب رساله دکتری با عنوان »بهبود کارایی 
پیل سوختی غشاء تبادل پروتون« عنوان کرد : این طرح در دانشکده مهندسی مکانیک تحت 
راهنمایی دکتر کرمانی و دکتر دبیر اجرایی شد.وی گفت: پیل سوختی فناوری های نوین برای 
تولید انرژی هستند که از واکنش مستقیم سوخت و اکسید کننده ها بدون ایجاد آلایندگی های 
زیست محیطی و صوتی، انرژی الکتریکی را باراندمان بالا تولید می کند.مجری طرح، پیل های 
سوختی را دسته ای از انرژی های تجدید پذیر دانست و ادامه داد: پیل سوختی مورد مطالعه در 
این تحقیقات پیل سوختی غشاء تبادل پروتون است که از یک غشاء پلیمری تشکیل شده تا 
تبادل پروتونی در آن رابه سهولت انجام شود.حیدری عدم آلایندگی زیست محیطی و راندمان 
و چگالی توان بالا را از مزایای این نوع پیل سوختی نام برد که موجب استفاده از این فناوری در 
خودروها شود و یادآور شد: یکی از دلایل عمده گرمایش جهانی استفاده از سوخت های فسیلی 
در خودروها است و مطالعات نشان داده که اگر با روند فعلی از خودروهای با سوخت فسیلی 

استفاده شود، تا سال 2100 حدود ۶0 درصد به میزان فعلی گازهای گلخانه ای افزوده خواهد 
شد.وی استفاده از خودروها با فناوری پیل سوختی را راهکاری موثر برای کاهش آلایندهای 
زیست محیطی نام برد و اضافه کرد: در این مطالعات ما بر روی بهبود کارایی این نوع از پیل های 
سوختی تمرکز کردیم.وی با تاکید بر این که پیل های سوختی دارای لایه های مختلف است، 
افزود: بنابر فناوری استفاده شده در هر لایه نیاز به متخصصان برق،  مکانیک، شیمی و غیره دارد 
تا یک پیل سوختی ساخته شود.حیدری صفحات دوقطبی را یکی از اجزای اصلی پیل سوختی 
برشمرد که تاثیر بسزایی بر روی وزن، چگالی توان و قیمت پیل سوختی ذکر کرد دارد و ادامه 
داد: این صفحات که در دو سمت آند و کاند پیل سوختی قرار دارند، از یکسری کانال هایی تشکیل 
شده که وظیفه آنها توزیع یکنواخت جریان واکنشگر است.مجری طرح جریان واکنشگر برای آند 
را هیدروژن و برای کاتد را هوا به عنوان اکسید کننده دانست و اظهار کرد: در این مطالعه از یک 
روش نوین برای میدان های جریان صفحات دو قطبی استفاده شد.به گفته وی در این مطالعه 
نشان دادیم که مانع گذاری در مسیر کانال های جریان  باعث افزایش غلظت جریان واکنشگر بر 
روی سطح کاتالیست می شود.وی سطح کاتالیست را سطحی معرفی کرد که عمده واکنش های 
پیل سوختی در آن صورت می گیرد و گفت: افزایش غلظت جریان واکنشگر موجب بهبود کارایی 

پیل سوختی می شود.

8فایده شگفت انگیز ماهی برای کودک
کودکانی که در غذا خوردن مشکل دارند، بسیار تحریک پذیر و ضعیف هستند. مهم نیست 
که آن ها در خوردن غذا چقدر کج خلق و پرخاشگرند، مهم این است که شما به عنوان پدر و 
مادر آن ها را وادار به خوردن همه مواد غذایی با سلیقه خودتان و ترجیحا سازگار با مزاج آن ها 
بکنید، به ویژه زمانی که فرزند شما کوچک بوده و درحال رشد است.علاوه بر این، در سن رو 
به رشد هم کودکان نیاز به تغذیه مطلوب دارند. ما نمی توانیم فرزندان خود را فقط با برخی 
مواد غذایی خاص تغذیه نماییم. ماهی یکی از مواد غذایی است که شما باید کودکان خود را 

به خوردن آن عادت دهید.
مزایای استفاده از ماهی و روغن ماهی برای کودکان

خوردن ماهی به طور منظم و کنترل شده می تواند به بدن کودک شما برای مقابله با 
اختلالات و بیماری های مختلف کمک کند. در مقاله زیر برخی از حقایق در مورد ماهی و 

فواید روغن ماهی برای کودکان بیان شده است. این فواید عبارتند از:
1. اسیدهای چرب امگا ۳ و سایر اسیدهای چرب موجود در ماهی ها برای کودک:

چربی بدن انسان اسیدی به نام امگا تولید نمی کند، اما در صورت افزودن انواع ماهی ها به 
رژیم غذایی فرزند خود، این چربی های سالم به بدن او تزریق خواهد شد. این چربی ها کمک 

بزرگی به رشد و توسعه مغز و چشم های کودک شما می کنند.
2. تامین پروتئین های مورد نیاز بدن کودکان با استفاده از ماهی ها:

پروتئین ها برای کودکان در حال رشد بسیار مهم و حیاتی هستند و به ساختار عضلات و 
تقویت آن ها کمک شایانی می کنند.

۳. ویتامین های A و D موجود در ماهی و روغن ماهی برای کودک ضروری است:
ماهی ها حاوی مقادیر بسیار خوبی از ویتامین A هستند که برای پوست و چشم کودکان 
بسیار مفید است. در حالی که ویتامین D موجود در ماهی ها هم به جذب کلسیم بیشتر برای 

رشد استخوان های فرزند شما کمک فراوانی خواهد کرد.
4. ماهی ها سرشار از مواد معدنی هستند:

به غیر از پروتئین ها و ویتامین، سلنیوم موجود در ماهی ها می تواند به پیشگیری از بیماری 
سرطان در فرزند شما کمک شایانی بکند. ید از جمله مواد معدنی دیگر موجود در ماهی است 
که در بهبود سوخت و ساز بدن، بسیار مفید می باشد و همچنین، روی موجود در آن، سیستم 

ایمنی بدن کودک شما را تقویت خواهد کرد.
5. مصرف ماهی به کودکان کمک می کند تا از ابتلا به آسم در امان باشند:

اعتقاد بر این است کودکانی که بیشتر ماهی های پرچرب و روغنی می خورند، شانس کمتری 
در ابتلا به آسم دارند.

۶. مصرف ماهی ها و روغن ماهی برای کودکان مبتلا به اختلال پیش فعالی:
کودکان مبتلا به ADHD )اختلال بیش فعالی و نقص توجه( امگا ۳ کمتری در بدن خود 
دارند. آن ها برای افزایش تمرکز و بهبود حافظه خود باید ماهی بیشتری در وعده های غذایی 

روزانه خود مصرف کنند.
7. کاهش خطر ابتلا به سرطان در کودکان با مصرف ماهی ها و روغن ماهی:

اسیدهای چرب امگا ۳ خطر ابتلا به سرطان را به میزان بسیاری کاهش می دهند. نتایج 
تحقیقات دانشمندان اثبات می کند که برخی سرطان ها مانند سرطان دهان و حفره های آن 

کمتر در کودکانی که ماهی مصرف می-کنند رخ می دهد.
8. درمان افسردگی کودکان با مصرف ماهی و روغن ماهی :

باز هم، افسردگی نشانه ای از پایین بودن سطح اسیدهای چرب در مغز می باشد. کودکانی 
که به طور منظم ماهی مصرف کنند، شانس بسیار کمی در مبتلا شدن به افسردگی بالینی 

دارند.
احتیاط و اعتدال درمصرف ماهی ها:

در استفاده از ماهی و فواید آن، نکته ی قابل انکاری وجود ندارد، ولی عوامل و خطرات 
خاصی در ارتباط با استفاده آن وجود دارد،که تعدادی از این خطرات در این جا بیان شده 

است:
• از مصرف ماهی هایی که از آب های آلوده به جیوه به دست آمده اند، باید اجتناب شود.

• ماهی هایی مانند کوسه ها، شمشیرماهی ها، شاه ماهی ها و ماهی های خال خالی نباید در 
رژیم غذایی کودکان قرار گیرد، زیرا این ماهی ها حاوی سطح بالایی از جیوه می باشند.

• ماهی هایی که سطح جیوه در آن ها پایین است، عبارتند از: ماهی قزل آلا، میگو، پولک 
ماهی و گربه ماهی. از بین این ماهی ها، قزل آلا منبع عالی از اسیدهای چرب امگا ۳ است.

• اگر فرزندان شما از ماهی هایی که سطح بالایی از جیوه دارند، مصرف کنند، به مغز و 
همچنین سیستم عصبی آن ها ضرر خواهد رسید. کودکان بیشتر در مقابل مصرف جیوه 
آسیب پذیر هستند، زیرا مغز آن ها در مرحله ی رشد می باشد.پس این نکته مهم است که چه 

نوع ماهی باید در رژیم غذایی کودکان قرار گیرد.
چه مقدار ماهی باید در وعده های غذایی کودک قرار داده شود؟

این سخن به درستی از قدیمی ها نقل شده است که استفاده ی بیش از حد از هر چیزی 
برای بدن بد است و ضرر دارد. بنابراین، به عنوان یک مادر باید از اندازه مناسب مصرف ماهی 

نسبت به اشتهای فرزندتان مطمئن شوید.
• بچه ها در سن 1-2 سالگی می توانند هر روز 1 اونس یا 28 گرم ماهی استفاده کنند.

• به کودکان بین سنین ۳ تا ۶ سالگی باید 1/5 اونس یا 42 گرم ماهی در هر روز داده شود.
• بچه های بالاتر از ۶ سال می توانند 2 اونس یا5۶ گرم ماهی در هر روز استفاده نمایند.

بسیاری از مشکلات و اختلالاتی که بچه ها در سنین جوانی بروز می دهند، به دلیل استفاده 
کردن از رژیم های غذایی نامناسب و شیوه زندگی ناسالم به وجود می آید. فقط با هوش، 
ذکاوت و همچنین سخت کوشی پدران و مادران است که می توان برنامه ی غذایی را طرح 
ریزی کرد، که شامل تمام گروه های موادغذایی باشد، و بتواند بچه های شما را از کمبودهای 

تغذیه ای رها سازد.

توصیه کارشناسان تغذیه؛

شکوفه انار؛ درمان طبیعی کنترل دیابت
متخصصان عنوان می کنند انار می تواند موجب بهبود حافظه شده و به کنترل گلوکز خون 

هم کمک می کند. 
به گزارش  مهر، بدون تردید انار ترکیبی از سلامت و مزه است. نه تنها دانه های انار، بلکه 

شکوفه های انار هم حاوی فواید متعددی هستند.
گل های این میوه غنی از آنتی اکسیدان بوده و حاوی ذخایر فتوشیمیایی هستند که به 
کاهش عوارض و مشکلات سلامت مرتبط با دیابت کمک می کنند. از اینرو افراد دیابتی 

می توانند با مصرف این گل ها، به بهترین شکل سطح گلوکز خون شان را کنترل نمایند.
طبق نتایج مطالعه محققان در سال 2008، گل های انار حاوی ویژگی های فعال کننده 
PPAR-آلفا/گاما هستند. این فاکتورها نه تنها به تنظیم مصرف اسیدچرب و اکسایش، التهاب 

و عملکرد عروق کمک می کنند، بلکه هوموستاز گلوکز و التهاب را نیز تحت کنترل دارد.
دیابت کنترل نشده می تواند منجر به استرس اکسایشی شود که در نتیجه به سلول های مغز 
آسیب رسانده و موجب زوال شناختی می شود. اما مصرف شکوفه های انار که غنی از آنتی 
اکسیدان هستند، به مقابله با استرس اکسایشی کمک کرده و در نتیجه عملکرد مغز بهبود 
می یابد. مطالعه دیگری در سال 2011 نشان داده است مصرف گل انار همراه با داروهای 
دیابت نه تنها موجب کاهش فشار اکسایشی می شود، بلکه عملکرد یادگیری و حافظه را در 

افراد دیابتی بهبود می بخشد.

چند خوردنی مفید برای زنان سالمند 
بالا رفتن سن و کاهش توانایی های جسمی و حرکتی برای انجام کارهای روزمره یکی از 

نگرانی های اکثر انسان ها در ارتباط با روند پیری است. 
به گزارش ایسنا، با این حال کارشناسان معتقدند که با تغذیه مناسب می توان تا حد قابل 
توجهی ناتوانی ها و مشکلات جسمی ناشی از افزایش سن را کاهش داد.در همین رابطه 
متخصصان تغذیه چند ماده غذایی مفید را معرفی کرده اند که گنجاند آنها در رژیم غذایی به 

زنان سالمند کمک می کند تا این سال های عمر خود را باکیفیت بهتری سپری کنند.
پرتقال، سیب، گلابی، کاهوی romaine )نوعی کاهوی برگ بلند بومی غرب اروپا( و گردو، 
پنج ماده خوراکی مفید و مغذی هستند که به زنان مسن کمک می کنند در عین حال 
که روند سالمندی را سپری می کنند توانایی های جسمی و حرکتی خود را نیز حفظ کنند.

به طور کلی رژیم غذایی مبتنی بر میوه ها و سبزی ها و کاهش مصرف قند و نمک و چربی 
میزان ناتوانی و مشکلات جسمی و حرکتی را در زنان مسن و سالمند کاهش می دهد اما این 
پنج ماده خوراکی نیز به نوبه خود تاثیر فوق العاده ای از این نظر دارند.به گزارش دیلی میل، با 
این حال متخصصان تاکید دارند که بهترین راهکار، انتخاب رژیم غذایی متعادل حاوی انواع 

غذاهای سالم است که این پنج ماده غذایی نیز در آن گنجانده شده باشند.

یک متخصص علوم تغذیه :

با مصرف این ماده آلزایمر را فراری دهید
 یک متخصص علوم تغذیه گفت : منیزیم یکی از مقادیرغذایی مورد نیاز بدن انسان است 

که مصرف روزانه آن درپیشگیری از برخی بیماری ها موثر است.
محمد حسین عزیزی  افزود: منیزیم مانند سدیم و پتاسیم مورد نیاز بدن است البته 
روزانه مقدار کمی از آن مورد استفاده قرار می گیرد.این متخصص تغذیه افزود : سبزیجات 
و میوه ها و حبوبات منبع منیزیم بوده که مصرف روزانه آنها می تواند این ماده را برای بدن 

فرد تامین کند.
وی اشاره کرد: در سنین پیری به دلیل عدم توانایی فرد برای خوردن غذا ، میوه و سبزیجات 
رسیدن منیزیم به بدن قطع و همین امر کمبود این ماده را به همراه دارد. عزیزی در ادامه 
با بیان اینکه این ماده هم مانند سدیم و پتاسیم مورد نیاز بدن است گفت: منیزیم تبادلات 
سلولی، رساندن غذا به قسمت های مختلف بدن و تعادل در خون و غلظت آن را بر عهده 
داشته ولی به اندازه سدیم و پتاسیم نیاز روزانه آن زیاد نیست. وی افزود: این ماده غذایی مانند 
سایر موادی چون امگا ۳ و ویتامین ها در پیشگیری، یا به تعویق انداختن برخی بیماری ها از 

جمله آلزایمر در سنین کهن سالی موثر است . 

آیا سرطان ارثی است؟
سرطان ها در بافت های مختلف بدن به وجود می آیند و هر سلولی توانایی تبدیل شدن 

به یك سلول سرطانی را دارد.
بیماری "چند  ؛ گفت: سرطان در اصطلاح  اقدمی متخصص سلول درمانی رویان 
فاکتوری" که عوامل مختلفی در بروز ان تاثیر گذار است.  اقدمی اظهار داشت: در بعضی 
افراد ژن های مستعد به سرطان وجود دارد که در عوامل محیطی متنوع می توانند فرد 
 P21 و P5۳ را به سرطان مبتلا کنند.به عنوان مثال ژن های کنترل کننده رشد و تکثیر
اگر دچار اختلال شوند احتمال ابتلای فرد به سرطان افزایش می یابد.این متخصص سلول 
درمانی رویان افزود: سرطان هایی مانند کلیه و دستگاه گوارشی بیشتر زمینه ژنتیکی دارند، 
از این رو افرادی که در خانواده آن ها سابقه این سرطان وجود دارند مدام باید تحت پزشک 
و آزمایش های خاص قرار بگیرند.وی اذعان داشت:در بدن انسان روزانه چندین هزار تقسیم 
سلولی رخ می دهد.دراین حین امکان دارد در تقسیم  یک یا چند سلول نقصی به وجود 
آید که در این صورت سیستم ایمنی بدن به سرعت نقص وارده را از بین می برد، افرادی  
که به علت داشتن بیماری هایی چون لوپوس )ایجاد شدن علامت ستاره روی صورت( که  
از داروهای ضد ایمنی استفاده می کنند،احتمال ایجاد اختلال در سیستم ایمنی و  ابتلا به 
سرطان افزایش می یابد.وی افزود:فناوری به نام  پزشکی-شخصی فرایندی خونی است که  
طی 10 سال آینده از ابتلای افراد به بیماری هایی نظیر سرطان،هپاتیت،ایدز و غیره خبر 
می دهد.از بیش از نیمي از سرطان ها، مي توان با انجام تغییراتي در شیوه زندگي پیشگیري 
کرد؛ت غییراتي مثل ورزش و فعالیت بدني، رژیم غذایي سالم، پرفیبر، سرخ نشده و تازه. 
نقش استعمال دخانیات هم در بالا بردن خطر برخي سرطان ها، مثل سرطان ریه یا 

حنجره، شناخته شده است.

یک متخصص تغذیه مطرح کرد :

فرار از سالمندی با خوردن گردو
یک متخصص تغذیه گفت: با خواص شگفت انگیز گردو از پیری زودرس پیشگیری کنید. 
محمد حسین عزیزی متخصص علوم تغذیه گفت: گردو یکی از منابع سرشار از امگا۳ و 
روغن است .همانطور که استفاده بیش از حد آن حساسیت زا بوده امامصرف درست آن از 
بروز پیری زودرس پیشگیری می کند. این متخصص علوم تغذیه افزود: فسفر موجود در گردو 
از بروز پیری در مغز افراد پیشگیری و فعالیت آن را دو چندان می کند. وی اشاره کرد: این 
ماده غذایی را همراه با پنیر مصرف کنید. ترکیب کلسیم موجود در پنیر و فسفر گردو برای 
افراد به خصوص در وعده صبحانه انرژی مضاعف در طول روز به همراه دارد.  عزیزی تصریح 
کرد: استفاده بیش از اندازه این ماده غذایی باعث به وجود آمدن حساسیت های پوستی مانند 
جوش زدن و یا خارش می شود بنابراین توصیه می کنیم از مصرف بی رویه آن خودداری 
کنید. این متخصص تغذیه گفت: گردوی تازه بهتر از کهنه آن بوده زیرا چربی گردو با کهنه 
شدن تند و اکسیده شده و خاصیتش را از دست می دهد. وی تاکید کرد: اگر تمایل به 
خوردن روزانه این ماده غذایی دارید 2 عد گردو همراه با پنیر توصیه شده، در غیر اینصورت 
استفاده بیشتر از آن یک روز در میان خوب است. عزیزی افزود: روغن این ماده مانند روغن 

زیتون و کنجد می تواند در طبخ غذا موثر بوده و نیاز غذایی بدن را تامین کند. 

متخصص اورولوژی :

این تفریحات تابستانی مردان را نابارور می کند!
متخصص اورولوژی  گفت :افرادی که به مدت زیاد در سونا و جکوزی وقت می گذرانند دچار 
ناباروری می شوند. مرتضی حمیدی متخصص اورولوژی در گفتگو با خبرنگار کلینیک گروه 
علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران،گفت:استفاده از سونا، جکوزی و وان آب داغ موجب کاهش 
باروری مردان می شود. چرا که حرارت و دمای بالا تعداد و هورمون های مردان را تحت تاثیر 
قرار می دهد.آب استخر سرشار ازآلودگی و میکروب است که بیماری های پوستی اعم از قارچ 
و التهاب را به دنبال دارد و می تواند عوارض جبران ناپذیری به همراه داشته باشد.وی افزود: 
همین طور علل محیطی، مثل قرار گرفتن در معرض مواد شیمیایی ، عناصر و فلزات سنگین، 
گازهای شیمیایی، شیمی درمانی ، دارو درمانی ، جراحی های شکمی ، مصرف مواد مخدر ، 
مصرف دارو های نیروزا، عوامل ژنتیکی و حتی عوامل عصبی از جمله مواردی هستند که 
ابتلا به ناباروری را افزایش می دهند.حمیدی اظهار داشت: سالمندانی که به دلیل مشکلات 
ارتوپدی به استخر می روند باید بدانند که نباید بیش از حد در استخر جکوزی با دمای بالا قرار 

بگیرند زیرا آب با درجه حالت بالا تنگی نفس و مشکلات قلبی عروقی را نیز به دنبال دارد.



اجتماعی 6

استاندار قم:

رشته های تحصیلی دانشگاهی
 مطابق با نیازهای قم ایجاد شوند

استاندار قم با تأکید بر ضرورت نیازسنجی پیش از اخذ مجوز رشته های دانشگاهی 
جدید، اظهار کرد: رشته های تحصیلی دانشگاه ها در قم باید مطابق با نیازهای استان 

دائر شوند. 
سید مهدی صادقی در نخستین جلسه استانی هیئت امنای دانشگاه فرهنگیان استان 
قم، طی سخنانی فراهم کردن زمینه حضور دانشجویان بومی در دانشگاه ها را مورد تأکید 
قرار داد. وی با بیان اینکه رشد علمی دانشگاه ها پیش زمینه رشد اقتصادی و توسعه همه 
جانبه کشور است، افزود: ارتقاء کیفی رشته های دانشگاهی باید دغدغه نخست مدیران 
و اعضای هیئت علمی دانشگاه ها باشد. استاندار قم با تأکید بر ضرورت بررسی نیازهای 
استان در رشته های دانشگاهی مختلف پیش از اخذ مجوز آنها، افزود: رشته های تحصیلی 
دانشگاه ها باید مطابق با نیازهای استان قم دائر شوند. تعمیر و تجهیز پردیس دانشگاه 
فرهنگیان قم، دائر نمودن رشته های کار شناسی ارشد و دکتری بر اساس نیاز آموزش 
و پروش و تامین نیروی انسانی مورد نیاز دانشگاه فرهنگیان استان قم از جمله مصوبات 

این جلسه بودند.
خدمات دستگاه های اجرایی برای مردم تبیین شود

استاندار قم با اشاره به دستاورد ها و اقدامات دولت در بحث ملی و استانی اظهار کرد: 
خدمات دستگاه های اجرایی در زمینه مسائل استانی باید برای مردم تبیین شود.

سید مهدی صادقی در جلسه شورای معاونین استانداری قم طی سخنانی تلاش 
برای رضایت مردم توسط دستگاه های دولتی را مورد تأکید قرار داد.استاندار قم با اشاره 
به فرمایشات امام خمینی)ره( و رهبر کبیر انقلاب اسلامی مبنی بر نمایش اقدامات و 
فعالیت های دولت برای مردم، این مسئله را موجب افزایش امید و دلگرمی مردم به نظام 
اسلامی دانست و افزود: مدیران دولتی باید در کنار اقدامات خود به این مهم نیز توجه ویژه 
داشته باشند.وی برخی دستاوردهای دولت از جمله سیاست خارجی، ایجاد فضای آرامش 
در جامعه و مهار تورم را مورد توجه قرار داد و افزود: در برش استانی نیز اقدامات بسیار 
خوبی در زمینه های مختلف اعم از محرومیت زدایی و عمران و آبادانی انجام شده است که 

باید به مردم اطلاع رسانی شود.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم: 

طرح های راه سازی قم 
با مشارکت بخش خصوصی انجام می شود

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: طرح های مهم راهسازی در این استان پس 
از مطالعات کارشناسی به خوبی مشخص و برای اجرا به سرمایه گذاران داخلی و خارجی 

معرفی می شود.
حسن صبوری شنبه شب در جلسه »هم اندیشی جهت جذب مشارکت بخش خصوصی 
در احداث طرح های حوزه حمل و نقل در استان قم« افزود: طرح های پیشنهادی در حوزه 
حمل و نقل استان با توجه به قرارگرفتن قم در شاهراه مواصلاتی، برای سرمایه گذاران 
داخلی و خارجی جذاب خواهد بود. وی اضافه کرد: احداث راه آهن سریع السیر تهران ـ 
 ـگرمسار،   ـقزوین و قم   ـاصفهان، ایجاد کمربند ریلی استان قم، احداث خطوط قم  قم 
اتصال راه آهن به منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان و احداث خط B متروی قم از جمله 
طرح های پیشنهادی در حوزه حمل و نقل ریلی است. مدیرکل راه و شهرسازی استان قم 
گفت: احداث پایانه های مسافری و باری مرکزی کشور، توسعه بندر خشک سلفچگان و 
تکمیل و توسعه فرودگاه قم از مهمترین طرح های زیرساختی در حوزه حمل و نقل در 
این استان است. وی طرح های پیشنهادی جاده ای را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: یکی 
از مهمترین این طرح ها، ایجاد کمربندی جدید شهر قم به طول 110 کیلومتر است که 
احداث آن با توجه به اشباع کمربندی فعلی و لزوم تسهیل در عبور و مرور و کاهش ترافیک 
 ـآوه به  و رفع نقاط حادثه خیز بسیار مهم است. صبوری با اشاره به طرح ارتقای محور قم 
آزادراه، خاطرنشان کرد: این مسیر در غرب شهر قم نقش بسیار مهمی در ترافیک منطقه 
مرکزی کشور خواهد داشت که در حال حاضر به دلیل ظرفیت پایین و محدودیت های 
ترافیکی قابل استفاده به شکل مطلوب نیست. وی همچنین تصریح کرد: ارتقای محور 
 ـسلفچگان به آزادراه نیز با توجه به اینکه این مسیر بسیار پرتردد بوده و محل تلاقی  قم 
محورهای ارتباطی استان های بزرگ و شهرهای پرجمعیت کشور و از مسیرهای راهبردی 
می باشد، طرح بسیار مهمی است. مدیرکل راه و شهرسازی استان قم در پایان بر ضرورت 
 ـنیزار تاکید و ابراز امیدواری کرد: با   ـکاشان و قم   ـتهران، قم  ارتقای محورهای قدیم قم 
بهره مندی از فناوری های نوین در عرصه راه سازی و حضور موثر سرمایه گذاران، بتوانیم 

گام های مثبت و موثری برای توسعه حمل و نقل و راه های استان برداریم.

همزمان با هفته صرفه جویی در مصرف آب؛

نمایشگاه پوستر »آب« در قم گشایش یافت
همزمان با هفته صرفه جویی در مصرف آب نمایشگاه »آب « در نگارخانه شهر گشایش 

یافت.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، همزمان با پنجمین روز از 
هفته صرفه جویی در مصرف آب نمایشگاه »آب« با حضور مدیر عامل شرکت آب و 

فاضلاب استان و رئیس انجمن خوشنویسان در نگارخانه شهر گشایش یافت.
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم در حاشیه افتتاح 
این نمایشگاه گفت: پوسترهای برگزیده چهارمین جشنواره آب صدای زندگی در این 

نمایشگاه در معرض دید علاقمندان قرار گرفته است.
وی با بیان اینکه در نمایشگاه آب، تعداد ۳0 پوستر از 2۳ هنرمند جوان استان به 
نمایش درآمده است، خاطرنشان کرد: این پوسترها با موضوع بحران آب در جهان و کشور 
و موضوعات پیرامون آب طراحی شده است. محمد کربلایی ابراهیمی با اشاره به لزوم 
فرهنگ سازی مصرف بهینه آب با استفاده از زبان هنر در جامعه اظهار داشت: برنامه های 
آموزشی و ترویجی زمانی مؤثر واقع خواهند شد که بتوانیم با ابزار هنر آن را در جامعه 
عرضه کنیم. وی با اشاره به بحران کمبود آب در کشور ابراز داشت: استان قم نیز سال ها 
است که با این پدیده دست و پنجه نرم می کند و لازم است که با همراهی همه مردم 
و هنرمندان در راستای اصلاح الگوی مصرف گام برداریم. مدیر روابط عمومی و آموزش 
همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم اصلاح الگوی مصرف و پرهیز از اسراف را در حفظ 
و نگهداری از منابع آبی مهم ارزیابی کرد و گفت: تمام تلاش ما این است که با برنامه های 
متنوع فرهنگی، هنری و آموزشی از آثار جبران ناپذیر کم آبی در جامعه کم کنیم. وی 
تاکید کرد: همراهی اقشار مختلف مردم و سازمان ها و دستگاه های اجرایی می تواند ما را 
در این زمینه یاری کند تا بتوانیم ضمن نهادینه کردن فرهنگ استفاده درست از آب در 
جامعه، از منابع آبی که در دسترس داریم صیانت کنیم. یادآور می شود نمایشگاه »آب« با 
از روز یکشنبه به مدت یک هفته صبح ها از ساعت 8 الی 12 و عصر ها از ساعت 17 الی 
20:۳0  با مشارکت انجمن خوشنویسان قم در نگارخانه شهر واقع در بوستان شهدای آذر 

پذیرای علاقمندان است.

 همزمان با ماه رمضان صورت گرفت،

کمک آیت الله حسینی قزوینی
 به خانواده های تحت پوشش کمیته امداد قم

آیت الله حسینی قزوینی مقداری سبد غذایی به ایتام تحت پوشش کمیته امداد امام 
خمینی)ره( قم کمک کرد. 

به گزارش اداره روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد استان قم، بعد از گذشت چند 
روز از ماه مبارک رمضان کمک هایی از سوی حامیان، خیرین و شخصیت های مختلف در 
قالب سبد غذایی، اطعام و افطاری و حتی کمک های نقدی صورت گرفته است.بر اساس 
این گزارش: آیت الله حسینی قزوینی مقدار 2 تن برنج ، 200 عدد روغن و 400 کیلو گرم 

شکر برای توزیع در بین خانواده های تحت پوشش کمیته امداد کمک کرد.
این گزارش می افزاید: همچنین آیت الله حسینی قزوینی مدیر شبکه جهانی ولایت 
مبلغ50 میلیون ریال کمک نقدی به این خانواده ها نمودند،ضمن اینکه 200 نفر از ایتام 

نیز به همراه خانواده هایشان توسط ایشان اطعام شدند.

در قالب طرح مفتاح الجنه صورت گرفت:

دیدار رییس جامعه المصطفی با تعدادی از 
مددجویان کمیته امداد قم

 حجت الاسلام والمسلمین اعرافی رییس جامعه المصطفی العالمیه به همراه مسئولان 
کمیته امداد در قالب طرح مفتاح الجنه با تعدادی از خانواده های زیرپوشش این نهاد 

دیدار کرد.
به گزارش اداره  کل روابط عمومی کمیته امداد امام خمینی استان قم، در هفته اطعام 
نیازمندان و اکرام ایتام حجت الاسلام والمسلمین اعرافی امام جمعه قم  به همراه عبدالله 
جلالی مدیرکل کمیته امداد و مسئولان این نهاد با حضور در منازل  چند خانواده 
زیرپوشش امداد امام خمینی از نزدیک با وضعیت زندگی آنان و خدمات این نهاد و 

همچنین نیازها و مشکلاتشان آشنا شدند.
در این دیدار که در راستای اجرای طرح مفتاح الجنه انجام شد، هدایایی از طرف 

مسئولان به خانواده های نیازمندان اهدا شد.
در راستای اجرای طرح مفتاح الجنه مدیران و مسئولان دستگاه های اجرایی همزمان با 

ماه مبارک رمضان به سرکشی و دستگیری از نیازمندان می پردازند.

بعضی از مردم یاد گرفته اند مثل یک قایق بادبانی 
میان امواج زندگی بالا و پایین بروند. درست است؛ 
زندگی پر است از ناملایمات و بی رحمی. پر ا ست از 
دوری و هجران. پر است از غم از دست دادن عزیزان 
نارفیقی رفیق.  و شکست مالی و بیماری فرزند و 
زندگی یعنی مجموعه ای به هم پیوسته از خوشی ها 
و ناخوشی ها که پشت سر هم و بدون هیچ ترتیبی 

می گردد و می چرخد.  
زندگی یعنی همین؛ اما چرا عده ای از آدم ها همیشه 
در خوشی ها و ناخوشی ها و حتی وقتی لب پرتگاه 
هستند، اولین چیزی که می بینند و حس می کنند، 
رایحه گلی خودرو کنار دره است؟ پس چرا گروهی 
از آدم ها در خشکی و قحطی محبت از نیمه پر لیوان 
می نوشند و سیراب می شوند؟ چطور می توانند در 
ناملایمات زندگی دنبال شادی باشند و لبخند بزنند؟ 
چطور با آگاهی از وضعیتی که دراند، هوشیارانه جنگ 
غم و شادی را به نفع خود به پایان می رسانند و پرچم 
شادی را بالا می برند؟ اگر می خواهید با مردم شاد آشنا 
شوید، ما برای شما 20 دلیل شادی آن ها را آورده ایم.
مدیریت  را  انتظارهایشان  و  توقع  آنها   -1  

می کنند
  آن ها از اینکه به هدف اولیه ای که در ذهن داشته 
اند، نرسیده اند، خرد نمی شوند یا از موقعیت و  مسیر 
اولیه ای که داشته اند، دور و گمراه نمی شوند. آن ها به 
خوبی مسیر را تغییر می دهند و دوباره به نقطه شروع 
بر می گردند و آن اشتباهات گذشته را در مرحله دوم 

انجام نمی دهند.
 2- آنها دنبال هدف های خیالی و غیرواقعی 

نمی روند
 مانند نکته قبل، آدم های همیشه شاد دنبال هدف و 
رویاهای غیرواقعی دور از دسترس نمی روند. آن ها فقط 
دنبال راه های کوتاه و درست و منطقی هستند تا به آن 
چیزی که می خواهند، برسند. آدم های شاد وقتشان 
را برای کارهای زمان بر و خیالی که فقط روی کاغذ 

زیباست، هدر نمی دهند.
 3- آنها مادی گرا نیستند

 درست است پول چیز خوبی است اما برای آدم های 
شاد پول همه چیز نیست. آن ها معتقدند پول می تواند 
زندگی شان را بهتر کند اما اگر پول هم نداشتند، 
همین زندگی شاد را تجربه می کردند. آن ها معتقدند 
انگیزه و هیجان و میل به زندگی است که می تواند یک 
زندگی شاد و البته یک آدم شاد بسازد. آدم های شاد 
معتقدند پولدار بودن هم می تواند آن ها را شاد کند اما 
همه زندگی شان را بر این عامل بنا نمی گذارند که اگر 

شرایط برخورداری مهیا نبود، به سوگ بنشینند.
 4- آنها روی اتفاق های بد خیمه نمی زنند

به خاطر یک  را  روز خوب   آن ها شیرینی یک 
ناراحتی بی ارزش از بین نمی برند. آن ها هم مثل 
بقیه از اتفاق های ناگوار و خبرهای بد و حتی تصادف 
ماشینشان در یک سفر یک روزه بیرون از خانه ناراحت 
می شوند اما همه روزشان را به خاطر این ناراحتی از 
بین نمی برند. آدم های شاد هم نگران می شوند، دلشان 
هر  برای  اما  اعصابشان خرد می شود  می زند،  شور 
چیز به اندازه نگران می شوند و نمی گذارند آن اتفاق 
یا نگرانی همه روزشان را خراب کند. آن ها معتقدند 

زندگی کوتاه تر از آن است که با نگرانی بگذرد.
 5- آنها خود را دوست می دارند

 آدم های شاد مستقل هستند و به این موضوع رسیده 
اند که اول باید نیازهای خودشان را برآورده کنند و بعد 
نیازهای دیگران را. آن ها معتقدند تا خودت را دوست 
داشتن  دوست  درک  به  نمی توانی  باشی،  نداشته 
دیگران برسی. آن ها برای خودشان وقتی می گذارند و 
به این نتیجه رسیده اند که اولین کسی که می تواند 
آن ها را شاد کند، خودشان هستند. پس هر کاری 
می کنند تا حس فداکاری و وقت گذاشتن برای دیگران 
را در خود متعادل و به اندازه سازند. آن ها خودشان را به 
پارک می برند. با خودشان قدم می زنند. در کافه ای دنج 
قهوه می نوشند و زیر باران شعر می خوانند. آن ها متکی 
به نفس هستند، آدم هایی که می توانند برای خودشان 

شادی بسازند و وابسته به کسی نباشند.
 6- آنها از چیزهای کوچک لذت می برند

 آدم های شاد عاشق جزییات هستند. مثلا وقتی کنار 
جاده رانندگی می کنند، برای بوییدن گلی از ماشین 
پیاده می شوند. وقتی از کوه بالا می روند با آدم های 
غریبه حرف می زنند و هم قدم می شوند. آدم های شاد 
از جزییات زندگی شان نمی برند تا به کارهای مهم 
برسند. آن ها مرحله به مرحله از همه چیز لذت می برند. 
مثلا برای رسیدن به قله گل های ریز و کوچک بهاری 
را زیر پایشان له نمی کنند. آن ها از هر نکته کوچک و 
زیبایی لذت می برند. قدم به قدم گل ها را می بینند و بو 
می کنند و به قله نگاه می کنند و بالا می روند. آن ها به 

خاطر زودتر رسیدن به قله حاضر نیستند تجربه لمس 
گل های شبنم خورده را از دست بدهند.

 7- آنها خودشان را با شرایط وفق می دهند
ساختن  و  کار  حرفه،  تغییر  از  شاد  آدم های   
موقعیت های جدید نمی ترسند و می توانند خودشان را 
با شرایط وفق بدهند. آن ها زیر فشار هم پیروز می شوند. 
آن ها به راحتی در مشکلات غرق نمی شوند و همیشه 

می توانند تغییرات را در صلح و با آرامش بپذیرند.
 8- آنها مدام تجربه می کنند

 آدم های شاد کارهای جدید تجربه می کنند. آن ها 
هیچ وقت از اینکه مدام در حال تجربه کردن کارهای 
جدید هستند، احساس شرمندگی نمی کنند. آن ها 
هیچ وقت در یک رستوران یک غذا را دو بار سفارش 

نمی دهند.
 9- آنها زمان را در دست دارند

 آدم های شاد دنبال کارهای غیرضروری در زندگی 
نمی روند. کارهای بیهوده ای که آن ها را از مسیری 
که از قبل تعیین کرده بودند، دور می کند. آن ها از 
قبل برنامه ریزی دارند و زندگی شان را روی آن پی 

می ریزند و جلو می روند.
 10- آنها کارهای مختلف را تجربه می کنند

 آن ها فقط به یک کار نمی چسبند. آدم های شاد 
مجبور به کاری نیستند. وقتی می بینند کاری روح و 
روانشان را آزار می دهد و حالشان خوب نیست، آن کار 
را رها می کنند و کار جدیدی پیدا می کنند. آدم های 
شاد شکست نمی خورند. خیلی زود تصمیم می گیرند و 

معتقدند هر وقت جلوی ضرر را بگیری، منفعت است.
 11- آنها عاشق آموزش هستند

 آدم های شاد از هر زمانی برای یادگیری استفاده 
می کند. حتی اگر مدرک پی. اچ. دی هم داشته باشند، 
باز هم دلشان می خواهد یاد بگیرند. این یاد گرفتن و 
همیشه در مسیر آموزش بودن، آن ها را از سکون و 
پسرفت باز می دارد. آدم های شاد حتی با یادگرفتن 
می گذرانند.  را  روزشان  دیگر،  زبان  به  کلمه  یک 
آن ها معتقدند زندگی بدون آزمودن و یادگیری مثل 
نشستن کنار یک رودخانه و افسوس خوردن است. 
عمر می گذرد اما به اعتقاد آن ها باید با یادگیری نکات 

جدید بگذرد.
 12- آنها همیشه یک نقشه دارند

 آدم های شاد هیچ وقت خودشان را بدون هدف و 
برنامه نمی بینند. وقتی بعضی چیزها مطابق نقشه و 
هدفشان جلو نمی رود، آن ها یک نقشه جایگزین برای 
جلو بردن کارها و برنامه هایشان دارند. آن ها همیشه از 
جیبشان یک نقشه دیگر بیرون می آورند اما هرگز یک 

قدم به عقب نمی نشینند.
 13- آنها همیشه احترام می گذارند

 آدم های شاد همیشه مودب هستند. همیشه نوبت 
را رعایت می کند و با آدم ها همان طور برخورد می کنند 

که دوست دارند همان رفتار هم با خودشان شود.
 14- آنها به فرصت های جدید می اندیشند

 آدم های شاد همیشه با چشم های باز در جاده 
جدید قدم بر می دارند. یک خیابان جدید ارزش کشف 

کردن را دارد. آن ها می دانند چطور از موقعیت های 
جدید که جلوی راهشان سبز می شود، استفاده کنند. 
موفقیت همیشه برای این آدم ها در دسترس است 

برای اینکه می دانند چطور از آن ها استفاده کنند.
 15- آنها همیشه دنبال پیشرفت هستند

آدم های  که  است  کلیدی  همیشگی  پیشرفت   
شاد همیشه در دست دارند فرقی نمی کند که چه 
کاری انجام می دهند، اما این آدم ها هیچ علاقه ای به 
پسرفت ندارند. آن ها مدام بالاتر و بالاتر می روند. آن ها با 
کمترین سرمایه و مواد اولیه، بهترین نتیجه و محصول 

را به دست می آورند.
  16- آنها زندگی را خیلی جدی نمی گیرند

 آن ها دنبال مقصر اشتباهاتشان نمی گردند. حتی 
گاهی به اشتباهاتی که کرده اند می خندند و به جای 
اینکه غصه بخورند و زانوی غم بغل کنند، از آن ها 
درس می گیرند و دیگر سراغش نمی روند. آدم های 
شاد کارهای سخت و پیچیده را آنالیز می کنند و بعد 

آن را انجام می دهند.
 17- آنها در لحظه زندگی می کنند

 آدم های شاد برای فردا زندگی نمی کنند و در غصه 
اتفاقی که دیروز افتاده نمی مانند. هر روز برای آن ها 
یک موقعیت جدید و یک شانس جدید است. آن ها 
در لحظه و حال زندگی می کنند. آن ها از هر لحظه 
و دقیقه و ثانیه زندگی استفاده می کنند. آن ها از هر 
لحظه و دقیقه و ثانیه زندگی استفاده می کنند. اگر 
ماشینشان کنار جاده پنچر کرده، به جای عصبانیت و 
نفرین به زمین و زمان و لاستیک و جاده... کنار دره 
می ایستند و از طبیعت لذت می برند و بعد سروقت، 

پنچری ماشینشان را می گیرند. 
 18- آنها همیشه می گویند بله

 آدم های شاد همیشه سر ربانشان »بله« است. 
بیشتر از آنکه بگویند »نه«، می گویند »بله«. البته 
آن ها هیچ شرمی از گفتن »نه« و دادن جواب منفی 
ندارند. آن ها موقعیت را می سنجند و اگر کاری واقعا از 
دستشان بربیاید، جوابشان همیشه بله است. آن ها از 
»نه« گفتن، زمانی که توانایی انجام کاری را دارند، 

ابا می کنند.
 19- آنها همیشه دنبال شادی هستند

 آدم های شاد همین طوری و خود به خود شاد 
نیستند. آن ها مدام دنبال شادی هستند. آن ها اول 
خودشان را می شناسند و اینکه چه چیزی باعث شادی 
شان می شود. بعد از شناخت خود دنبال چیزهایی 
می روند که آن ها را شاد می کنند. مثلا یک نفر با دیدن 
مادربزرگش بنشیند، شادی را تجربه می کند. یک نفر 
دیگر با سفر رفتن دنبال شادی می گردد و دیگری با 

دانه دادن به پرنده ها شاد می شود.
 20- آنها به دیگران کمک می کنند

به دیگران شاد  از کمک   آدم های شاد همیشه 
می شوند. تجربه یک کار خیر برای همیشه در یاد و 
خاطره آدم ها می ماند و باعث شادی می شود. آدم های 
شاد هم برای داشتن شادی دنباله دار و پیوسته، مدام 
فعال های  هستند.  دیگران  به  کردن  کمک  دنبال 
شاد  افراد  جزو  و...  پرستارها  مددکارها،  اجتماعی، 
هستند با اینکه شغل سختی دارند اما خودشان شاد 

هستند.

چرا بعضی از مردم همیشه شاد هستند؟!
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دستگیری زنی که سرکرده گروه سارقان بود

دستبرد به خانه ثروتمندان در لباس خدمتکار 
دختر جوان که با پیک موتوری ازدواج کرده بود، برای تامین هزینه زندگی و مراسم 

ازدواج نقشه سرقت از خانه صاحبکارش را طراحی کرد. 
به گزارش  مهر ، پنجم اردیبهشت امسال فردی با مراجعه به کلانتری 1۳۳ شهرزیبا به 
ماموران اعلام کرد که خدمتکار منزلش به همراه دو مرد جوان قسمتی از اموال منزلش 

به ارزش تقریبی 20 میلیون تومان را سرقت کردند.  
با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع سرقت به عنف منزل و به دستور شعبه هشتم 
بازپرسی دادسرای ناحیه ۳4 تهران، پرونده در اختیار پایگاه دوم پلیس آگاهی تهران 

بزرگ قرار گرفت. 
مالباخته پس از حضور در پایگاه دوم پلیس آگاهی تهران بزرگ، در اظهاراتش به 
کارآگاهان گفت: از حدود دو سال پیش، خانم جوانی به نام نگار به عنوان خدمتکار در 
منزل بنده مشغول به کار شد و طی این مدت هیچ مشکلی  نداشتیم و همین موضوع 

باعث اعتماد کامل بنده و اعضای خانواده  به او شد.
مالباخته در ادامه اظهاراتش و در خصوص نحوه سرقت اموال منزلش توسط خدمتکار 
منزلش به کارآگاهان گفت: روز سرقت داخل اتاق مشغول کار بودم که نگار  یک لیوان 

آبمیوه برایم آورد.
به محض نوشیدن آبمیوه، دچار سردرد شدید و سرگیجه شدم. در همین زمان دو نفر 
آقا وارد منزل شدند و پس از بستن دست و پای بنده، اموالی از جمله وجوه نقد، اوراق 
بهادار و ... را به ارزش تقریبی 20 میلیون تومان را سرقت کرده و از محل متواری شدند.   
با آغاز رسیدگی به پرونده، کارآگاهان پایگاه دوم پلیس آگاهی با انجام اقدامات پلیسی 
موفق به شناسایی محل سکونت نگار25 ساله در منطقه خزانه شده، با مراجعه به این 
محل اطلاع پیدا کردند که نگار همزمان با سرقت از این محل متواری شده است. در ادامه 
ی تحقیقات، کارآگاهان اطلاع پیدا کردند که نگار  از چندی پیش با جوانی به نام علی 

آشنا شده و قصد دارد با او ازدواج کند. 
با شناسایی علی ۳2 ساله، کارآگاهان با انجام اقدامات پلیسی اطلاع پیدا کردند که 
وی شخصا در سرقت حضور داشته که بلافاصله محل کارش در رستورانی در محدوده 
بزرگراه شهید حقانی به عنوان پیک موتوری شناسایی و 21 اردیبهشت دستگیر و در 
ادامه با شناسایی محل سکونتش در منطقه خزانه و بازرسی از آن تمامی اموال سرقت 
شده از منزل مالباخته کشف و توقیف شد. با اعتراف علی به مشارکت یکی از دوستانش 
به نام احسان  ۳۶ ساله در انجام سرقت، احسان نیز در محدوده میدان امام حسین )ع( 
دستگیر و پس از مواجه حضوری با علی و اطلاع از اعتراف صریح همدستش، صراحتا 
به مشارکت در سرقت اعتراف کرد. سرانجام نگار نیز به عنوان طراح اصلی سرقت، 27 

اردیبهشت دستگیر و به پایگاه دوم پلیس آگاهی منتقل شد. 
نگار به عنوان سرکرده گروه و طراح اصلی سرقت، در اعترافاتش به کارآگاهان گفت: 
از حدود دو سال پیش به عنوان خدمتکار در منزل شاکی مشغول به کار شدم و طی 
این مدت اطلاعات دقیق و کاملی در خصوص میزان درآمدش، محل نگهداری طلا و 
جواهرات و وجوهات نقد داخل خانه و .... پیدا کرده بودم تا اینکه چندی پیش، در حالی 
که برای صرف غذا به رستورانی در محدوده بزرگراه حقانی رفته بودم، با علی آشنا و در 
ادامه به یکدیگر علاقه مند شدیم. تصمیم گرفتیم با یکدیگر ازدواج کنیم. به منظور تهیه 
هزینه های زندگی، پیشنهاد سرقت از خانه آقای ... را مطرح کردم و  تصور می کردم  که 
پول زیادی از سرقت به دست خواهیم آورد اما در زمان انجام سرقت اطلاع پیدا کردیم که 
تنها چند میلیون تومان بیشتر در خانه وجود ندارد که نهایتا با سرقت این مبلغ و مقداری 
اوراق بهادار و ... از محل فرار کردیم.   سرهنگ کارآگاه سعدالله گزافی، رئیس پایگاه دوم 
پلیس آگاهی تهران بزرگ ، با اعلام این خبر به خبرنگار مهر گفت: با کشف  اموال سرقت 
شده و اعتراف صریح متهمان به ارتکاب سرقت، آنها به همراه پرونده به مرجع قضایی 

معرفی که هر سه نفر آنها با قرار صادره روانه زندان شدند.

مرگ؛ عاقبت سارق سیم برق در خمین 
فرمانده انتظامی خمین گفت: سارق سیم برق در حال سرقت از دکل فشار قوی در این 

شهرستان دچار برق گرفتگی شد و جان خود را از دست داد. 
به گزارش خبری پلیس سرهنگ محمد علی گودرزی افزود: مرکز فوریت های 
110پلیس خمین روز گذشته مرگ مرد ۳8 ساله ای را به علتی نامعلوم و مشکوک 
در یکی از بلوارهای این شهرستان اعلام کرد. وی اظهارکرد: در تحقیقات میدانی پلیس 
مشخص شد متوفی در حال سرقت سیم برق از دکل فشار قوی بوده که به علت برق 
گرفتگی فوت کرد. سرهنگ گودرزی بیان کرد: در ادامه تحقیقات پلیس، ادوات سرقت 
سیم برق مانند دستکش و قیچی سیم بر در کنار جسد متوفی کشف و جسد نیز برای 
بررسی بیشتر به پزشکی قانونی منتقل شد.شهرستان خمین در جنوب استان مرکزی 

110 هزار نفر جمعیت دارد.

مدیر آژانس توریستی آل کوثر که به بهانه اعزام به کربلا میلیاردها تومان پول به جیب زده 
بود، پس از فرار از زندان با وثیقه میلیاردی، به همراه دو هم دستش شناسایی و دستگیر شد. 

به گزارش مهر، سیزدهم دی ماه گذشته  و از طریق مرکز فوریت های پلیسی 110 وقوع 
درگیری در محدوده میدان فلسطین به کلانتری 107 فلسطین اعلام شد.  

با حضور ماموران کلانتری در محل و انجام تحقیقات اولیه مشخص شد که درگیری میان 
ده ها نفر از متقاضیان سفر زیارتی به کشور عراق با مدیر آژانس مسافرتی آل کوثر به نام محمد  
۳0 ساله رخ داده که طی آن متقاضیان سفر زیارتی به عدم انجام تعهدات از سوی مدیر آژانس 
مذکور جهت اعزامشان به سفر زیارتی کشور عراق اعتراض کرده و اعتراض تعدادی از آنها به 

درگیری با مدیر آژانس کشیده شده است.  
با توجه به حساسیت ایجاد شده در محل تجمع ثبت نام کنندگان و به منظور رسیدگی 
به شکایت، مأموران کلانتری 107 فلسطین اقدام به انتقال مدیر آژانس مسافرتی آل کوثر به 
دادسرای ناحیه ۶ خارک کرده با توجه به دلایل ارائه شده از سوی شکات، متهم با قرار وثیقه 

یک میلیارد تومانی روانه زندان شد.  
با صدور قرار وثیقه یک میلیارد تومانی برای متهم پرونده و با تامین قرار مذکور از سوی 
همدستان مدیر آژانس، محمد موقتا در قالب مرخصی از زندان آزاد شده اما پس از آن دیگر 
به زندان مراجعت نمی کند. به دستور بازپرس شعبه 1۳ دادسرای ناحیه ۶ تهران ، پرونده با 
موضوع کلاهبرداری برای  رسیدگی و دستگیری متهم اصلی پرونده و سایر هم دستانش در 

اختیار اداره چهاردهم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت.  
کارآگاهان اداره چهاردهم پلیس آگاهی تهران بزرگ در تحقیقات میدانی و همچنین تحقیق 
از شکات پرونده اطلاع پیدا کردند که آژانس مسافرتی آل کوثر واقع در محدوده چهارراه 
ولیعصر با ارائه وعده و عوام فریبی، مالباختگان را متقاعد به پرداخت مبالغی بین ۶50 تا 850 
هزار تومان کرده و شکات نیز با هدف اعزام به اماکن زیارتی کشور عراق ، مبلغ درخواستی را 
به حساب مدیرآژانس واریز اما با گذشت چند ماه از زمان ثبت نام و با وجود پرداخت کامل 
هزینه های سفر از سوی ثبت نام کنندگان، هیچ اقدامی از سوی آژانس برای انجام تعهداتش 

صورت نگرفته است.  
در ادامه تحقیقات، کارآگاهان اداره چهاردهم پلیس آگاهی اطلاع پیدا کردند که متهم پس 
از تامین قرار یک میلیارد تومانی و متواری شدن، مجددا با همان کیفیت شروع به فعالیت کرده 

و در حال کلاهبرداری در سه استان اصفهان، مشهد و تهران است. 
با شناسایی دفاتری با نام آل کوثر در این سه استان، کارآگاهان به تمامی این استان ها اعزام 
شده و در تحقیقات خود اطلاع پیدا کردند که متهم اصلی پرونده در هیچ یک از دفاتر مذکور 

حضور نداشته است.  
با توجه به حساسیت ایجاد شده در پرونده و افزایش تعداد مالباختگان و شکات پرونده، تیم 
ویژه ای از کارآگاهان اداره چهاردهم تحقیقات شبانه روزی برای دستگیری متهم اصلی پرونده 
را در دستور کار خود قرار داده و سرانجام روز چهاردهم خرداد موفق به شناسایی محمد  در 

حین تردد در حوالی خیابان نیاوران تهران شدند که قصد خروج از تهران را داشت که در 
یک عملیات غافلگیرانه دستگیر و این بار با قرار بازداشت موقت از سوی بازپرس پرونده روانه 

زندان شد.
در ادامه، دو نفر دیگر از متهمان پرونده و از همدستان متهم اصلی پرونده به نام علیرضا 2۹ 
ساله  معروف به علی مجیدی و مجید ۳۹ ساله  نیز در حوالی پیچ شمیران و خیابان هنگام 

شناسایی و 2۳ خرداد دستگیر شدند. 
سرهنگ کارآگاه محمدرضا ذاکر استقامتی معاون مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس 
آگاهی تهران بزرگ با اعلام این خبر به خبرنگار مهر گفت: در ادامه رسیدگی به پرونده، 
کارآگاهان اداره چهاردهم اطلاع پیدا کردند که آژانس آل کوثر فاقد هرگونه سابقه ثبت و مجوز 
رسمی از سازمان حج و زیارت است و متهم اصلی پرونده و همدستانش با سو استفاده از این 

عنوان اقدام به کلاهبرداری از شکات و مالباختگان کرده است.  
ذاکر استقامتی با اشاره به ارزش چند میلیارد تومانی پرونده، در پایان این خبر گفت: در ادامه 
رسیدگی به پرونده، متهم اصلی پرونده و هم دستش برای انجام تحقیقات تکمیلی و شناسایی 
سایر جرایم ارتکابی در اختیار اداره چهاردهم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار داده شدند. 
مالباختگانی که تحت عنوان آژانس زیارتی آل کوثر مورد کلاهبرداری قرار گرفته اند برای ثبت 

شکایت به اداره چهاردهم پلیس آگاهی مراجعه کنند.

  باند بزرگ سرقت خودرو و لوازم داخل آن با مرگ یکی 
از متهمان در عملیات تعقیب و گریز، زخمی شدن یکی دیگر 
از متهمان و دستگیری خریداران اموال مسروقه، شناسایی و 

منهدم شد. 
به گزارش  مهر،  28 اردیبهشت امسال عوامل گشت آشکار 
پلیس آگاهی در اتوبان امام علی ) ع( به یک دستگاه خودرو 
مزدا ۳ با سه نفر سرنشین مظنون شدند که در استعلام پلاک 
خودرو مشخص شد که خودرو مزدا ۳ دارای سابقه سرقت 
است.   ماموران گشت پلیس آگاهی به راننده مزدا ۳ دستور 
توقف داده اما راننده بدون توجه به هشدارهای پلیسی و با 
افزایش سرعت خودرو و ایجاد حرکات نمایشی اقدام به فرار 
می کند که ماموران پس از یک تعقیب و گریز طولانی و عدم 
توجه راننده به شلیک چند تیر هوایی، نهایتا در خیابان شهید 
رجایی لاستیک خودرو مزدا ۳ را مورد هدف قرار می دهند 
که خودرو به گاردریل برخورد و متوقف می شود.   با متوقف 
شدن خودرو مزدا ۳، هر سه سرنشین خودرو به صورت پیاده 
اقدام به فرار می کنند که ماموران یک نفر از آنها به نام رضا  را 
از ناحیه ران پا مورد اصابت گلوله قرار داده و دو نفر دیگر به 
اسامی فرزین  و محمدرضا  نیز در حین فرار دستگیر می شوند.   
با دستگیری هر سه متهم، بلافاصله هماهنگی های لازم با 
عوامل اورژانس برای انتقال متهم رضا  به بیمارستان انجام 
اما با وجود انتقال متهم به بیمارستان و انجام اقدامات درمانی 
، وی پس از چند ساعت فوت می کند.   در بازرسی اولیه 

داخل خودرو، مقادیر متنابهی از اموال داخل خودرو متعلق 
به سایر خودروها کشف شد که با هماهنگی با سرپرست 
دادسرای ناحیه ۳4 تهران ، پرونده برای رسیدگی در اختیار 
اداره بیستم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت.  دو متهم 
دستگیر شده در تحقیقات اولیه منکر هرگونه خلافی بوده 
اما پس از ارائه دلایل و مستندات غیر قابل انکار، سرانجام 
فرزین اعتراف می کند که خودرو مسروقه را یک ساعت قبل 
از برخورد با عوامل گشت پلیس آگاهی ، از یکی از سارقان 
سابقه دار و حرفه ای در زمینه سرقت خودرو به نام حسن 
تحویل گرفته و مدعی می شود که دو سرنشین دیگر خودرو را 
صرفا جهت تفریح سوار خودرو مسروقه کرده است. فرزین در 
ادامه اظهاراتش به دهها فقره سرقت داخل خودرو با همدستی 
حسن  اعتراف و عنوان می کند که اموال مسروقه را به واسطه 
دیگر متهم دستگیر شده  محمدرضا  به متهم فوت شده 
رضا فروخته است.   تحقیقات گسترده ای در دستور کار 
کارآگاهان اداره بیستم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت 
تا اینکه سه نفر از خریداران اموال مسروقه به نام سلیمان و 
حسن   ) دو برادر ( و جعفر  شناسایی ، دستگیر و در بازرسی 
از انبار محل نگهداری اموال مسروقه در منطقه خلازیر مقادیر 
متنابهی از اموال مسروقه کشف و توقیف شد.   هر سه متهم 
پس از انتقال به اداره بیستم پلیس آگاهی، صراحتا به خرید 
اموال مسروقه از حسن  اعتراف کردند که حسن  نیز در در 
منطقه خلازیر به همراه سه نفر از همدستانش به نام های 

رها، اسماعیل و مسعود با دو دستگاه خودرو پراید مسروقه و 
همچنین مقادیر زیادی اموال مسروقه از جمله باطری خودرو 
، رینگ و لاستیک خودرو و ... دستگیر و به سرقت تمامی این 
اموال در همان شب اعتراف می کنند.   حسن متهم اصلی 
پرونده  در تحقیقات صورت گرفته به دهها فقره سرقت با 
با  همدستی فرزین و همچنین دهها فقره سرقت دیگر 
هم دستی خواهرزاده اش محسن اعتراف کرد.   با شناسایی 
مخفیگاه محسن در منطقه پاکدشت، وی با اطلاع از حضور 
کارآگاهان اقدام به فرار می کند که کارآگاهان با رعایت قانون 
بکارگیری سلاح او را از ناحیه ی پا زمین گیر و دستگیر 
می کنند. با دستگیری متهم و در بازرسی از مخفیگاهش، یک 
دستگاه خودرو پرشیا مسروقه و همچنین چند دستگاه لپ 
تاپ مسروقه به همراه مقادیر متنابهی از لوازم خودرو مسروقه 

از قبیل دهها عدد باند و رادیو پخش کشف و توقیف شد.  
سرهنگ کارآگاه صفدر جانپرور ، معاون مبارزه با سرقت 
وسایط نقلیه پلیس آگاهی تهران بزرگ  با اعلام این خبربه 
خبرنگار مهر گفت: در ادامه رسیدگی به این پرونده ، تاکنون 
دهها مالباخته شناسایی و برابر هماهنگی با مقام قضایی، قسمتی 
از اموال مسروقه کشف شده از متهمان به مالباختگان تحویل 
و تحقیقات جهت شناسایی سایر جرایم ارتکابی متهمین، 
شناسایی سایر اموال مسروقه و همچنین مالباختگان و پیگیری 
اقدامات قانونی برای تحویل اموال به مالباختگان در دستور کار 

اداره بیستم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفته است.

شلیک پلیس پایان کار سارقان 

جزییات انهدام باند سرقت لوازم خودرو

رئیس و اعضای آژانس زیارتی آل کوثر دستگیر شدند

 کلاهبرداری میلیاردی آژانس قلابی به بهانه اعزام به کربلا
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اصلاح طلبی واقعی را آغاز کنیم
برخی فکر می کنند مسأله فیش های حقوقی یک بازی 
سیاسی است که جناح منتقد دولت حسن روحانی به راه 
انداخته اند و بنابراین ادامه دادن این ماجرا، بازی در زمین 
حریف است؛ اما واقعیت این است که ماجرای فیش های 

حقوقی از ابتدا اصلًا سیاسی نبوده است. 
این ماجرا برآمده از احساس نابرابری است - که همیشه وجود داشته و امروز تشدید شده 
است؛ به علاوه در دسترس قرار گرفتن یک ابزار به نام شبکه اجتماعی. کارمندان یک اداره 
حالا قادرند نارضایتی و احساس بی عدالتی خود را به سرعت با دیگران به اشتراک بگذارند 
و از آن جا که این احساس بی عدالتی در جامعه فراگیر است، خیلی سریع فراگیر می شود. 
جناح سیاسی منتقد دولت نیز حاضر است مدتی با این قضیه بازی کند، اما اصلًا تمایلی 
به کش دادن آن ندارد. فیش های حقوقی کلان فقط در دولت و شرکت های زیرمجموعه 
پرداخت نمی شوند، بلکه شاید منبع بزرگ تر چنین فیش هایی در سازمان های عمومی 
غیردولتی، بنیادها یا سایر نهادهایی باشند که اتفاقاً دولتی ها در آن سهمی ندارند. هم چنین 
دریافت کنندگان عمده چنین فیش هایی اغلب آدم هایی غیرسیاسی و برآمده از بوروکراسی 
غیرشفاف و ناکارآمدند که گرایش جناحی و سیاسی ندارند و با همه دولت ها کار می کنند. 
آدم هایی که ماهی خود را از آب می گیرند. شفافیت برای هر دو گروه - منتقدان دولت و 
بوروکرات های فرصت طلب - سم کشنده است. شفافیت دوستان زیادی ندارد و دشمنایش 
انبوه است؛ بنابراین تئوری موج سازی منتقدان علیه دولت از اساس غلط است. منتقدان 
دولت فقط در حد یک بازی رسانه ای یک هفته ای حاضر به استفاده از این مقوله بوده و 
هستند؛ اما اصل ماجرا، اجتماعی است. مردمانی سرخورده، بیکار، گرفتار آمده در رکود و 
برآشفته از واقعیت بی عدالتی، نیروی محرکه جریان اجتماعی و سیاسی فیش های حقوقی 
هستند. این نیروی محرکه اگر نادیده گرفته شود، عاقبت ناخوشایندی ایجاد خواهد کرد. 
اگر هم جدی گرفته شود و انرژی مطالبه گری آن ها به ورودی عزم ملی برای اصلاح نظام 

اداری بدل شود، بزنگاهی مهم در تاریخ اصلاحات در ایران رقم می خورد. 
من معتقدم حالا وقت آن است که اصلاح طلبی را تعریف کنیم. مسأله فیش های حقوقی 
بزنگاهی برای تعریف اصلاح طلبی واقعی است. من پیش تر هم نوشته ام که اصلاح طلبان و 
اصول گرایان در ایران در دو محور با یکدیگر فرق دارند: سیاست خارجی و دو شعار نامفهوم. 
تکلیف سیاست خارجی مشخص است. اصلاح طلبان سر سازگاری بیشتری با جهان خارج 
دارند؛ اما دو شعار نامفهوم این دو گروه در عرصه سیاست داخلی عبارتند از: توسعه سیاسی 
و صیانت از ارزش ها. توسعه سیاسی شعار نامفهوم اصلاح طلبان است. دوای هر دردی را 
در این مفهوم می جویند و هنوز هم معنا و نسبت تاریخی آن با واقعیت اقتصاد سیاسی 
جامعه ایرانی آشکار و تئوریزه نشده است. اصول گرایان نیز سال هاست بر حفاظت از ارزش ها 
تأکید می کنند و وقتی ارزش ها پای فسادهای کلان، تخریب محیط زیست، آسیب های 
اجتماعی و ... قربانی می شوند، صدایی برنمی خیزد و مصداق پیدا نمی کنند. هر دو شعار 

چون ابزارهایی شبح گون در فضای گفتمان سیاسی دو رقیب تلو تلو می خورند. 
اما الان وقت تعریف اصلاح طلبی است. نسبت اصلاح طلبی با اصلاحات اداری چیست؟ 
آیا وقت آن نرسیده که شفافیت در نظام اداری ایجاد شود؟ شک ندارم که انبوهی از 
اصلاح طلبان و اصولگرایان با افزایش شفافیت در نظام اداری مخالف اند. سابقه دولت های 
نهم و دهم، تکلیف اصولگرایان را مشخص می کند، اما هیچ دلیل قانع کننده ای هم نداریم 
که نشان دهد اصلاح طلبان قبلًا چنین حقوق هایی دریافت نکرده اند. فرایند و ساختار نظام 

اداری در ایران بیمار است و از این تن بیمار، عفونت های بسیار بیرون می زند. 
National Transparency Committee-( »من فکر می کنم »کمیته ملی شفافیت

 )National Transparency Report-NTR( »و تدوین »گزارش ملی شفافیت )NTC
راهکاری برای آغاز اصلاحات اداری در ایران است. یادمان باشد پیچیدگی و بزرگی مسأله 
ناکارآمدی و نابه سامانی نظام اداری در ایران به اندازه ای است که سال ها مصلحان در این 
اندیشه بوده اند که اصلاحات در آن را از کجا آغاز کنند و مهم تر آن که »حمایت اجتماعی« 
و »گفتمان سیاسی« لازم برای چنین اصلاح و جراحی بزرگی را چگونه فراهم آورند. امروز 
به واسطه ترکیب یک وضعیت اجتماعی به شدت نابرابر و ابزار شبکه های اجتماعی، چنین 
فرصتی خلق شده است. ما باید این فرصت را قدر بشناسیم و مطالبه برای اصلاحات واقعی 
در نظام اداری را آغاز کنیم. اگر با این ایده ها موافق هستید برای فراگیر شدن سه کمپین 

تلاش کنیم.
اصلاح طلبی واقعی را آغاز کنیم

تشکیل کمیته ملی شفافیت مطالبه ماست
گزارش ملی شفافیت را منتشر کنید.

نکــته

پیش از دولت روحانی عذرخواهی و استعفا واژگان غریبی در 
ادبیات سیاسی ایران بود. رئیس جمهور روحانی در واکنش به انتشار 
فیش های میلیونی برخی مدیران دولتی گفت: » اگر خطایی صورت 
پذیرد دولت از عذرخواهی لکنت زبان نخواهد داشت اما در عین حال 
متوقع نباشید که فسادهای گذشته را نیز برای مردم تبیین نکنیم.«

پیش از دولت روحانی عذرخواهی و استعفا واژگان غریبی در 
ادبیات سیاسی ایران بود. مردم ایران سال ها فقط در اخبار می شنیدند 
که مسئولین در شرق دور یا دولتمردی در اروپا و یا رئیس شرکت 
خودروسازی در آمریکا از مردم خود به دلیل مشکلات ایجاد شده 
معذرت خواهی کرده اند. چند صباحی است اما کار خوب معذرت 
خواهی از مردم در میان دولتمردان و مسئولان ایرانی نیز باب شده 
است. یکی از این نمونه ها چندی پیش اتفاق افتاد. رئیس کل بیمه 
مرکزی ایران به دلیل افشای حقوق های چند ده میلیونی برخی 
مدیران این نهاد از سمت خود استعفا داد. او در نامه خود خطاب به 
وزیر اقتصاد آورده بود: »شرمنده ام که در حوزه مسئولیت اینجانب 
پیشامدی سامان دهی و به اجرا گذاشته شد که مایه هجمه گسترده 
رسانه ای به بیمه مرکزی، جناب عالی و در نهایت دولت محبوب تدبیر 
و امید را فراهم ساخت. از این بابت از مردم شریف ایران، اهالی صنعت 

بیمه و به  ویژه شخص جناب عالی پوزش می طلبم«
بابت  ایرانی  مسؤول  یک  که  بود  شنیده  این  از  پیش  کمتر 
اشتباهات مدیریتی خود از واژه های شرمنده ام »و یا« پوزش می طلبم 

استفاده کند.
رئیس جمهور روحانی و اعضای دولتش در این سه سال اخیر 
نشان داده اند که قدرت عذرخواهی کردن از مردم را دارند. حسن 
روحانی در اولین سال حضور خود به عنوان رئیس جمهور به دلیل 

مشکلاتی که عرضه سبد کالا ایجاد کرده بود عذرخواهی کرد.
او در سومین گفت وگوی تلویزیونی خود با مردم گفت: »مردم 
در دریافت سبد کالا به زحمت افتادند، من به عنوان رئیس جمهور 
عذرخواهی می کنم؛ این دولت اگر نقصی باشد به مردم می گوید و از 
مردم عذرخواهی می کند، تلاش مان این است که نقص ها را برطرف 

کنیم«
بعد از او نیز نعمت زاده وزیر صنعت، معدن و تجارت در مورد 
سخنان جنجالی اخیرش درباره »کمپین نخریدن خودرو داخلی« 
از مردم غذرخواهی کرد و گفت: »من عذرخواهی می کنم. من به 
خریداران جسارت نکرده ام، دروغ بستن درباره ثروت من، در شان 

ما نیست، هیچ گاه حتی یک سهم از ایران خودرو ندارم. من متن 
صحبت های خودم را پیاده کردم و آنچه که در حضور خبرنگاران 

بیان کردم این بود که مردم محق هستند و ولی نعمت ما هستند«
اسحاق جهانگیری معاون اول رییس جمهوری نیز بابت مشکلات 
اقتصادی و فشاری که بر روی مردم است از آنها عذرخواهی کرد و 
گفت: »از مردم برای کوچک شدن سفره هایشان عذرخواهی می کنم. 
ما می دانیم که مردم کشور به دلیل افزایش تورم 40 درصدی و ۶0 
درصدی در اقلام خوراکی با چه مشکلاتی دست و پنجه نرم می 
کنند. ما درصدد آن هستیم که فشارها را کم کنیم اما برخی گمان 
می کنند که دولت تنها راه حل مشکلات کشور را در بیرون جستجو 

می کند. چه کسی از دولت این فکر را می کند؟!«
آخوندی وزیر راه و شهر سازی دیگر دولتمردی بود که به دلیل 
برخی کارستی ها در مسکن مهر از مردم غذرخواهی کرد. او گفت: »از 
اینکه خدمات هنوز کامل نیست و مردم در شرایط سختی هستند 

عذرخواهی می کنم.«
نمونه دیگر این عذرخواهی، معذرت خواهی معصومه ابتکار از 
مردم خوزستان است. او خطاب به مردم خوزستان گفت: »وزیر 
بهداشت به نمایندگی از دولت در استان حضور یافتند و ما نیز الان 
اینجا حاضر شدیم و به دلیل اشتباه مان که در     همان زمان گرد و غبار 
به خوزستان نیامدم عذرخواهی می کنم« نوبخت در سخنانی که در 
میان اهالی رسانه زد از کارکنان دولت برای مشکلات سخت اقتصادی 
مغذرت خواهی کرد. نوبخت در سخنان خود گفت: »من به عنوان 
سخنگوی دولت از کارکنان دولت به دلیل زحماتشان تشکر می کنم 
و از این که شرایط در جهتی نیست که بتوانیم به آنها در افزایش 

درآمدشان کمک کنیم، عذرخواهی می کنیم.«
فرهنگ  این  از  که  بود  وزیری  دیگر  کشاورزی  جهاد  وزیر 
عذرخواهی تبعیت کرد. وزیر جهاد کشاورزی بابت تاخیر در پرداخت 
پول خرید تضمینی گندم از گندم کاران عذرخواهی کرد و به آنها 

گفت: »همین جا عذرخواهی می کنم به خاطر این تاخیر و ان شاءالله 
بزودی تامین می شود چون فصل کشت هم است و دوباره باید بروند 

نهاده ها را بخرند که هزینه دارد.«
در کنار عذرخواهی دولتی ها می توان به دیگر عذرخواهی هایی 
که در این سال ها اتفاق افتاده است اشاره کنیم. به طور مثال قائم 
مقام ایران خودرو به خاطر مشکلات این شرکت از مردم عذرخواهی 
کرد. ملکی تهرانی معذرت خواهی خود را این گونه بیان کرد: »دوره 
سختی را پشت سرگذاشته ایم و در حال طی کردن هستیم. دوره 
ای که باید به خاطر آن از مردم عذرخواهی کنیم. امیدواریم به زودی 
این دوران سپری شود و اخبار خوش مربوط به گذار از این دوره را 

نیز بشنویم.«
کیهان نیز در یکی از شماره های خود از وزیر صنعت دولت روحانی 
معذرت خواهی کرده است. این روزنامه در توضیحی در شماردر باره 
مهندس نعمت زاده نوشت: »در دو سطر پایانی یادداشت دیروز 
کیهان- انتظار آن بود که...- اشتباهاً به گزینه رئیس جمهور برای وزارت 
»صنعت، معدن و تجارت« اشاره شده بود و حال آن که سخن درباره 
ضرورت دور بودن اعضای کابینه از فعالیت های اقتصادی و توقف 
این فعالیت ها به هنگام ورود در کابینه بود که این بخش برای کوتاه 
شدن یادداشت حذف شده و 2 سطر مورد اشاره به طور ناقص باقی 
مانده بود. لذا ضمن توضیح این نکته، چنانچه حقی از گزینه محترم 
وزارت مزبور ضایع شده باشد از ایشان عمیقاً پوزش می خواهیم و 
بار دیگر تاکید می کنیم که منظور ما، اجتناب همه اعضای کابینه از 
فعالیت های تجاری و اقتصادی بوده است. بی آن که به شخص خاصی 
نظر داشته باشیم. ضمن آنکه بدون اظهار نظردرباره شرایط نامزد 

وزارت مربوطه، شخصیت ایشان را قابل احترام می دانیم«
عذرخواهی جمشید مشایخی از مسی به خاطر توهین به او در 
صفحه فیس بوکش، معذرت خواهی نعیمه اشراقی به خاطر حواشی 
مربوط به او در فضای مجازی، معذرت خواهی علی مطهری به خاطر 
توهین به کوچک زاده از او، از دیگر معذرت خواهی معروف ایران در 

این سال هاست است.
در فرهنگ اسلامی و ایرانی عذرخواهی کردن »نشانه خردمندی« 
است و چه خوب است این فرهنگ در ایران در حال رشد کردن است 
و ما شاهد هستیم که مسئولان ایران همچون دیگر نقاط جهان به 
خاطر اشتباهات، کم کاری و یا کوتاهی نیروهای تحت امر خود از 

مردم غذرخواهی می کنند.

منتقدان دولت در تازه ترین فعالیت های خود در فضای مجازی، 
موضوع خرید هواپیما از شرکت بویینگ را دستاویز ساختند و آن را به 
حادثه واژگونی اتوبوس سربازان وظیفه پیوند دادند. حمله به »برجام« 
و داستان فیش های حقوقی نجومی نیز طبق روال هفته های گذشته 

پای ثابت موضوع های مورد توجه مخالفان بود.
فعالیت منتقدان در فضای مجازی علیه دولت، طی روزهای گذشته 
همچنان بر حمله به برجام و بهانه جویی های گوناگون متمرکز بود. در 
این میان، خرید هواپیماهای بویینگ به حادثه واژگونی اتوبوس سربازان 
وظیفه و جان باختن آنان پیوند خورد و دولت به عنوان مقصر معرفی 
شد. همچنین، موضوع فیش های حقوقی با گذشت بیش از یک ماه از 

طرح آن، هنوز هدف انتقادها قرار دارد.

 ابزارسازی برای حمله به دولت با بویینگ و برجام
مخالفان دولت که این روزها در شبکه های مجازی از هر ابزاری 
برای حمله به دولت سود می جویند و از هیچ حادثه ای برای رسیدن 
به هدف های سیاسی- تبلیغاتی خود به راحتی نمی گذرند، بار دیگر 
با تکیه بر موضوع خرید هواپیما از شرکت بویینگ، برجام را زیر سوال 
بردند و تلاش کردند آن را توافقی بی نتیجه برای کشور نشان دهند. 
در این میان، پای حادثه واژگونی اتوبوس سربازان نیز به میان کشیده 
شد. یک کانال خبری منتقد درباره نتایج برجام نوشت: با گذشت یک 
سال از برجام، »حتی یک دلار« از این دارایی  ها از طریق سیستم بانکی 
وارد کشور نشده و محدودیت  های بانک مرکزی در این زمینه به قوت 
خود باقی است. مخالفان دولت همچنین در این کانال ادامه تحریم ها 

علیه ایران را به حوزه ورزش به خصوص والبیال هم گسترش دادند و 
عنوان کردند: درحالی که فدراسیون جهانی والیبال از سیستم چشم 
عقاب به عنوان جایگزین ویدیو چک در لیگ جهانی استفاده کرده است 
این سیستم بخاطر تحریم های سیاسی به تهران نخواهد آمد و برجام 
همچنان عمل نمی کند. همچنین کانال وابسته به یکی از خبرگزاری ها 
مدعی شد: دولت روحانی رکورد افزایش هزینه های جاری را زد و بانک 
مرکزی جزئیات خرج کرد دولت را منتشر کرد که بر این اساس، 4۳۳ 

هزار میلیارد تومان صرف هزینه های جاری شده است.
یک کانال مخالف دیگر هم نوشت: در حاشیه حقوق های نجومی 
و تعطیلی کارخانه های تولید ملی، تندیس قفل تدبیر بر تولید ملی 
به جهانگیری، رییس ستاد اقتصاد مقاومتی توسط بسیج دانشجویی 

دانشگاه امام صادق )ص( اهدا شد.
دیگر کانال تلگرامی هم با دستاویز قرار دادن حادثه واژگونی اتوبوس 
سربازان که منجر به کشته شدن 20 تن از آنان شد، نوشت: اگر روحانی 
به جای پرداختن به خرید بی اولویت هواپیماهای تشریفاتی و چندده 
میلیارد دلاری بوئنیگ و ایرباس که مخصوص سفر به اروپا و آمریکاست، 
فکری به حال ناوگان فرسوده اتوبوس ها و جاده های حادثه خیزکشور 
می کرد، شاید امروز سربازان عزیز در آغوش خانواده هایشان بودند. 
کانال تلگرامی منتسب به طرفداران دولت پیشین نیز درباره خرید 
هواپیماهای جدید نوشت: قیمت 247 هواپیمایی که ایرباس و بوئینگ 
به ایران می فروشند معادل دو برابر درآمد فروش نفت در سال ۹4 
است. به ادعای این کانال، اجرای توافق هسته ای در گرو خرید هواپیمای 
بوئینگ و ایرباس بوده و براساس اعتراف یک مدیر ارشد بوئینگ، فروش 

هواپیما به ایران بخشی از مذاکرات هسته ای است.

 حقوق مدیران دولتی، همچنان هدف نقد
این طور که به نظر می رسد، حاشیه سازی بر سر فیش های 
حقوقی مدیران به زودی پایانی نمی یابد و حتی با دستور صریح رییس 
جمهوری مبنی بر پیگیری این موضوع، مخالفان به تخریب دولت ادامه 

می دهند.
کانال تلگرامی یکی از خبرگزاری های کشور، در این زمینه به 
سخنان عضو پیشین ناظر مجلس در شورای حقوق و دستمزد اشاره 
کرد و نوشت: در جلسه  ای تبعیض  های موجود در فیش  های حقوقی 
پزشکان را به آقای »محمدباقر نوبخت« سخنگوی دولت گفتم، ایشان 
جواب داد مثل لانه زنبور است اگر دست بزنیم به هم می  خورد. فردی 
وجود دارد که جوهر مدرکش هنوز خشک نشده 700 میلیون تومان 
کارانه گرفته است. یکی از نمایندگان پیشین مجلس هم در صفحه 
مجازی خود درباره واکنش وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
به انتشار فیش های حقوقی نوشت: متاسفانه مقامات وزارت بهداشت 
واکنش نامناسبی درباره فیش های حقوق اعضای این وزارتخانه نشان 
داده اند. به موضعگیری سبک و سست سخنگو این وزارتخانه نمی 
 پردازم. از دکتر »حسن قاضی زاده هاشمی« وزیر بهداشت تعجب می 
کنم که چرا مواضع غیرقابل دفاع گرفته است. آقای وزیر! از شفافیت گله 

نکنید. شفافیت از فساد باز می دارد. 
در کانال تلگرامی یک منتقد دولت نیز می خوانیم: بزرگواران اصلاح 
طلب و اعتدالی که همه مصوبات دولت قبلی را »مزخرف« خواندند و 

باطل کردند چرا به این یک مصوبه افزایش حقوق ها در دولت قبل 
دخیل بستند و سه سال است حقوق ها و پاداش های چندصدمیلیونی 
می گیرند و صدایش را درنمی آورند؟! در یک کانال تلگرامی منتقد 
دولت آمده است: با یک حساب سرانگشتی از مجموع دریافتی فیش 
های حقوقی که تاکنون منتشر شده، بالغ بر ۹ میلیارد تومان طی سال 
گذشته به 1۶ نفر پرداخت شده است که با این مبلغ می شد حق 
مسکن 4۹0 هزار کارگر را دو برابر افزایش داد یا یارانه 200 هزار نفر را 
پرداخت کرد و به 1000 جوان وام ازدواج 10 میلیون تومانی داد. در 
برابر این هجمه ها، شماری از چهره های سیاسی حامی و مسوولان 
به دفاع از عملکرد دولت پرداختند. کانال »خبرآنلاین« گفته های 
»اسحاق جهانگیری« معاون اول رییس جمهوری را منتشر کرد و 
نوشت: سنت پرداخت های نامتعارف وقتی گذاشته شد که دولت دهم 
تصمیم گرفتند به خودشان نشان و سکه بدهند. از یک جمع سی نفره 
دولت به 27 نفر از خودشان نشان درجه دو و درجه یک با 75 و 100 
سکه دادند. همچنین دکتر »حسام الدین آشنا« مشاور فرهنگی رییس 
جمهوری در صفحه شخصی خود نوشت: مساله فیش  های حقوقی، 
پایگاه اجتماعی دولت را مستقیما هدف قرار می  دهد. مخالفان دولت در 
آینده نزدیک، بحران  سازی  های مشابه فیش  های حقوق را در دستور 
کار قرار می دهند. در کانال »انتخاب« هم به نقل از »عبدالرضا هاشم 
زایی« نماینده مردم تهران می خوانیم: نباید این فیش ها فقط بهانه برای 
فشار بر دولت باشند. ما راجع به اینها حساس هستیم اما باید برای سه 
هزار میلیارد اختلاس هم حساس باشیم. یا ۶00 میلیارد دلار پولی که 

در طول هشت سال دولت های گذشته مصرف شد.

سنتی که روحانی در ایران باب کرد؛

عذرخواهی بدون لکنت زبان

گذاری بر شبکه های مجازی

دوختن زمین به آسمان برای حمله به دولت

دبیرکل موتلفه:

رئیس جمهور با برکناری مدیران متخلف
 به تبعیض پایان دهد

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی با اشاره به اینکه مقام معظم رهبری 
در دیدار با هیئت دولت فرمودند که موضوع حقوق های نجومی هجوم 
به ارزش هاست گفت: رئیس جمهور با برکناری مدیران متخلف به 

تبعیض ناروا پایان دهد.
به گزارش ایسنا، محمدنبی حبیبی در پایان نشست دبیران حزب 
موتلفه اسلامی اظهار کرد: پرداخت حقوق های نجومی ارزش هایی 
چون عدالت و انصاف در جامعه را هدف قرار داده است و دولت 
باید پاسخگو باشد. تنها چیزی که افکار عمومی را راضی می کند، 
برگرداندن وجوه اضافی پرداختی به مدیران به خزانه کشور و برکناری 
متخلفین است. وی در ادامه با اشاره به اینکه در یک وزارت خانه 50 
نفر حقوق های بالای 40 میلیون تومان می گیرند که اصلا پذیرفتنی 
نیست، افزود: خوشبختانه رئیس جمهور در ضیافت افطار مدیران و استانداران قول داده اشکالات را برطرف کند و در این مورد پاسخگو باشد. 
دبیر کل حزب موتلفه اسلامی همچنین در بخش دیگری از اظهارات خود گفت: دولت باید بداند راهبرد آمریکا نفوذ در داخل و قطع نفوذ 
ایران در منطقه و جهان است. نفوذ در داخل توسط اهل فتنه صورت می گیرد. عدم حساسیت برخی مسئولان دولتی نسبت به تحرک اهل 
فتنه و نفوذ دشمن می تواند خطرآفرین باشد. امیدوارم این غفلت طوری نباشد که مردم غفلت کنندگان را از خواب بیدار کنند. وی با اشاره 
به تصدی برخی از مسئولیت های مهم در وزارت خانه ها و نهادهای دولتی توسط برخی از افراد که در جریان فتنه 88 نقش داشتند  یا حتی 
در آن مقطع بازداشت شدند، این رویکرد را نوعی دهن کجی به مردمی دانست که در ۹ دی غفلت زدگان را از خواب بیدار کردند. حبیبی 
همچنین در مورد لغو تابعیت شیخ عیسی قاسم در بحرین تاکید کرد: واکنش های جهانی نسبت به این عمل آل خلیفه که مصداق بارز نقص 
حقوق بشر است، نشان می دهد که آل سعود و آل خلیفه چه خبط عظیمی کرده اند. آن ها خود را انگشت نمای نقص حقوق بشر کرده اند و 

مردم مسلمان منطقه این رویکرد را برنمی تابند.
 وی افزود: تابعیت خود آل خلیفه اکنون زیر سؤال است. معلوم نیست آن ها تابعیت بحرین را دارند یا تابعیت عربستان سعودی را. اقدام 
آل خلیفه یادآور عمل جنایت کارانه شاه خائن در تبعید امام خمینی )ره( است. آل خلیفه باید از سرگذشت شاه در ایران درس عبرت بگیرد. 
دبیر کل حزب موتلفه اسلامی همچنین با حمایت از موضع صریح و شجاعانه سردار قاسم سلیمانی در خصوص بحرین گفت: حزب موتلفه 
اسلامی در این مسیر از هیچ حمایتی دریغ نخواهد کرد. وی در بخش دیگری از سخنان خود در مورد خروج انگلیس از اتحادیه اروپا بیان 
داشت: پس لرزه های خروج انگلیس از اتحادیه اروپا با استعفای کامرون و سقوط ارزش پوند در همان دقایق اولیه خود را نشان داد. به قول 
نخست وزیر بلژیک نتیجه این همه پرسی سیلی به پروژه اروپایی بود. حبیبی تصریح کرد: واکنش های اولیه نشان داد اتحادیه اروپا در 
همگرایی دچار چالش های جدی است. احتمال اینکه این روند ادامه داشته باشد بعید نیست. همچنین انگلیسی ها دچار تجزیه خواهند شد. 

اسکاتلند و ولز از هم اکنون ساز جدایی را به صدا درآورده اند.

معاون اول قوه قضائیه:

نباید یک نسخه برای همه دارندگان 
فیش های حقوقی بالا پیچید

برای  قضائی  پرونده  هنوز  گفت:  قضائیه  قوه  اول  معاون 
کشور  در  حقوقی  و  نامتعارف  حقوقی  های  فیش  دارندگان 

تشکیل نشده است.
حجت الاسلام و المسلمین غلامحسین محسنی اژه ای روز 
یکشنبه این مطلب را در حاشیه مراسم افتتاح مرکز آموزش آکادمی 
آمبودزمان آسیایی و با اشاره به برخی فیش های حقوقی بالای 

مدیران به خبرنگاران گفت. 
معاون اول قوه قضائیه افزود: تشکیل پرونده قضایی به ارسال 
گزارش از سوی دادسرا و یا سایر وزارتخانه ها مبنی بر وجود فیش 
های حقوقی و مستندات در این زمینه بستگی دارد؛ ضمن اینکه 
گزارش هایی که در خصوص حقوق های نامتعارف ارائه شده، 

مربوط به دستگاه های مختلف است و به صورت مرحله ای پیگیری می شود. 
سخنگوی دستگاه قضا با اشاره به اینکه اکنون از چندین دستگاه گزارش در این زمینه تهیه شده است، گفت: چه بسا از همان دستگاه ها 
نیز گزارش به صورت نهایی نباشد، اما گزارش هایی از سوی چهار یا پنج دستگاه ارسال شده است یا در حال تدوین است که به سران سه 

قوه فرستاده شده است؛ ضمن اینکه هنوز پرونده بسته نشده است و ادامه دارد.

هنوز پرنده ای برای فیش های حقوقی تشکیل نشده است
وی درباره دارندگان فیش های حقوقی نامتعارف نیز چنین اظهار کرد که برخی مواقع یک شخص که ابتکار، خلاقیت و یا زحمت فوق 
العاده ای را متحمل نشده است، ممکن است از حقوق بالایی برخوردار باشد اما حتی اگر این فرد، یک مستمسک قانونی داشته باشد، این 

موضوع نباید به همین ترتیب ادامه یابد و باید تکلیف آنها به خوبی مشخص شود. 
وی ادامه داد: اما کسانی هستند که خلاف مقررات عمل کردند و پول را به میزان تخلفشان از مقررات نه تنها باید برگردانند که باید هیات 
های رسیدگی به تخلفات اداری در صورت لزوم برخورد کنند و این افراد، اگر جرمی داشته باشد باید دستگاه قضائی با آنها برخورد کند. این 
مقام قضائی در عین حال به این نکته هم تاکید کرد که نباید یک نسخه برای همه دارندگان فیش های حقوقی بالا پیچید؛ ولی آنچه که 

مسلم است ادامه دادن این وضعیت، قابل قبول نیست و باید حتما اصلاح شود. 
به گزارش ایرنا، وی در پاسخ به سوال خبرنگاری که آیا دوست دارید که فیش حقوقی شما هم منتشر شود، گفت: ممکن است کسی 

بخواهد منتشر کند من نمی خواهم فیشم را منتشر کنم. 
محسنی اژه این این مطلب را هم به خبرنگار گفت که اگر شما از من بپرسید که می خواهید فیش حقوقی ات را منتشر کنی یا نه؛ جواب 

من این است که ممکن است فیش حقوقی ام را منتشر کنم.

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 21 شورای حل اختلاف قم که در شعبه 12 اجرای احکام 
مدنی قم به شماره 12/۹5ج/1۹۳ - ثبت گردیده له آقای ابراهیم محبوبی قرخلو و علیه آقای سید 
محمود گل حسینی محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ 51/۹28/۳24 ریال در حق 
محکوم لهم و مبلغ 2/5۹۶/41۶ ریال به عنوان نیم عشر در حق صندوق دولت، شخص ثالث در 
قبال بدهی محکوم علیه مقدار 220 متر مربع سنگ تراورتن با عرض 40cm طولی از نوع حاجی 
آباد، کرم شکلاتی، معرفی که کارشناس قیمت هر متر مربع را مبلغ 270/000 ریال و جمعا 
5۹/400/000 ریال ارزیابی کرده است، مقرر گردیده مورد فوق الذکر در تاریخ ۹5/5/2 ساعت 8/۳0 
الی ۹ صبح به آدرس قم، خ ساحلی، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام 
مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده 
را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در 
صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که 
بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی 
المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه 

های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید. 
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم - رضا زارعی

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای سعید آل اسحق فرزند محمد دارای شناسنامه شماره 1۹8 به شرح دادخواست به 
کلاسه ۹50۹27 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح 
داده است که شادروان محمد آل اسحق به شناسنامه شماره 778 در تاریخ 1۳۹4/10/20 در 
اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1 - یحیی 
آل اسحق فرزند محمد ش.ش 2۳4 نسبت با متوفی فرزند. 2 - مصطفی آل اسحق فرزند محمد 
ش.ش 2۳5 نسبت با متوفی فرزند. ۳ - جواد آل اسحق فرزند محمد ش.ش 7۶0۹ نسبت با 
متوفی فرزند. 4 - حسین آل اسحق فرزند محمد ش.ش 7۶10 نسبت با متوفی فرزند. 5 - سعید 
آل اسحق فرزند محمد ش.ش 1۹8 نسبت با متوفی فرزند. ۶ - مسعود آل اسحق فرزند محمد 
ش.ش 11424 نسبت با متوفی فرزند. 7 - عصمت آل اسحق فرزند محمد ش.ش 71۹  نسبت 
با متوفی فرزند. 8 - عفت آل اسحق فرزند محمد ش.ش ۶41۳ نسبت با متوفی فرزند. ۹ - اکرم 
سیدین فرزند سید عزیز ش.ش 4270۹45508 نسبت با متوفی زوجه. اینک با انجام تشریفات 
مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه 
ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا 

گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم معصومه مروتی حسنی فرزند نصرت اله دارای شناسنامه شماره 2۶۹۶4 به شرح 
دادخواست به کلاسه ۹50۹10 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده 
و چنین توضیح داده است که شادروان خدیجه اعلائی به شناسنامه شماره ۳08 در تاریخ 
1۳۹1/۹/2۹ در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر 
است به: 1 - عباس مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش 8۶۶ نسبت با متوفی فرزند. 2 - روح 
اله مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش 225۶ نسبت با متوفی فرزند. ۳ - محمد مروتی 
حسنی فرزند نصرت اله ش.ش 7۳18 نسبت با متوفی فرزند. 4 - معصومه مروتی حسنی فرزند 
نصرت اله ش.ش 2۶۹۶4 نسبت با متوفی فرزند. 5 - فاطمه مروتی حسنی فرزند نصرت اله 
ش.ش 20711 نسبت با متوفی فرزند. ۶ - سمیه مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش 1۶18 
نسبت با متوفی فرزند. 7 - فرشته مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش ۳578 نسبت با متوفی 
فرزند. 8 - پری مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش ۳77 نسبت با متوفی فرزند. ۹ - زری 
مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش ۳78 نسبت با متوفی فرزند. 10 - حمیده مروتی حسنی 
فرزند نصرت اله ش.ش 0۳70۳0۳571 نسبت با متوفی فرزند. 11 - نصرت اله مروتی حسنی 
فرزند حسین ش.ش 8 نسبت با متوفی زوج. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور 
در یک نوبت آگهی می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد 
از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم معصومه مروتی حسنی فرزند نصرت اله دارای شناسنامه شماره 2۶۹۶4 به شرح 
دادخواست به کلاسه ۹50۹07 از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و 
چنین توضیح داده است که شادروان نصرت اله مروتی حسنی به شناسنامه شماره 8 در تاریخ 
1۳۹۳/11/10 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر 
است به: 1 - عباس مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش 8۶۶ نسبت با متوفی فرزند. 2 - روح 
اله مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش 225۶ نسبت با متوفی فرزند. ۳ - محمد مروتی 
حسنی فرزند نصرت اله ش.ش 7۳18 نسبت با متوفی فرزند. 4 - امیر مروتی حسنی فرزند 
نصرت اله ش.ش 1۳۹8نسبت با متوفی فرزند. 5 - مهدی مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش 
252 نسبت با متوفی فرزند. ۶ - فاطمه مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش 20711 نسبت 
با متوفی فرزند. 7 - معصومه مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش 2۶۹۶4 نسبت با متوفی 
فرزند. 8 - فرشته مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش ۳578 نسبت با متوفی فرزند. ۹ - پری 
مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش ۳77 نسبت با متوفی فرزند. 10 - زری مروتی حسنی 
فرزند نصرت اله ش.ش ۳78 نسبت با متوفی فرزند. 11 - سمیه مروتی حسنی فرزند نصرت 
اله ش.ش 1۶18 نسبت با متوفی فرزند. 12 - حمیده مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش 
0۳70۳0۳۳571 نسبت با متوفی فرزند. 1۳ - مریم مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش 
2۶۹۶7 نسبت با متوفی فرزند. 14 - اکرم مروتی حسنی فرزند نصرت اله ش.ش ۳087 نسبت 
با متوفی فرزند. اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی می گردد 
تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی 

ظرف یک ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

 
آتش مخالفت های این مخالفان نیز در  این مدت، نه از یک سو، بلکه از جهات مختلف 
و به شیوه های متفاوت بر سر دولتمردان باریده است. روزی دست مخالفان از آستین 
پیشنهاد کنندگانی بیرون می آید که وزرای روحانی را گزینه مناسبی برای ریاست دولت 
دوازدهم می دانند، روزی هم صدای مخالفان از بلندگوی تغییر وزرا و ناکارآمد بودن برجام 

به گوش می رسد.
این سر و صدای مخالفان با نزدیک شدن به سال آخر دولت یازدهم، ناهنجارتر شده است 
تا جایی که از حاشیه سازی هایی همچون تلاش برای تک دوره ای جلوه دادن دولت روحانی 
و تکرار پروژه تاریخی »عبور«، در دستور کار اصلی نیروهای تندرو و مخالف قرار گرفته است.

برجام و بساط گسترده مخالفان
به سرانجام رسیدن برجام را به جرأت می توان نقطه درخشان پرونده کاری دولت یازدهم 
دانست. اتفاقی که بسیاری از معادلات سیاسی داخل کشور را هم تحت تأثیر خود قرار داد؛ 
تا جایی که فردی مثل حجاریان انتخابات مجلس دهم را متأثر از برجام دانست و از تقسیم 

بندی »برجامیان و نابرجامیان« در این آزمون سیاسی خبر داد.
اما در سوی دیگر میدان، این مخالفان بودند که هر روز برگ جدیدی را از اعتراض های 
خود »رو« می کردند. زمانی طرح »توقف مذاکرات هسته ای« در مجلس »علم« می شد و 

روزی هم مسئولان تیم مذاکرات هسته ای »خائن« به مملکت خطاب می شدند.
مخالفان، تلاش می کردند عملکرد تیم دولت یازدهم در پیگیری مذاکرات هسته ای را 
کوچک و حتی خلاف منافع کشور نشان داده و از این طریق، چهره ای مثبت از تیم سابق 
هسته ای به ریاست »سعید جلیلی«، در تاریخ سیاسی کشور ثبت کنند. امری که پس از 
به ثمر رسیدن مذاکرات هسته ای و اجرایی شدن برجام، هر چند این طیف از مخالفان را 

ناکام گذاشت، اما برجام هر از گاهی دستاویزی برای به راه انداختن گردوخاک سیاسی می 
شود و بعید به نظر نمی رسد که در یک سال باقیمانده تا انتخابات ریاست جمهوری باز هم 

دستاویز حمله دولت شود.
شایعه تغییر در کابینه و تکذیب پیاپی دولت

مخالفان دولت یازدهم که از چندین جبهه، سنگ اندازی در مسیر دولت یازدهم را دنبال 
می کنند در اقدامی جدید، لرزه در کابینه دولت روحانی را دستور کار جدیدشان قرار دادند.

لیست شایعه  سیاسی تغییر وزراء از نعمت زاده تا فانی و گودرزی و ربیعی را شامل می شد، 
وزرایی که برخلاف این جوسازی ها همچنان بر صندلی وزارت تکیه زده اند و خبری از تغییر 

دولتمردان نیست.
»بفرمای« مخالفان به وزرای روحانی برای انتخابات سال 96

رقیب سازی، سیاست دیگر رقبای روحانی است. آنها تلاش می کنند تا وزرای محبوب 
روحانی را وارد بازی جدیدی کرده و از نمد این محبوبیت برای خود کلاهی بدوزند.

قاضی زاده هاشمی و ظریف، وزرای محبوب بهداشت و امورخارجه، از جمله گزینه هایی 
هستند که مخالفان تلاش کردند تا قبای نامزدی در انتخابات ۹۶ را با شایعه و حاشیه سازی 
بر تن آنها کرده و این دو وزیر را به عنوان رقیب های »تیم خودی« در مقابل روحانی معرفی 
کنند. هر چند درخواست برای کاندیداتوری محمدجواد ظریف هیچ وقت چندان جدی 
گرفته نشد و ظریف هم از اساس آن را تکذیب کرد، قاضی زاده هاشمی هم به دلیل طرح 

مکرر این موضوع، با »تکذیب« آن، آب پاکی را بر دست مخالفان روحانی ریخت.
پروژه عبور از روحانی

محدود دانستن عمر دولت یازدهم به چهار سال و تک دوره ای دانستن روحانی، سناریوی 

جدیدی است که مخالفان آن را به دست گرفته اند.
گرچه تاریخ سیاسی کشور ما نشان داده است که از دولت خاتمی گرفته تا احمدی نژاد، 
در همان دور اول ریاست جمهوری شان با پروژه ای به نام »عبور« مواجه شده اند. پروژه ای که 

در هر دوره تنها در حد جنجال رسانه ای و جهت گیری رقبا باقی مانده است.
دولت روحانی نیز از این تجربه تاریخی مستثنی نشد. در یک سال پایانی دور اول ریاست 
»شیخ دیپلمات« بر دولت یازدهم، بعضی با طرح »تک دوره ای« شدن روحانی، تلاش کردند 
تا او را تنها »رئیس جمهور یک دوره ای تاریخ جمهوری اسلامی« معرفی کنند. نکته ای که به 
استناد تاریخ سیاسی کشورمان و نتیجه حاصل از پیگیری این پروژه در »دولت اصلاحات« 

و »دولت مهرورزی« تا کنون با واقعیت فاصله بسیار دارد.
جنجال فیش های حقوقی

فیش حقوقی، به آخرین دستاویز مخالفان دولت روحانی تبدیل شده است. فیش حقوقی  
یکی از اعضای هیات مدیره بیمه مرکزی و یکی از مدیران بانك رفاه پس از انتشار موجب شد 

تا مخالفان جبهه جدیدی برای حمله به دولت پیدا کنند.
آقایان همیشه مخالف، بدون توجه به ریشه های ایجاد این قبیل تخلفات و خلاء های 
قانونی که اجازه ظهور چنین قانون گریزی هایی را مهیا می کنند، تنها به بازی همیشگی 
خود، یعنی مخالفت در هر زمینه ای پرداختند و یک فساد ریشه ای که دوره های پیشین هم 
وجود داشته است را به این دولت محدود کرده اند تا از این آب گل آلود ماهی خود را بگیرند.

دولت نیز به جای تن دادن به حاشیه سازی ها، این افشاگری را زمانی مناسب برای 
برخورد با خاطیان دانست و تلاش کرد تا با پیگیری های قانونی اش، یک بار برای همیشه، 

پرونده حقوق های میلیونی را بسته و از وقوع مجدد آن جلوگیری کند.

از رقیب تراشی برای روحانی تا سناریوی تغییر وزراء

گردوخاک  سیاسی مخالفان دولت

محمد  فاضلی
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دیروز مردى شما را ترک كرد كه پیشینیان بر او 

پیشى نگرفتند و پسینیان به او نمى  رسند

سه شنبه - هشتم تیرماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4036

برگ سبز خودرو سمند به رنگ نقره ای و به 
شماره انتظامی 317 س 69 ایران 16 مفقود و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی

جناب آقای محمد جعفر عابدی
با نهایت تاسف و تاثر درگذشت برادر گرامیتان را 
به شما و خانواده محترم تسلیت عرض نموده، برای 
آن عزیز سفرکرده علو درجات اخروی و برای سایر 

بازماندگان صبر و اجر مسئلت داریم.
روزنامه ایمان

پیام  تسلیت

نامحــرمانه
گفتگوی تلفنی هاشمی شاهرودی با شیخ عیسی قاسم 

نایب رئیس مجلس خبرگان رهبری در گفتگوی تلفنی با رهبر شیعیان بحرین، با محکومیت تعدی به 
آیت الله عیسی قاسم، برای هر گونه دفاع و رفع مظلومیت از وی اعلام آمادگی کرد. آیت الله سیدمحمود 
هاشمی شاهرودی در این گفتگوی تلفنی با تکریم جایگاه بزرگ اسلامی و ملی آیت الله عیسی قاسم، وی 
را نمادی برای مذهب تشیع، اسلام و امت اسلامی دانست. نائب رئیس مجلس خبرگان خطاب به رهبر 
شیعیان بحرین گفت: به رهبری حکیمانه شما بر ملت مومن بحرین افتخار می کنم و عقلانیت را شیوه 
ای مناسب برای تدبیر امور در راستای مصلحت کشور و ملت می دانم. رهبر شیعیان بحرین نیز در این 
گفتگوی تلفنی با قدردانی از توجه کریمانه استادش آیت الله هاشمی شاهرودی از او درخواست کرد دعا 
کند که خداوند میان او و طاعتش، جدایی نیندازد و هر رنجی را که می برد، خداوند در راه خودش قرار 
بدهد. آیت الله عیسی قاسم تاکید کرد که چیزی جز خیر برای مسلمانان نمی خواهد و درباره حفظ امنیت 
بحرین و جهان اسلام و وحدت مسلمانان حساس است. رژیم بحرین چند روز پیش در ادامه تضییع حقوق 
ملت این کشور در اقدامی غیرقانونی، تابعیت آیت الله شیخ عیسی قاسم را لغو کرد. این اقدام خصمانه رژیم 

بحرین، چندی پس از توقیف جمعیت اسلامی الوفاق و بستن دفاتر آن انجام شد.

اتفاقی عجیب درباره گزارشگران صدا و سیما
جواد خیابانی در کمتر از 8 ساعت باید دو بازی را گزارش کند. جواد خیابانی یکشنبه شب گزارشگر 
بازی ساعت 20:۳0 آلمان و اسلواکی در مرحله یک هشتم نهایی یورو 201۶ بود. جالب اینجاست که 
او بازی ساعت 4:۳0 صبح آرژانتین و شیلی را هم گزارش می کند! این که در فاصله 8 ساعت بعد از 
گزارش بازی آلمان در یورو، گزارش بازی فینال کوپا هم به خیابانی سپرده شد، در نوع خود اتفاق عجیبی 
به نظر می آید. قبل از شروع یورو 201۶، حسین ذکایی تهیه کننده برنامه جام پانزدهم وعده داد که در 
این مسابقات از گزارشگران جدید رونمایی می شود؛ اما فقط یک نفر که فرشاد محمدی بود به لیست 
گزارشگران بازی ها اضافه شد. محمدی سال گذشته در مسابقه آقای گزارشگر اول شد و الان هم با گزارش 
های خوب خودش مورد توجه بینندگان تلویزیونی قرار گرفته است. خیلی از بینندگان در فضای مجازی 
از تهیه کنندگان جام پانزدهم خواسته اند که گزارشگرانی مثل فرشاد محمدی بیشتر به کار گرفته شوند. 
ولی گزارش دو بازی در کمتر از 8 ساعت توسط خیابانی نشان می دهد که هنوز خبری از این اتفاقات 
نیست. از طرفی عدم پخش بازی های یورو در برخی از شهرستان ها با وجود گیرنده های دیجیتال و 
استفاده از گزارشگر های تکراری باعث انتقاد مخاطبان شده است؛ اما ذکایی که در راس این انتقاد هاست 

فعلا ترجیح داده که سکوت کند.

ارزیابی سردار شریف از اظهارات اخیر نصرالله 
مسوول روابط عمومی کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در ارزیابی از سخنان اخیر سیدحسن نصرالله 
درباره اینکه »حزب الله لبنان بودجه خود را به طور کامل از ایران دریافت می کند« گفت: صهیونیست ها 
و غربی ها تا امروز هر کاری که از دست شان برمی آمد بر علیه ایران و انقلاب اسلامی انجام داده اند و 
بیش از این نمی توانند اقدام دیگری داشته باشند و نباید از سخنان اخیر سیدحسن نصرالله و بهانه تراشی 
صهیونیست ها نگران شد. سردار رمضان شریف در گفت وگو با ایسنا گفت: پشتیبانی جمهوری اسلامی 
ایران با تدبیر و درایت حضرت امام خمینی )ره( و مطالبات رهبری در حمایت از فلسطینی و مبارزه با رژیم 
صهیونیستی مساله پنهانی نبوده و این موضع جمهوری اسلامی ایران به کرار در سخنان امام و رهبری و 

مواضع رسمی جمهوری اسلامی ایران به صورت شفاف بیان شده است.

فرودگاه خرم آباد تعطیل شد 
استاندار لرستان گفت: به دلیل اجرای طرح ارتقای مقاومت باند فرودگاه خرم آباد از امروزبه مدت سه ماه 
تعطیل است. هوشنگ بازوند در جمع خبرنگاران از تعطیل شدن فرودگاه خرم آباد خبر داد و اظهار داشت: 
هفته آینده طرح آسفالت و ارتقای مقاومت باند فرودگاه آغاز می شود. استاندار لرستان ادامه داد: به دنبال 
اجرای این طرح فرودگاه خرم آباد از فردا به مدت سه ماه تعطیل خواهد شد و پروازهای خرم آباد - مشهد 
و همچنین پروازهای خرم آباد – تهران و بالعکس در نوبت عصر تا مدت اعلام شده لغو خواهند شد. وی با 
بیان اینکه ممکن است پروازهای خرم آباد – تهران در نوبت صبح انجام بگیرند، گفت: اما تاکنون موافقتی 
با برقراری پرواز صبح خرم آباد – تهران و بالعکس صورت نگرفته است. این مسوؤل ارتقای باند فرودگاه 

را ضروری دانست و یادآور شد: پهنای باند برای نشستن هواپیماهای پهن پیکر باید به ۶0 تا 70 برسد.

تکذیب استخدام در آموزش و پرورش
معاون رسانه مرکز اطلاع رسانی وروابط عمومی وزارت آموزش و پرورش گفت: خبر منتشرشده در 
فضای مجازی مبنی بر استخدام در آموزش وپرورش صحت ندارد. رسول پاپایی تصریح کرد: این قبیل 
اخبار غیر رسمی و نادرست واطلاعیه های جعلی از سوی کلاهبرداران و افراد شیاد و سودجو طراحی و  
اعلام هرگونه شماره حساب دراین گونه خبرها به منظور کلاهبرداری از جویندگان کار طراحی گردیده و 
با همین هدف درفضای مجازی منتشر می گردد. پاپایی بااشاره به اینکه آموزش و پرورش اطلاعیه ها ی 
خودرا تنها از طریق پایگاه اطلاع رسانی این وزارتخانه و رسانه های رسمی کشور به سمع ونظرعموم می 
رساند از مخاطبان این وزارتخانه خواست باهوشیاری فریب افراد سودجو را نخورده و از واریز هرگونه وجهی 

به شماره حساب های اعلام شده در این قبیل اخبار پرهیز کنند.

ویزای ایران 5 روزه صادر می شود
معاون گردشگری کشور با استناد به آخرین اعلام وزارت خارجه ایران، گفت: ویزای ایران برای اتباع 
 ـمعاون کنسولی، امور مجلس و ایرانیان وزارت امور خارجه  خارجی 5 روزه صادر می شود. حسن قشقاوی 
 ـ در نخستین جلسه کانون ملی هماهنگی گردشگری گفته بود: در حال حاضر صدور ویزای ایران بیش از 
پنج روز طول نمی کشد که با عملیاتی شدن ویزای الکترونیک، این زمان به 24 ساعت کاهش می یابد. به 

گفته او، ویزای الکترونیک تا شهریورماه امسال راه اندازی خواهد شد.

هشدار ربیعی نسبت به زنانه شدن اعتیاد
وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی عنوان کرد: در حال حاضر یکی از مسائل جدی جامعه »زنانه شدن 
اعتیاد« است، به طوری که خط شیوع اعتیاد در زنان از 4 درصد در گذشته به 10 درصد رسیده است. 
علی ربیعی اظهار کرد: در حال حاضر اعتیاد کشور به سمت زنانه شدن رفته و این در حالی است که زنان 
شکننده تر و آسیب پذیرتر از مردان بوده و در عین حال تاثیرگذاری بیشتری در جامعه دارند به همین دلیل 

باید مراکز آموزشی زنان معتاد و یا بهبود یافته را در کشور گسترش دهیم.

مهلت ارائه الکترونیکی اظهارنامه 

مالیات بر ارزش افزوده دوره بهار 
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قابل توجه مودیان محترم 
مالیات بر ارزش افزوده

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی

تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه 
معصومه سلام الله علیها گفت: برخی گمان 
می کنند منظور از انقلابی بودن و پافشاری 
بر آن، جدال و تخریب همدیگر و از بین 
بردن انسجام دولت و ملت است؛ این تفکر 

اشتباه و خواست دشمن می باشد.
به گزارش پایگاه خبری آستان مقدس 
حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها، 
آیت الله سید محمد سعیدی پیش از ظهر 
یکشنبه در دیدار رئیس دانشگاه صنعتی قم 
در سالن محراب حرم مطهر گفت: جامعه 
ای که انقلاب می کند تا زمانی که دلایل 
و ضروریت هایی که موجب انقلاب شده، 
وجود دارد، باید روحیه انقلابی در آن جامعه 
حاکم باشد. وی با اشاره به اوضاع ایران قبل 
از انقلاب اسلامی گفت: در گذشته کشور ما 

تحت سیطره قدرت ها و محل چپاول منابع 
استقلالی  بود، کشوری که هیچ  طبیعی 
خطر  در  اسلامی  های  ارزش  و  نداشت 
نابودی قرار داشت؛ امروز نیز همان دشمنان 
و مستکبران بیش از پیش چشم طمع به 
کشور دارند و با هجمه های فراوان فرهنگی، 
ارزش های اسلامی نیز بیش از گذشته در 
معرض خطر قرار دارد، در چنین شرایطی 
روحیه انقلابی نیز باید بیش از گذشته وجود 
داشته باشد. امام جمعه قم افزود: در گذشته 
اسلام، مسئله رژیم صهیونیستی  مسئله 
بود و جهان اسلام نسبت به این مسئله 
دغدغه مند بود و تلاش هایی نیز در این 
عرصه انجام می دادند، ولی امروزه شرایط 
به گونه ای متفاوت شده و نه تنها رژیم 
صهیونیستی فراموش شده، بلکه آل سعود، 

آل خلیفه، بحرین و... است که مسلمانان 
را به جان هم انداخته اند. تولیت آستان 
مقدس حضرت فاطمه معصومه سلام الله 
علیها داشتن تعریفی درست از انقلابی بودن 
را ضروری دانست و گفت: برخی گمان می 
کنند منظور از انقلابی بودن و پافشاری بر 
آن، جدال و تخریب همدیگر و از بین بردن 
انسجام دولت و ملت است؛ این تفکر اشتباه 

و خواست دشمن می باشد.
آیت الله سعیدی با تأکید بر اینکه یکی از 
ضروریات و واجبات کشور، انسجام دولت و 
سایر قوا با مردم است، اظهار داشت: متأسفانه 
رسانه ها در این شرایط به سادگی، دروغ 
گفته و تهمت می زنند و آنرا برای همگان 
منتشر می سازند. وی با مهم دانستن توجه 
به نسل جوان گفت: نسل جوان ما که انقلاب 

را از نزدیک درک نکرده و نسبت به شرایط 
آن زمان آگاهی چندانی ندارد، لازم است 
که نسبت به انقلابی بودن و شرایط آن آگاه 
باشند. جوانان دارای روحیه آزادمنشانه ای 
هستند که نسبت به مسائل اظهار نظر کرده 
و نسبت به امور، حمایت یا مخالفت می 
کنند؛ باید مراقب بود که این روحیه و توان 
جوانی ابزاری در دست دشمن و برای تحقق 

اهداف شومشان قرار گیرد.
خاطرنشان می شود در ابتدای این دیدار، 
دکتر خوشنویسان، رئیس دانشگاه صنعتی 
های  فعالیت  از  گزارشی  ارائه  ضمن  قم 
علمی و فرهنگی این دانشگاه، بر ضرورت 
تعامل میان این دانشگاه و آستان مقدس 
در راستای تقویت روحیه فرهنگی و معنوی 

دانشجویان تأکید کرد.

آیت الله سعیدی:

روحیه انقلابی، جدال و بر هم زدن انسجام کشور نیست 

اخبــار
دعوت شورای هماهنگی از مردم قم 
برای حضور در راهپیمایی روز قدس 

شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم با صدور اطلاعیه ای از مردم 
برای حضور باشکوه در راهپیمایی روز قدس دعوت کرد. 

در این اطلاعیه که نسخه ای از آن روز یکشنبه در اختیار ایمان قرار 
گرفت آماده است: قدس میعادگاه عروج پیامبر اکرم و اولین قبله مسلمانان 
جهان و یوم  الله قدس این ابتکار بی  نظیر و میراث گرانسنگ احیاگر اسلام 
ناب محمدی حضرت امام خمینی)ره( محور وحدت جهان اسلام و نمایش 
اتحاد و یکپارچگی امت اسلامی بویژه ملت مسلمان ایران در موضوع فلسطین 
و حمایت از آرمان قدس شریف به مثابه مساله اول جهان اسلام و ان شاالله 
تعالی مقدمه  ای برای آزادی سرزمین فلسطین از چنگال خونین صهیونیسم 
جنایتکاری که با حمایت و پشتیبانی استکبار جهانی از دست ساکنان اصلی 

خارج و تحت سلطه نیروهای اشغالگر ددمنش قرار گرفته است.
اطلاعیه ادامه یافته است: و اینک در سی و هشتمین سال از نامگذاری پر 
خیر و برکت آخرین جمعه ماه مبارک رمضان به نام »روز جهانی قدس« و به 
فضل الهی نقش  آفرینی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران در این عرصه، 
جهانیان نظاره گر، گرفتار شدن رژیم جعلی و نامشروع اسرائیل در بحران جدی 
هویت همراه با اذعان تحلیلگران شاخص غربی به در آستانه فروپاشی قرار 

گرفتن این تار عنکبوتی هستند.
در بخش دیگری ازاطلاعیه شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی قم آمده 
است: لذا در همین رابطه آحاد مردم شریف و متدین قم را برای زنده نگه  
داشتن روز قدس به عنوان روز اسلام و نبی  مکرم اسلام)ص( و همچنین 
استمرار پشتیبانی از امنیت ملت و کشور حضرت بقیه  الله الاعظم)عج( با 
شرکت در راهپیمایی عظیم یوم  الله قدس دعوت و به آگاهی می  رساند امت 
ولایی و با بصیرت عش آل محمد پس از حرکت ساعت 10 صبح روز جمعه 
از مناطق دهگانه شهری به سمت میدان آستانه حرم ملکوتی کریمه اهل  
بیت حضرت معصومه)س( و تجمع حماسی در مجاورت مسجد امام حسن 
عسکری )ضلع شمالی میدان آستانه( با استعانت از خداوند قادر متعال ساعت 
11 صبح راهپیمایی منسجم و شورآفرین خود را آغاز و از طریق مسیرهای 
چهارراه و سه راه بازار و خیابان های ارم و شهدا به سمت مصلای قدس، 

میعادگاه روزه  داران خداجوی ادامه خواهند داد.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم:

80 درصد ناوگان اتوبوسرانی قم 
در اختیار بخش خصوصی است

ناوگان  اتوبوسرانی شهرداری قم گفت: 80 درصد  مدیرعامل سازمان 
سازمان اتوبوسرانی به بخش خصوصی واگذار شده است و تنها 20 درصد 

ناوگان در اختیار سازمان اتوبوسرانی است.
حسین مومنی موحد با اشاره به وضعیت فعالیت سازمان اتوبوسرانی اظهار 
کرد: این سازمان از سال 55 فعالیت خود در شهر قم را آغاز کرده که سال ۶0 

مجموعه این سازمان 180 دستگاه مینی بوس داشته است.
وی با بیان اینکه از سال 70 این سازمان اقدام به توسعه ناوگان اتوبوس 
خود کرده است، خاطرنشان کرد: این سازمان در اوایل این دهه با 18 دستگاه 

اتوبوس و 180 دستگاه مینی بوس فعالیت کرده است.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با بیان اینکه از سال 8۹ 
استفاده مجدد از مینی بوس در سیستم حمل و نقل درون شهری قم در 
دستور کار قرار گرفت، اظهار کرد: این ناوگان در برخی خطوط کم مسافر و 

پردیسان مورد استفاده قرار گرفت.
وی با اشاره به وضعیت خصوصی سازی سازمان اتوبوسرانی اظهار کرد: 
این بحث در این سازمان از سال 87 در ادامه سیاست های دولت در حوزه 
خصوصی سازی آغاز شد و در مرحله نخست ۳۶ دستگاه اتوبوس در قالب سه 

خط نیروگاه، حرم و نیروگاه، میدان مطهری و پردیسان واگذار شد.
مومنی موحد با بیان اینکه 80 درصد ناوگان سازمان اتوبوسرانی به بخش 
خصوصی واگذار شده است، افزود: تنها 20 درصد ناوگان در اختیار سازمان 
اتوبوسرانی است. وی با بیان اینکه بخش خصوصی بازوی سازمان اتوبوسرانی 
سازمان  های  فعالیت  حجم  از  زیادی  بار  خصوصی  بخش  افزود:  است، 

اتوبوسرانی را کاهش داده است.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با بیان اینکه مردم نیز از 
خدمات بخش خصوصی رضایت دارند، تصریح کرد: با توجه به اینکه بخش 
خصوصی بیشتر به دنبال جذب مشتری است در این زمینه خدمات بهتری 

ارائه می شود و مردم رضایتمندی بیشتری دارند. 

سرپرست اداره کل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم اعلام کرد:

نصب 5000 مترمربع بنر در سطح شهر 
در مناسبت های ماه رمضان

سرپرست اداره کل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم از نصب بیش 
از 5 هزار مترمربع بنر و وسایل تبلیغاتی در سطح شهر در مناسبت های ماه 

مبارك رمضان امسال خبر داد.
ابوالفضل سبزعلیان با اشاره به اقدامات اطلاع رسانی و تبلیغات محیطی 
شهرداری قم در ایام ماه رمضان اظهار کرد: این اداره همگام با شهروندان روزه 
دار و خداجو در روزهای ماه مبارك رمضان که ماه میهمانی خدا و ماه نزول 
قرآن و بهره مندی از فیوضات الهی است، اقداماتی را در جهت گرامیداشت این 

ماه و ترویج شعائر اسلامی در دستور کار خود قرار داده است.
وی با اشاره به وضعیت تبلیغات شهری در قم افزود: در این ایام متناسب با 
مناسبت هایی چون آغاز ماه مبارك رمضان، وفات حضرت خدیجه، میلاد امام 
حسن )ع(، شب های قدر و شهادت امام علی )ع(، فضاسازی شهری صورت 
گرفته و سعی شده شهر قم متناسب با جایگاه و جلوه فرهنگی و مذهبی رنگ 

و بوی معنوی داشته باشد.
سرپرست اداره کل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم از نصب بیش 
از 5 هزار مترمربع بنر و وسایل تبلیغات در ایام ماه مبارك رمضان در سطح شهر 
قم خبر داد و گفت: این متراژ بنر بر روی سازه های پرتابلی، استرابرد و عرشه 

پل ها در سطح شهر نصب شده است.
وی با اشاره به تدابیر مجموعه شهرداری قم برای برگزاری باشکوه راهپیمایی 
روز قدس تصریح کرد: در این زمینه نیز با برگزاری جلسات و کارگروه های 
مرتبط زمینه تبلیغات شهری و برگزاری هرچه باشکوه تر راهپیمایی روز قدس 

فراهم شده است.
سبزعلیان خاطرنشان کرد: برنامه های اطلاع رسانی و تبلیغات محیطی 
شهرداری قم متناسب با فضای معنوی ماه مبارك رمضان تا پایان این ماه ادامه 

خواهد داشت.

 مستقیمی عنوان کرد:

تقدیر معاونان استاندار قم 
از عملکرد شهرداری در پایانه مرکزی

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم گفت: به منظور 
بررسی روند مطلوب خدمات رسانی شهرداری قم در سازمان پایانه های 
مسافربری، معاونان استاندار از این سازمان بازدید نموده و از عملکرد شهرداری 

قم در ارائه خدمات بی شائبه به زائرین تقدیر نمودند.
ابوالفضل مستقیمی، با بیان اینکه شهرداری از سال گذشته برای ساماندهی 
زائران عراقی در قم برنامه مشخصی را در دستور کار خود قرار داده است، اظهار 
کرد: بر اساس مصوبه جلسات استانی برای تسهیل شرایط سفر و جلوگیری 
از وقوع برخی رخدادهای نامناسب برای زائران عراقی باید این افراد را قبل 
از ورود به هسته مرکزی شهر قم ساماندهی کنیم که در این راستا برخی از 
دستگاه ها از جمله اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 

و شهرداری قم رسالت های مشخصی را بر عهده دارند.
وی اضافه کرد: ترمینال مرکزی شهر قم برای آغاز برنامه ساماندهی زائران 
عراقی درنظر گرفته شده است تا این افراد با استفاده از ناوگان حمل و نقل 

عمومی شهرداری قم به اماکن مشخص اقامتی انتقال داده شوند.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم با بیان اینکه این 
مجموعه طی یك سال اخیر ارائه خدمات شهری در ترمینال مرکزی را به شیوه 
مطلوبی دنبال کرده است، مطرح کرد: روز یکشنبه معاون عمرانی استاندار 
قم و معاون هماهنگی امور زائرین در ترمینال مرکزی حضور یافته و ضمن 
بازدید از وضعیت زائران عراقی، از روند مطلوب خدمات رسانی شهرداری در 

این ترمینال تقدیر کردند.
وی با تاکید بر اینکه شهرداری قم خدمات رفاهی مورد نیاز رانندگان 
اتوبوس های برون شهری را در ترمینال مرکزی تامین کرده است، تصریح کرد: 
با توجه به اینکه در روزهای پایانی ماه مبارك رمضان جمعیت زائران عراقی در 
قم افزایش می یابد سازمان های تاکسیرانی و اتوبوس رانی شهرداری قم وسایل 

نقلیه لازم را در پایانه مرکزی مستقر کرده اند.

فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
روستایی استان قم گفت: 1۶ روستا از منابع 
سرشاخه های دز استفاده می کردند که در 
دو سال اخیر 18 روستا به این آمار اضافه 
شده است و امیدواریم تا پایان سال آینده 
58 روستا آب خود را از سرشاخه های دز 

تامین کنند.
علی جان صادق پور ظهر روز یکشنبه 
طی نشست خبری که به مناسبت هفته 
صرفه جویی در مصرف آب در سالن جلسات 
شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم 
برگزار شد، با بیان اینکه آب یکی از منابع 
محدود توسعه در دنیاست، اظهار کرد: با 
گذشت زمان وضعیت منابع آبی نسبت به 
گذشته بحرانی تر می شود. وی با اشاره به 

اینکه 140 روستای استان قم جمعیتی نزدیک به 50 هزار 
نفر را در خود جای داده اند،  اضافه کرد: برای این جمعیت 
14.8 میلیون متر مکعب حجم آب مورد نیاز بوده که 
۳۶.5 درصد این میزان پرت آب است و مجموع این میزان 
از هشت حلقه چاه،  پنج چشمه، 14 رشته قنات و ۹ نقطه 

انشعاب از سرشاخه های دز تامین می شود.
استان  روستایی  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
قم خاطرنشان کرد: 1۶ روستا از منابع سرشاخه های دز 
استفاده می کردند که در دو سال اخیر 18 روستا به این 
آمار اضافه شده است و امیدواریم تا پایان سال آینده 58 
روستا در بخش های مختلف سلفچگان، کهک و مرکزی 

آب خود را از سرشاخه های دز تامین کنند.
وی ترویج فرهنگ مصرف درست آب و ورود نخبگان 
کشور را از راهکارهای رفع بحران آب برشمرد و تصریح 

کرد: مصارف منابع آبی در بخش های مختلف باید مدیریت 
شود؛ رعایت الگوی مصرف به معنای مصرف بهینه است.

صادق پور با تاکید بر اینکه مصرف هر خانواده روستایی 
استان قم 15 هزار لیتر در ماه است، عنوان کرد: به صورت 
استاندارد هر نفر در شبانه روز باید ۹0 لیتر مصرف داشته 
باشد؛ شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم 52 درصد 
هدر رفت را به ۳2.5 درصد کاهش داده است اما این آمار 
از میانگین کشوری بیشتر بوده و امیدواریم با روند مناسبی 

که داریم در سال های آینده به نتایج مطلوب تر برسیم.
وی با اشاره به اینکه رفع حادثه در شبکه ها از ۶ ساعت 
در سال ۹2 به سه ساعت در سال ۹4 کاهش داشته است، 
گفت: این رشد 50 درصدی در کاهش زمان رفع حادثه با 
طراحی فرایندهای تعمیرات، نگهداری و استفاده از بخش 

خصوصی تحقق یافته است.
به  ذخیره  مخازن  اکنون  اینکه  بیان  با  صادق پور 

دستگاه های مدرن تجهیز شده اند، عنوان 
کرد: بیش از ۶0 درصد مشترکین فاقد 
کنتور سالم بودند به همین علت طی دو 
سال اخیر ۶ هزار کنتور استاندارد در اختیار 
مشترکین قرار گرفته است و علاوه بر این 
اقدام با استفاده از فرآیند انجام شده، کنتور 
از بخش خصوصی  استاندارد روستاییان 
و  آب  شرکت  مدیرعامل  می شود.  تهیه 
فاضلاب روستایی استان قم از اصلاح کنتور 
40 درصد از مشترکین یاد کرد و ادامه داد:  
با مشارکت بخش های مربوطه در حوزه 
اصلاح الگوی مصرف، سرانه مصرف ماهیانه 
روستایی  جمعیت  درصد   2.5 از  کم تر 
استان قم بیش از 22.5 متر مکعب در 
ماه است که در این راستا نسبت به سرانه 
کشوری جلوتر هستیم. وی یادآور شد: در راستای استفاده 
نیازمندی های  کاهش  برای  کشوری  استعدادهای  از 
اقتصادی پروژه های نیمه تمام از جمله طرح آب رسانی به 
روستاهای بخش کهک و سلفچگان و پروژه های فاضلاب 

نیمه تمام برخی از روستاها به نتایج مورد نظر رسیده ایم.
صادق پور تکمیل پروژه جعفرآباد و تامین آب 24 روستا 
را از دیگر اقدامات شرکت آب و فاضلاب روستایی استان 
قم برشمرد و ادامه داد: پیاده سازی سیستم جی آی اس 
برای بررسی اقدامات انجام شده در بخش های مختلف، 
بررسی پروژه های جزیی و تامین دسترسی به تاسیسات، 
تکمیل مخازن ذخیره با ظرفیت ۶ هزار متر مکعب، اتمام 
و  بازبینی  گلستانه،  روستای  هفت  آب رسانی  مجتمع 
بازسازی تاسیسات آب روستایی به منظور خدمات رسانی 

مطلوب تر به مردم انجام شده است.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم خبر داد:

 تامین آب 58 روستا از سرشاخه های دز تا پایان سال آینده

مراجع  از  مکارم شیرازی  ناصر  الله  آیت 
تقلید با تاکید بر اینکه موطن اصلی آل خلیفه 
عربستان و نجد بوده است، گفت: تابعیت این 

خاندان از کشور بحرین باید سلب شود.
وی سحرگاه دوشنبه در مراسم احیای شب 
بیست و یکم ماه مبارک رمضان در مدرسه 
با اشاره به سلب  امام کاظم )ع( قم  علمیه 
تابعیت شیخ عیسی قاسم رهبر شیعیان این 
از سوی حکومت بحرین، آن را یک  کشور 
اقدام عجیب توصیف و اظهار داشت: این کار 
در شرایطی صورت می گیرد که مدارک قوی 
در دست داریم که این عالم بزرگ پدر و جدش 

همه در بحرین متولد شدند.  
وی با بیان اینکه آل خلیفه قبلا در عربستان 
و نجد بودند، گفت: قضیه وارونه شده و اگر قرار 

بر سلب تابعیت است، این کار باید در مورد آل خلیفه صورت 
بگیرد. آیت الله مکارم شیرازی ضمن دعا به درگاه خداوند 
متعال ابراز امیدواری کرد هر چه زودتر ریشه آل خلیفه و 
پشتیبانان آن از بین برود و مسلمانان از شر این رژیم نجات 
پیدا کنند. رژیم آل خلیفه دوشنبه هفته گذشته در اقدامی بر 
خلاف قوانین انسانی، تابعیت شیخ عیسی احمد قاسم رهبر 
شیعیان بحرین را لغو کرد؛ شیخ عیسی احمد قاسم درازی 
بحرانی معروف به شیخ عیسی قاسم، عالم برجسته شیعه و 
رهبر شیعیان بحرین و رهبر معنوی انقلاب بحرین است. پس 
از آغاز انقلاب 25 بهمن بحرین در سال 1۳8۹، وی در عمل 
رهبر این انقلاب شد؛ سخنرانی  های او و خطبه  های جمعه 

 اش نقش تعیین  کننده  ای در انقلاب دارد.

شبکه های اجتماعی تبدیل به لجن زار شده اند
وی در بخش دیگری از سخنان خود وجود گناه در بین 
جوامع مختلف را یک بیماری دانست و با بیان اینکه امروز این 
بیماری بواسطه شبکه های اجتماعی فوق العاده زیاد شده 
است، گفت: پدران و مادران به جوانان خود رحم کنند و مراقب 
آنها باشند تا یک وقت گرفتار این شبکه های آلوده نشوند. وی 
تصریح کرد: شبکه های اجتماعی هم اکنون تبدیل به لجن زار 
شده و دشمن می خواهد بوسیله آن نیروی جوانان را بگیرد. 
وی افزود: مادران مرتب به ما نامه می نویسند و می گویند 
برای جوانان ما دعا کنید؛ بسیار خوب، دعا سر جای خودش، 
اما مراقبت هم لازم است، چرا که میکروب ها از طریق رسانه 
ها، کتاب ها، افراد و تبلیغات آلوده هجوم آوردند و یک نیروی 
دفاعی به نام تقوی باید در مقابل آن بایستد. وی با بیان اینکه 

ایمان به خدا و عقیده به روز قیامت در درون و 
وجود انسان یک حالت و نیروی دفاعی در برابر 
عوامل گناه ایجاد می کند، اضافه کرد: از این رو 
هر چه تقوا قوی تر بیشتر باشد مصونیت انسان 
از گناه بیشتر است، اما اگر سد تقوا شکسته 
شد در هر محیطی قرار بگیرد، امکان آلودگی 
آن به گناهان وجود دارد. وی خاطرنشان کرد: 
ما کسانی را سراغ داریم که نه امام بودند و نه 
پیغمبر، اما همین که در مقابل انواع گناهان قرار 
گرفتند آن نیروی باطنی تقوا آنها را حفظ کرد، 
لذا جوانان اگر می خواهید ایمان خود را حفظ 
نمایید، باید تقوا و آن حالت خداترس درونی که 
مقابل عوامل گناه می ایستد را در درون خود 
تقویت کنید. وی از حضرت علی )ع( به عنوان 
عالی ترین نمونه تقوا یاد کرد و افزود: این موضوع 
با مطالعه حالات علی )ع( به خوبی برای انسان روشن می شود، 
لذا شیعیان امیرالمومنین باید در شب های قدر مراقب باشند، 
کمی از اخلاق، تقوا، زهد و فداکاری آن حضرت در وجودشان 
تجلی پیدا کند تا بتوانیم خود را از شیعیان آن حضرت بنامیم.

انتقاد از مسأله حقوق های نجومی
استاد برجسته درس خارج حوزه علمیه قم با انتقاد از 
مسأله حقوق های نجومی خاطرنشان کرد: باید بدانیم اگر 
تقوای الهی باشد مسائل امروز کشور به وجود نمی آید، در 
مملکتی که افرادی توانایی پرداخت اجاره ندارند  و آواره می 
شوند برخی دیگر حقوق های بالای صد میلیون می گیرند 
و موضوع حقوق های سرسام آور مطرح است آیا شیعیان 

علی )ع( هستیم.

آیت الله مکارم شیرازی:

تابعیت آل خلیفه از کشور بحرین باید سلب شود

آگهی ابلاغ اجرائیه
به موجب برگ اجرائیه صادره از سوی شعبه 21 دادگاه عمومی حقوقی )خانواده( قم به شماره ۹40۶۹4 له 
محسن وفائی و علیه مژده هادی گل، محکوم علیه محکوم است به تمکین از محکوم له و سکونت در منزلی که 
از سوی وی تعیین میگردد در حق محکوم له و پرداخت مبلغ ۳0 هزار ریال به عنوان حقوق اجرائی، بنابراین 
با عنایت به ماده ۹ قانون اجرای احکام منی با در نظر گرفتن مادتین 118 و 11۹ قانون مذکور بدین وسیله به 
محکوم علیه اخطارو ابلاغ میگردد که در صورت اعتراض ضمن اعلام کتبی محل اقامت مراتب اعلام و ارسال 
تا وفق مقررات قانونی معمول گردد والا پس از 10 روز از انتشار آگهی با عنایت به تقاضای محکوم له نسبت 
به اجرای مدلول برگ اجرائیه اقدام قانونی معمول خواهد شد، ضمنا غیر از این آگهی اخطاریه یا آگهی دیگری 

صادر نخواهد شد. 
دفتر شعبه 21 دادگاه خانواده قم

زیربنایی  امور  و  شهرسازی  معاون 
شهرداری قم از پیش بینی خرید 100 واگن 

برای خط A متروی قم خبر داد. 
به  اشاره  با  قرآن  قاری  علیرضا  دکتر 
وضعیت پروژه مترو اظهار کرد: خوشبختانه 
مطلوبی  وضعیت  از  قم  متروی  پروژه 
از  برخوردار است و حفاری بخش زیادی 

خط A این پروژه صورت گرفته است.

وی با بیان اینکه خط A مترو قم در 
کرد:  تصریح  است،  اجرا  حال  در  فاز  دو 
حفاری فاز نخست پروژه به طور کامل انجام 
شده و مراحل حفاری فاز دوم نیز در حال 
انجام است. معاون شهردار قم با بیان اینکه 
فاز نخست مترو از ایستگاه قلعه کامکار تا 
ایستگاه میدان مطهری است، خاطرنشان 
کرد: فاز نخست پروژه به طول 4.7 کیلومتر 

دارای ۶ ایستگاه است. وی با بیان اینکه 
طبق برنامه ریزی انجام شده، شهرداری قم 
سعی دارد در افق ۹۶، فاز نخست پروژه مترو 
را راه اندازی کند، خاطرنشان کرد: در فاز 
نخست سه ایستگاه از ۶ ایستگاه افتتاح می 
شود و مابقی در حد اسکلت به مرور تکمیل 
خواهد شد. قاری قرآن با اشاره به پیش بینی 
خرید 100 واگن برای پروژه مترو، افزود: 

در صدد هستیم ظرف دو ماه آینده قرارداد 
خرید این واگن ها را منعقد کنیم که اگر این 
کار صورت گیرد تا پایان سال ۹۶ پروژه راه 
اندازی می شود. وی با اشاره به اعتبار پیش 
بینی شده برای تکمیل خط A  مترو تصریح 
کرد: خط A بین 1500 تا 2000 میلیارد 
تومان اعتبار نیازمند است که در فاز نخست 
500 میلیارد تومان اعتبار هزینه خواهد شد.

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم عنوان کرد:

پیش بینی خرید 100 واگن برای خط اول متروی قم

شهردار منطقه چهار قم گفت: با توجه 
به پیشرفت پروژه بلوار مرجعیت امیدواریم 
بتوانیم فاز دوم این پروژه حدفاصل میدان 
شهید کریمی تا شهرك قدس را تا پایان نیمه 
نخست سال جاری به بهره برداری برسانیم. 
مجید متین فر با اشاره به وضعیت اجرای 
پروژه بلوار مرجعیت در منطقه چهار قم 
اظهار کرد: بلوار مرجعیت به عنوان بزرگترین 
پروژه شهری به صورت بین منطقه ای در 

حال اجرا است. وی با اشاره به اجرای پروژه 
بلوار مرجعیت به طول ۹.5 کیلومتر تصریح 
کرد: این بلوار منطقه چهار را به منطقه 
هشت متصل می کند و حجم زیادی از 
ترافیك بلوار غدیر که مشکلاتی نیز برای 

مردم ایجاد کرده را کاهش می دهد.
شهردار منطقه چهار قم با اشاره به اجرای 
پروژه بلوار مرجعیت در سه فاز تصریح کرد: 
این پروژه حدفاصل انتهای بلوار جمهوری به 

سمت شهرك قدس و پردیسان اجرایی شده 
است. وی با اشاره به افتتاح فاز نخست پروژه 
بلوار مرجعیت از بلوار انسجام به طول یك 
کیلومتر افزود: امیدواریم فاز دوم این پروژه 
حدفاصل میدان شهید کریمی تا شهرك 

قدس تا شهریورماه به بهره برداری برسد.
متین فر تصریح کرد: افتتاح فاز نخست 
این پروژه از بلوار انسجام تا میدان شهید 
ترافیك  کاهش  در  بسزایی  تاثیر  کریمی 

بلوار لقمان حکیم و افزایش رضایتمندی 
مردم در کاهش مسیر دسترسی به مناطق 
اطراف داشته است. وی با تاکید بر اینکه بلوار 
مرجعیت جزو بزرگترین بزرگراه های شهری 
قم محسوب می شود، خاطرنشان کرد: این 
 ،BRT بلوار به عرض 75 متر دارای خطوط
دوچرخه و امکانات جنبی و مناسبی است 
که می تواند ظرفیت خوبی را برای شهر قم 

ایجاد کند.

شهردار منطقه چهار قم خبرداد:

بهره برداری از فاز دوم بزرگترین بزرگراه شهری قم تا شهریورماه

مدیرکل نظارت و هماهنگی خدمات شهری شهرداری 
قم از تشدید کنترل ناهنجاری های اجتماعی در لیالی قدر 

در سطح شهر خبر داد.
سیدمحسن میرهادی با اشاره به اقدامات شهرداری 
قم در ایام لیالی قدر اظهار کرد شهرداری در راستای ارائه 
خدمات مطلوب در لیالی قدر با برگزاری جلسات در مجموعه 
اقدامات گسترده ای را در نظر گرفته است. وی با تاکید بر 
اینکه به مناسبت ایام شهادت امام علی )ع( ارائه خدمات 
مطلوب به زائرین حرم مطهر حضرت معصومه )س( و 
مسجد مقدس جمکران، یادمان شهدای گمنام، مصلی 
قدس، گلزار شهدای امامزاده ابراهیم، مجتمع امام خمینی 
)ره( و کلیه مساجد شهر در دستور کار مجموعه مدیریت 

شهری است، خاطرنشان کرد: تنظیف، پاکسازی، زیباسازی 
و تأمین ایمنی مراسمات در طول این شب ها جزو برنامه های 
شهرداری بوده است. وی با بیان اینکه در راستای کنترل 
تنظیف شهری نسبت به نظافت شستشو و پاکسازی کلیه 
مکان ها اقدام شده است، تصریح کرد: سعی داریم شرایطی را 
فراهم آوریم تا مردم بدون هیچ مشکلی از فصای معنوی شهر 
در این ایام بهره ببرند. وی با اشاره به فضاسازی شهری در 
ایام لیالی قدر و شهادت امام علی )ع( تصریح کرد: نصب سیاه 
پوش کامل سطح شهر با برنامه ریزی در سطح مناطق این 
اقدام اجرایی شد و در این راستا شهر قم فضایی معنوی به 
خود گرفته است. میرهادی استقرار تانکرهای آب آشامیدنی 
در محدوده مکان های پرتراکم جمعیتی از جمله حرم مطهر 

حضرت معصومه )س( و مسجد مقدس جمکران را مورد 
تاکید قرار داد و افزود: این تانکرها مستقر شده اند تا در ساعات 
پس از افطار مردم برای حضور در این مکان های مذهبی 
با مشکلی روبرو نشوند. وی نصب داربست برای هدایت 
موتورسیلکت ها به پارکینگ، آماده سازی پارکینگ های 
اطراف مسجد جمکران با آب پاشی و نظافت و روشنایی، 
تشدید کنترل ناهنجاری های اجتماعی و انتقال پسماندها 
توسط ماشین آلات مکانیزه و تنظیف مستمر شهر را از دیگر 
اقدامات مجموعه مدیریت شهری دانست و افزود: همچنین 
با استقرار و آماده باش نیروهای آتش نشانی افزایش ضریب 
ایمنی شهر در هسته مرکزی و پیرامون حرم مطهر و مسجد 

مقدس جمکران و مکان های پرجمعیت را داشتیم. 

مدیرکل نظارت و هماهنگی خدمات شهری شهرداری قم خبرداد:

تشدید کنترل ناهنجاری های اجتماعی در لیالی قدر


